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В четвъртък в Санкт Петербург бе-
ше открит ХVI Международен иконо-
мически форум, който за четвърта
поредна година има антикризисен ха-
рактер. Негови основни теми стана-
ха предотвратяването на нова вълна
на глобалната криза, ролята на раз-
виващите се пазари, регулирането на
финансовия сектор. По традиция на
"питерския Давос" се отдели много
внимание на енергийната сигурност.
Обсъдени бяха и руските реформи в
пенсионната и в социалната сфера.
Стана дума и за подобряването на
деловия климат, за влизането на стра-
ната в Световната търговска органи-

зация. В четвъртък на пленарно за-
седание с темата "Ефективно лидер-
ство" се изказа и президентът Вла-
димир Путин.

Интересът на многобройните гос-
ти и участници към форума е пре-
дизвикан и от участието в него на
представители на обновеното пра-
вителство. За мнозина това е уни-
кална възможност от първо лице да
чуят гледната точка на новите ми-
нистри, помощници на президента
по ключови въпроси. В Санкт Пе-
тербург пристигнаха и високи чуж-
дестранни гости.

Както обикновено по време на фо-

рума се подписват и инвестиционни
споразумения. Всички очакват с не-
търпение, че именно в Северната сто-
лица ще бъдат обявени участниците
в Щокмановския проект, планира се
подписване на споразумения с чуж-
дестранни партньори на фонда "Скол-
ково", ще бъдат озвучени и нови ин-
фраструктурни проекти. През мина-
лата година на форума бяха подпи-
сани над 50 споразумения на сума
над 200 млрд. рубли. Участниците и
организаторите на форума очакват
през тази година на бъде поставен
нов рекорд.                /"Русия днес"/
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В Северната столица започна пореднияt икономически форум

Лев Николаевич  с детьми Катей и
Максимом в новой рубрике "Успеш-
ные наши"                   Стр. 7-8

Памятник
взяточнику
"борзыми
щенками"
Стр.12

В Питере внесен законопроект, зап-
рещающий проведение акций в цен-
тре города "в целях защиты прав и
свобод гражданина".

Экс-посол Ич-
керии Хизри
Алдамов ска-
зал, что прези-
дент Михаил
Саакашвили и
спецслужбы
хотят создать
новый состав

"легитимного правительства Ичке-
рии в изгнании"

Задержанных
у Таганского
райсуда, где
решался воп-
рос о продле-
нии ареста
участницам
панк-группы
Pussy Riot, от-
пустили.

"Сборная" по футболу провалилась
на еврочемпионате, а министр МВР
Польши Яцек Цихоцкий сообщил,
что 92 российских фанов были арес-
твованы                         Стр.24

Абитуриентските тържества за кадетите от Нахимовското училище завършиха с красиви танци на Дворцовия площад
в Санкт Петербург. Морското училище в северната руска столица е едно от най-престижните военни учебни заведе-
ния в страната. То е основано по време на Великата отечествена война в 1943 г. и оттогава там са получили
образование стотици морски офицери. Училището носи името на великия руски пълководец адмирал Павел Нахимов,
герой от Кримската война 1853-1856 г.
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 Компютърен дизайн

Светлана ГЮРОВА

Руската държавна
корпорация "Росатом" е
готова да вложи сред-
ствата, освободени от
инвестиции в строител-
ството на българската
АЕЦ "Белене" в изграж-
дане на атомни центра-
ли в Чехия, Великобри-
тания и други страни,
заяви ръководителят на
компанията Сергей Ки-
риенко, цитиран от
ИТАР-ТАСС.

Ïàðèòå çà ÀÅÖ "Áåëåíå" ùå èäàò â ×åõèÿ èëè Àíãëèÿ
През следващите 7-8 години Турция ще построи 12 атомни блока

"Сега за Русия прио-
ритет за инвестиции са
атомните съоръжения в
Турция, но средствата,
освободени заради ре-
шението на България
да не строи АЕЦ "Беле-
не", може да бъдат из-
ползвани в Чехия", от-
беляза Кириенко. Той
напомни, че компания-
та "Росатом" бе готова
и предлагаше на бъл-
гарските власти да фи-

нансира "Белене" и с
над 50 на сто и тези
средства сега може да
бъдат прехвърлени в
"Козлодуй", където пра-
вителството в София
има намерение да раз-
ширява атомната цент-
рала.

Това обаче не е съв-
сем сигурно. Сергей
Кириенко заяви, че рус-
ката страна "трябва да
прецени и претегли

всички аргументи, пол-
зи и загуби - дали е
възможно парите да
бъдат използвани в Че-
хия или все пак да бъ-
дат насочени към "Коз-
лодуй". "Има и други ва-
рианти", допълни той,
посочвайки Словакия,
Унгария и Великобрита-
ния, които също плани-
рат да строят атомни
централи. На 2 юли из-
тича срокът за подава-

не на заявки за учас-
тие в търга за чешката
АЕЦ "Темелин", уточни
Кириенко.

Турция планира да
построи 12 атомни бло-
ка през идните 7-8 го-
дини, съобщи турският
министър на енергети-
ката Танер Йълдъз.
"Светът не може да се
справи без атомна
енергетика", заяви той
и припомни, че Турция
си сътрудничи с Русия
при строителството на

АЕЦ "Аккую". По думи-
те му Турция има нуж-
да от атомна енергети-
ка, тъй като към 2023 г.
енергийните нужди на
страната ще бъдат два
пъти по-големи. "Реши-
мостта за строителст-
вото на нови реактори
се подкрепя от цялата
страна. Ние ще продъл-
жим атомната си прог-
рама въпреки авария-
та в японската АЕЦ "Фу-
кушима", заяви Йълдъз.

/"Русия днес"/

На 18 юни в София
бе проведена Междуна-
родна научна конфе-
ренция "Георги Димит-
ров и съвременният
свят", посветена на 130-
та годишнината от рож-
дението на вожда. Във
форума, организиран
от Национален общес-
твен комитет /Българ-
ски антифашистки съ-
юз, Национален съвет
на БСП, Фондация "Ус-
тойчиво развитие за
България", Междуна-
родна фондация "Геор-
ги Димитров"/ участва-

Æèâîò è äåëî - îáðàçåö çà ïîäðàæàíèå
ха чуждестранни и на-
ши учени, политици, об-
щественици, пратеници
на политически партии
и организации, както и
представители на по-
солства в България.
Участниците бяха поз-
дравени от г-н Вилмош
Ханти - Президент на
Международната феде-
рация на борците от
съпротивата (ФИР),
както и от организации
и партии от Португалия,
Русия, Германия, Фран-
ция, Гърция, Холандия.
По време на форума

бяха обявени лауреати-
те на международната
Димитровска награда
за 2012 г.: Георгиос Мо-
раитис - антифашист от
Гърция, и Жорж Дусен
- антифашист от Фран-
ция.

В приветствието от
президиума на ЦК на
КПРФ се казва: "Геор-
ги Димитров живее
дълги години в нашата
страна. Бил е депутат
във Върховния съвет на
СССР - върховния ор-
ган на властта в Съвет-
ския Съюз. С името на

Георги Димитров са
свързани провъзглася-
ването на България за
Народна република,
приемането на народ-
но-демократическата
конституция и провеж-
дането на коренни со-
циалистически рефор-
ми, благодарение на
които страната прави
скок в социално-иконо-
мическото си развитие.
Животът и делото на Ге-
орги Димитров са об-
разец за подражание
на редица поколения
комунисти от различни

страни!"
Участниците в конфе-

ренцията приеха декла-
рация, с която призо-
вават "всички честни
хора, които са за сво-

бодата и мира, спра-
ведливостта и демокра-
цията, да обединят сво-
ите усилия в борбата за
по-добър свят".

/"Русия днес"/

Âòîðà áàòàðåÿ "Ïàíöèð-Ñ"
óñèëâà îòáðàíàòà íà Ìîñêâà

Войските от Въздушно-космическата отбрана
(ВКО) през септември-октомври ще получат на
въоръжение втора батарея зенитен ракетно-оръ-
деен комплекс "Панцир-С", разказа в сряда пред
РИА "Новости" представителят на пресслужбата
на ВКО подполковник Дмитрий Зенин. Според
събеседника на агенцията комплексите "Панцир-
С" ще прикриват от средства за въздушно на-
падение два полка зенитни ракетни системи С-
400 "Триумф", дислоцирани в Електростал и Дмит-
ров. Един от полковете С-400 вече има в своя
състав батарея "Панцир-С", но не се уточнява
за кой от двата става дума.

Според Зенин в средата на следващата годи-
на ВКО ще приемат на бойно дежурство трети
полк С-400 в състав от два дивизиона. Подраз-
делението ще бъде дислоцирано в Подмоскови-
ето в района на Звенигород. През декември
миналата година беше съобщено за плановете
на Министерството на отбраната през тази го-
дина на въоръжение да се приемат 60 комплек-
са за противовъздушна отбрана, включително
ЗРК С-400, радиолокационни системи "Небо-У"
и ЗПРК "Панцир-С".

ЗРПК "Панцир-С1" открива едновременно до
10 цели. Комплексът разполага с 30-мм оръдие,
както и с ракетни установки с калибър 76 и 90
мм. Бойният запас на ЗРПК е 1400 оръдейни
изстрела и 12 ракети.                 /"Русия днес"/

Руските власти започ-
наха подготовка за ева-
куация на своите граж-
дани от Сирия в слу-
чай на изостряне на
стълкновенията в тази
страна или на чуждес-

Всеки момент се
очаква Кипър официал-
но да поиска от Русия
заем от 3 до 5 млрд.
евро, след което идна-
та седмица да хода-
тайства за помощ и от
партньорите си от ев-
розоната за изпаднали-
те в затруднение бан-
ки на острова, съобщи
"Интерлфакс", позова-
вайки се на диплома-

Çàïî÷íà ïîäãîòîâêà çà åâàêóàöèÿ íà ðóñíàöè îò Ñèðèÿ
транна военна намеса,
пише в четвъртък в.
"Ведомости", като се
позовава на собствени
източници в силовите
ведомства. Преди всич-
ко става дума за ева-

куация на военнослу-
жещи и цивилни русна-
ци от пункта за мате-
риално-техническо оси-
гуряване на ВМФ в Тар-
тус. Там има около сто
души.

Според източниците
на вестника с подготов-
ката на евентуална ева-
куация са се заели Ми-
нистерствата на отбра-
ната, на извънредните
ситуации и други ве-

домства.
Според Министерст-

вото на външните ра-
боти в Сирия живеят
около 100 хиляди рус-
наци.

/"Русия днес"/

Êèïúð ñå íàäÿâà íà âòîðè ðóñêè çàåì
тически източник от
ЕС. "Първо опитваме да
получим двустранен за-
ем от Русия, а после из-
падналата в криза
страна ще се надява на
подкрепа от еврозона-
та за спасяване на бан-
ките си", заявил източ-
никът.

Все още нямало точ-
ни данни за нуждите
на банките и предстои

да бъде направен
"ясен анализ". Кипър
вече си осигури един
заем в размер на 2,5
милиарда евро при
ниска лихва от Русия,
за да покрие рефинан-
сирането на нуждите
си за тази година. На
този етап изчисления-
та сочат, че страната
се нуждае от около 4
милиарда евро, за да

съживи банките си и
да помогне за намаля-
ване на бюджетния де-
фицит, който минала-
та година нарасна
двойно спрямо прие-
тия в ЕС таван от 3%
от БВП. Банките в сре-
диземноморската дър-
жава са изложени на
сериозно влияние от
гръцката икономика.

/"Русия днес"/

През тази седмица двуезичния
вестник "Русия днес - Русия сегодня"
отпразнува рождения ден на колежка-
та Светлана Тютюнджиева. Читате-
лите я познават и като Мацагор и
чрез нея научават много подробнос-
ти от живота на руската диаспора
в България.

Събитието беше отбелязано
както подобава - журналистите от
братските "Земя" и "Вестник за
дома" също почетоха рожденичката.

От името на всички: да е жива и
здрава, щастлива и все така енер-
гична и посветена на журналистика-
та!

Честито!

Снимка Валя Чрънкина
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Вече е факт партията
"Руски общонароден съ-
юз", след като правосъд-
ното министерство пуб-
ликува информация за
регистрацията й. Така в
Русия се появи първата
националистическа пар-
тия, която ще действа
легално. Лидер е Сергей
Бабурин. Той ръководе-
ше "Народен съюз"
/през 2007 г. под името
"Народна воля"/, който
през 2008 г. се превър-
на в обществена орга-
низация "Руски общона-
роден съюз", префасо-
нирана сега в партия.
През 2003 г. тогавашна-
та "Народна воля" в със-
тава на блока "Родина"
влезе в Думата, а Бабу-
рин бе дори зам.-пред-
седател на парламента.
Заедно с него депутати
станаха Виктор Алкснис,
Сергей Глотов, Иван
Викторов и някои други
техни колеги.

През 2007 г. "Народен
съюз" имаше кандидат-
ски списък за Думата,
но ЦИК отказа регист-
рация на формацията.

Новият стар лидер на пар-
тията "Руски общонароден
съюз" Сергей Бабурин от-
ново се включва в поли-
тическите битки

Íàöèîíàëèñòèòå ùå ðàáîòÿò
çà ñëàâÿíñêà äúðæàâà

Конгресът на новата
партия бе през 2011 г.,
когато за председател
бе избран Бабурин, а
за негов заместник -
Иван Миронов, прочул
се с покушението над
Анатолий Чубайс. В ръ-
ководството са също
руският борец по сме-
сена борба Роман Зен-
цов и отдавнашните съ-
ратници на Бабурин
Ирина Савелиева и
Сергей Стебанов.

Мотото на партията е
"Национална власт, на-
ционална политика, на-
ционална икономика".
Главна цел е "възраж-

дане на здрав държа-
вен съюз на трите сла-
вянски държави - ре-
публики от бившия
СССР - Руската Феде-
рация, Беларус и Ук-
райна, с ясна перспек-
тива за по-нататъшно
прерастване на това
обединение в единна
славянска държава -
"Российский союз".

Регистрация получиха
и "Комунистите на Ру-
сия", както и "Съюз". Ре-
публиканската партия
на Русия възстанови
регистрацията си от
1990 г.

Към днешна дата в
правосъдното минис-
терство са регистрира-
ни 26 партии /досега те
бяха само седем/. Ма-
совата регистрация за-
почна след поправка в
закона, според която
организация само с 500
членове може да бъде
регистрирана като пар-
тия. Под №1 по новите
правила за легализа-
ция фигурира Демокра-
тичната партия на Ру-
сия.

На съвещание в Гроз-
ни премиерът Дмитрий
Медведев постави за-
дачата да се работи та-
ка, че Севернокавказ-
кият регион да стане
привлекателно, безо-
пасно и стабилно за
живеене място. Затова
особено важно е да се
решат социалните
проблеми, да се пони-
жи равнището на без-
работицата от 16 до 5%
и да се увеличи обемът
на жилищното строи-
телство. "Амбициозната
задача и решението й
зависят от координаци-
ята на действията на
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федералните власти -
от една страна, и от
друга - от министерст-
вата и ръководителите
на регионите в съста-
ва на Севернокавказ-
кия федерален окръг",
подчерта Медведев
пред участниците в за-
седанието на правител-
ствената комисия по
развитие на региона на
19 юни в Грозни. Той да-
де срок на отговорни-
те лица до 1 декември
т. г. да доразработят и
внесат в правителство-
то Програма за разви-
тие на Севернокавказ-
кия федерален окръг до

2025 г. "Това е крайни-
ят срок, повече няма да
отлагаме. Отдавна е
време да започне прак-
тическа работа", твър-
до заяви Медведев,
който оглави комисия-
та в началото на юни
т. г. Задачата не е нова
- предишният срок бе
август 2011 г., но това
не бе направено. Мед-
ведев напомни, че за
социално-икономичес-
кото развитие на реги-
она се използват три
големи федерални це-
леви програми за Юж-
на Русия, Чечня и Ин-
гушетия. За четири го-

дини в рамките на те-
зи програми са били от-
пуснати повече от 130
млрд. рубли, от които
120 млрд. - от федерал-
ния бюджет. Новата
държавна програма в
подкрепа на региона
трябва да обедини
действащите сега под-
програми за повишава-
не на инвестиционната
привлекателност и раз-
витието на туризма в
Севернокавказкия фе-
дерален окръг, както и
подпрограмите за тери-
ториално развитие на
всеки субект на феде-
рацията в региона.

Веднага след пристигането си в Чечня премиерът Мед-
ведев положи цветя на гроба на първия президент
на републиката Ахмад Кадиров

За първи път в Москва
се извършва непозната
досега дейност - цветните
и тревните лехи ще "сля-
зат" по-ниско с около 2 см.
- под нивото на уличните
бордюри. През лятото пред-
стои да бъдат обработени
3 млн. кв. м лехи. "Проме-
няме грунта, за да подоб-
рим екологията и да бъдат
чисти пътищата в града -
каза кметът Собянин, кой-
то лично инспектира как се
работи на проспект "60-ле-
тие на Октомври". По ду-
мите му сега повечето ле-
хи са над нивото на бор-
дюрите и когато вали дъжд
или се топи снегът плодо-
родният слой на почвата се
отмива, а калта се стича
на улица и колите я тъпчат.
За "операция леха" от град-
ския бюджет са отпуснати
1,8 млрд. рубли. Понижа-
ването на лехите трябва да
стане до 25 август.

В днешните граници на
Москва няма място за
частни гробища, констати-
ра ръководителят на депар-
тамента по търговия и ус-
луги на столицата Алексей
Немерюк, цитиран от Ин-
терфакс. Въпреки това пог-
ребенията срещу заплаща-
не вероятно ще са възмож-
ни след присъединяването
към столицата на новите те-
ритории от 1 юли т. г. Съз-
даването на частни гроби-
ща обаче трябва да стане
по законов ред. Федерал-

Скривалище с 450 ки-
лограма вривни вещес-
тва е било открито в
покрайнините на село
Екажево, Назрански ра-
йон на Ингушетия, съоб-
щи информационният
център на Националния
антитерористичен коми-
тет. По първоначални
данни тайният склад е
принадлежал на  глава-
таря на нелегалните бан-
дити Шамил Басаев. В
земята са били закопа-
ни десет 40-литрови ва-
рела, натъпкани с взри-
воопасна смес, две са-
моделни взривни уст-
ройства във вид на за-
варени железни сандъ-
ци, тежащи около 30 кг.
всеки също пълен с
взривно вещество и по-
разяващи елементи, как-
то и оръжие и боепри-
паси. Според експерти-
те складът е бил оборуд-

Ðàçêðèõà ñêðèâàëèùåòî
íà Øàìèë Áàñàåâ

ван през 2005-2006 г.
Бандитите са знаели за
скривалището и след
ликвидацията на лидера
им са имали намерение
да използват "стоката".
Проведената операция
обаче е осуетила наме-
ренията им и предотв-
ратила цяла серия теро-
ристични актове. Място-
то край село Екажево е
блокирано с цел безо-
пасността на живеещи-
те наблизо и се работи
по обезвреждане на
опасната находка.

Шамил Басаев бе лик-
видиран на 10 юни 2006
г. при спецоперация в
Ингушетия. Той е автор
на редица от най-голе-
мите терористични ата-
ки на територията на Ру-
сия: нападението на
болницата в Будьоновск,
вземането на заложни-
ци в театралния център

на "Дубровка" през 2002
г., взривяването на ка-
мион пред Дома на пра-
вителството в Грозни
през 2002 г., убийството
на първия президент на
Република Чечня Ахмад
Кадиров на 9 май 2004
г., взривяването на два
жилищни блока на Ка-
ширско шосе в Москва
и на пътнически само-
лет през 2004г., терорис-
тичната атака в учили-
щето в Беслан на 1 сеп-
тември 2004 т. И това е
само частичният списък
от "подвизите" на главо-
реза Басаев.

Москва

ната антимонополна служ-
ба /ФАС/ вече разработва
съответния законопроект и
се предполага той да вле-
зе в сила на 1 януари 2013
г. Частни гробища ще мо-
гат да се появят не по-ра-
но от 2015 г., твърдят от
кметството, защото проце-
дурата е дълга: първо тряб-
ва да се намерят терито-
рии за погребения, после
да се обяви търг и след то-
ва да се изгради инфраст-

В деня на 80-годишнината от рождението
на Роберт Рождественски - 20 юни, в Моск-
ва бе открита мемориална плоча на фасада-
та на дома, където е живял поетът в продъл-
жение на 20 години. Тържествената церемо-
ния бе почетена от приятели, колеги, близ-
ки, почитатели на таланта на Рождественс-
ки, които положиха цветя на фона на музи-
ката на любимата "Песен за далечната роди-
на".

Плочата на ул."Тверская" №9 е по проект
на скулптора, народния художник на РФ Ге-
оргий Франгулян. По думите на присъства-
щия на церемонията специален представи-
тел на президента на РФ по международното
културно сътрудничество Михаил Швидкой
"Роберт Рождественски принадлежеше към
великите хора, той бе невероятно чист чо-
век, голям руски поет, който, за съжаление,
твърде рано напусна този свят". Роденият в
Алтайския край Роберт Рождественски е жи-
вял в Москва повече от 40 години, като по-
ловината от тях на ул. "Тверская". За поета
говориха един от първите изпълнители на пес-
ни по стихове на Рождественски Йосиф Коб-
зон и отдавнашният приятел, също известен
поет - Андрей Дементиев.

На снимката - дъщерята на поета
Екатерина Рождественска пред дома
на "Тверская" №9

руктура и да се уреди тази
площ. В проекта за феде-
рален закон, публикуван
през февруари т .г. за пър-
ви път се въвежда поняти-
ето "частно гробище". От
ФАС съобщават, че се пред-
лага земята да се дава под
наем за срок до 49 годи-
ни. Освен това се предпо-
лага да се реформира пред-
приятието "Ритуал", което
сега обслужва 71 действа-
щи гробищни парка.

Страницата подготви Димитрина Забаркина

Столичният кмет Сергей Собянин се разпореди да
бъде създадена група за възстановяване на храма "Поси-
чане на главата на Йоан Предтеча". Черквата е била взри-
вена по заповед на Наполеон през 1812 г. Храмът ще се
издигне край Новодевическия манастир - зад югоизточ-
ната кула и стената на манастира, след специални архе-
ологически изследвания. Церемонията по полагане на
първия камък е планирана за септември т. г. и е част от
програмата за честването на 200-годишнината от побе-
дата на Русия в Отечествената война 1812 г.

Храмът ще бъде построен с частни инвестиции и доб-
роволни пожертвования, а не за сметка на бюджета.
Очаква се тържественото му откриване да е през 2014
или 2015 г.



22-28 юни 20124. ФОТОСЕДМИЦА

846 20 00, 0888 11 69 69, www.aerotourmm.com

На 16 юни в Голямата зала на РКИЦ в София бяха раздадени наградите от
конкурса "Не се гаси туй, що не гасне". Журито с председател Снежана Тодо-
рова, и.д. председател на СБЖ, оцени разработките и определи в шестте
категории учениците, класирани на първите три места в групи от 8 до 12 клас
- общо 36. Още 28 ученици получиха поощрителни награди, 26 учители също
бяха отличени за всеотдайната си работа. Щастливците, които ще видят Мос-
ква - извоювана с труд голяма награда - са Бахар Хайруги - 11 кл., Кърджали,
за реферат; Гергана Ангелова - 7 кл., 133-о училище "Пушкин", София, за есе;
Николета Милкова - Своге, за разказ; Аймен Захирова - Разград, за рисунка.
Останалите 34-ма наградени получиха фотоапарати, джиесеми, DVD-плейъри,
предоставени от Форум "България-Русия", фондация "Устойчиво развитие за
България", Съюза на съотечествениците, а РКИЦ връчи грамоти и книги.
Секретарят на Национално движение "Русофили" Скъпидар Николов поздра-
ви участниците в конкурса и в тържествената церемония и пожела успех на
следващото интелектуално състезание, посветено на дружбата между народи-
те на Русия и България                                         Сн. Валя Чрънкина

1000 деца - участници в 32 певчески хора, почиват в тематичната смяна на
СОК "Камчия" "Москва поет". Художествен и творчески ръководител на
смяната е заслужилата артистка на Руската федерация, лауреат на премията
на президента на Русия и на премията на кмета на Москва Татяна Жданова.
Успоредно с почивката младите таланти провеждат усилени репетиции, гот-
вейки се за фестивала на хоровото изкуство на Червения площад в Москва. В
рамките на смяната бяха организирани концерт-срещи с българската публика
във Варна, Шумен, Добрич, Бяла и Обзор, както и творчески срещи на худо-
жествените им ръководители с български дейци на хоровото изкуство. Млади-
те руски изпълнители участваха и в традиционния фестивал "Звездите на Кам-
чия" с председател на Организационния комитет г-жа Станка Шопова. Кулми-
нация на творческата им почивка станаха двата гала концерта, в които участ-
ваха два сборни хора от по 500 деца. Почетни гости на един от гала концерти-
те бяха първият български космонавт Георги Иванов, стотният космонавт в
света Виктор Савиних и космонавтът дубльор Красимир Стоянов

На 16 юни Сдружението "Все вместе" - руският клуб в Дупница,  чества
двоен празник - Деня на Русия и 6-годишнината от основаването си. Тържес-
твото започна с поздрав от най-малките - хора на момчетата "Канон" с
ръководител Иван Гатев изпълни песни на руски, български и английски
език. Формация "Радуга" към СОУ "Св. П. Хилендарски", класирала се на
първо място на фестивала в Бургас, с ръководител Йорданка Зашева, предс-
тави рецитала "Я помню чудное мгновенье..." "Миллион алых роз" в свое
изпълнение поднесе на участниците в срещата Цветелина Христова. Предсе-
дателката на сдружението Олга Петрова награди най-активните членове. Ве-
черта, проведена на 16 юни в Панорамната зала на община Дупница, завър-
ши приятно - с трапеза с руски вкуснотии, веселие и песни

На аеродрума в Левцово край Ярославъл за шести
път се проведе тридневното шоу "Автоекзотика- Ярос-
лавия", в което тази година участваха рекорден брой
автоклубове от цяла Русия. В експозицията бяха пред-
ставени повече от хиляда уникални коли - ретро
/произведени преди 1970 г./, самоделни, култови мар-
ки, джипове, спортни, редки и уникални автомобили,
както и всички видове тунинговане. Най-екзотичните
возила бяха събрани на отделна площадка Best of the
Best - което става за първи път на изложението

С шествие край брега
на река Двина започна

18-ият фестивал на
уличните театри от цял
свят, чиито неизменен
домакин е столицата

на Приморието - град
Архангелск. В продъл-
жение на една седмица
жителите и гостите на

града имат възможност
да видят невероятни

театрални постановки,
да чуят известни

музиканти и да се
забавляват от душа

По случай
50-годишния
юбилей на
Виктор Цой
/21 юни/ ху-
дожници от
Екатерин-
бург създа-
доха арт-
обект, посве-
тен на кул-
товия рок-
музикант. Те
изпъстриха
стената на
подлеза в
центъра на
града с ри-
сунки, отра-
зяващи об-
раза и тво-
рчеството на
Виктор Цой. "Стената на
Цой" е направена с подк-
репата на градските влас-
ти и се намира в подлеза,
който води към резиденци-
ята на губернатора на об-
ластта
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Марк Адоманис

В навечерието на тол-
кова очакваната среща
на Барак Обама с Вла-
димир Путин центърът
"Външнополитическа
инициатива" публикува
статия със стандартна
критика на "презарежда-
нето". Списъкът на пре-
тенциите на Робърт За-
рате и Евън Мур е угне-
тяващо познат - русна-
ците продължават да во-
дят репресивна полити-
ка вътре в страната,
продължават да подкре-
пят Башар Асад, не са
съвсем съгласни със за-
падните политици за въ-
веждане на унищожи-
телни санкции срещу
Иран, недостатъчно аг-
ресивно се отнасят към
Северна Корея. Към то-
зи списък от претенции
може да се добави още,
че Русия подкрепя дик-
таторския режим в Бе-
ларус, намесва се във
вътрешните работи на
страните от постсъвет-
ското пространство,
съпротивлява се на раз-
ширяването на НАТО,
цинично и избирателно
използва своето поло-
жение в Съвета за си-
гурност на ООН и в мно-
го други важни между-
народни организации.
Нещо повече, чувал съм
сплетни за това, че рус-
ките чиновници още взи-
мат подкупи, полицията
е все така твърда, реги-
оните са все така недос-
татъчно развити, а меч-
ките (както и преди) оби-
чат да акат в гората.

Зарате и Мур предла-
гат да се решат всички
проблеми на "презареж-
дането" с помощта на

По време на среща-
та на високо равнище
на Г20 в Лос Кабос се
състоя половинчасова
среща между прези-
дентите на Русия и
САЩ, по време на коя-
то Владимир Путин и
Барак Обама обсъдиха
сирийския проблем.

Според Путин дър-
жавните глави са наме-
рили много допирни
точки по международ-
ните проблеми, в това
число и за Сирия. И
той, и Обама са били
единодушни за необхо-
димостта от прекратя-
ването на кръвопроли-
тията в тази страна.

Ïóòèí è Îáàìà: Äà ñïðå êðúâîïðîëèòèåòî â Ñèðèÿ
"Убедени сме, че си-
рийският народ трябва
да има възможността
самостоятелно, по де-
мократичен път да из-
бира своето бъдеще",
се казва в съвместна-
та декларация, приета
в резултат на срещата.
Лидерите изразиха го-
товност да си сътруд-
ничат за разрешаване
и на други регионални
конфликти.

В декларацията се
казва още: "За да спре
кръвопролитието в Си-
рия, призоваваме към
незабавно прекратява-
не на всяко насилие и
изразяваме всестранна

подкрепа на усилията
на специалния посла-
ник на ООН Кофи Анан,
включително и движе-
нието в посока полити-

и Вашингтон смятат, че
трябва да се оказва на-
тиск върху всички стра-
ни в конфликта.

Позициите на Русия и
САЩ по ситуацията в
Сирия се разминават
по много въпроси. В съ-
щото време според рус-
ката страна тези разми-
навания носят тактичес-
ки, а не стратегически
характер, доколкото
Москва и Вашингтон це-
лят едно и също - в та-
зи страна да бъде уста-
новен вътрешен мир.
Москва подчертава не-
допустимостта на сило-
ва намеса отвън в си-
туацията в тази страна.

чески преход към де-
мократична, плуралис-
тична политическа сис-
тема, която да се осъ-
ществява от самите си-

рийци в рамките на су-
веренитета, независи-
мостта, единството и
териториалната цялост
на Сирия."

След срещата си с
Путин президентът на
САЩ заяви: "Съгласих-
ме се, че е необходи-
мо да бъде постигнато
прекратяване на наси-
лието в тази страна, че
е необходим полити-
чески процес, който би
предотвратил граждан-
ската война и кръвоп-
ролитията."

Пред журналисти
прессекретарят на пре-
зидента Дмитрий Пес-
ков поясни, че Москва
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политиката на неприкри-
та и неограничена кон-
фронтация. Всъщност
това е същата концеп-
ция на "империята на
злото" на Рейгън, само
че леко модифицирана
за епохата от постсту-
дената война: "Време е
администрацията на
Обама да замени про-
валилата се политика на
"презареждане" с Русия
с нова политическа па-
радигма. Вместо амери-
канската външна поли-
тика да се съобразява
с желанието на Кремъл,
Вашингтон трябва реши-
телно да подкрепи сме-
лите мъже и жени по
цял свят, които излизат
на улицата, протести-
райки срещу режима на
Асад, иранския режим и
режима на Путин. Как-
то признава самият пре-
зидент Обама, вълната
от демократични протес-
ти, преминала през це-
лия свят през последни-
те три години, е доказа-
телство, че американс-
ките ценности и интере-
си са едно и също не-
що."

Първо, самата мисъл,
че във външната си по-
литика САЩ "се съоб-
разяват ефективно" с
Кремъл, шокира силно
почти всички, особено
хората в самия Кремъл,
енергично съпротивля-
ващи се на американс-
ката политика в Либия,
Сирия, Грузия, Косово,
Полша и Румъния (да-
вам за пример само ня-
колко страни). Руснаци-
те са по-положително
настроени към Обама,
отколкото към Буш, тъй
като Обама (за разли-
ка от Буш) не прилага
огромни усилия, за да
засили враждата с Ру-
сия. Самата мисъл оба-
че, че Обама е марио-
нетка на Кремъл, че той
напълно съобразява
своя външнополитичес-
ки дневен ред с очак-
ванията на Москва за-
ради страх пред руска-
та реакция, е очевидно
и доказано лъжлива.

Второ, твърдението,
че ислямистките въста-
ния в Близкия Изток
свидетелстват за това,

че "американските цен-
ности и интереси са ед-
но и също нещо" са най-
малко объркващи. Въс-
танията в Тунис и Еги-
пет (като примери за
преврати, завършили
успешно без чуждест-
ранна военна намеса)
бяха насочени срещу
прозападни диктатори,
игнорирали обществе-
ното мнение и насочи-
ли своите страни в про-
западно и проамери-
канско направление.
Мубарак и Бен Али са
доста грешни, но нико-
га не са били антиза-

падни. Според това как
тези страни демонстри-
раха голямо уважение
към общественото мне-
ние, тяхната външна по-
литика напълно предс-
казуемо ставаше по-не-
зависима. И това е доб-
ре - жителите на регио-
на трябва да имат пра-
во сами да определят
как да се управлява
страната. На мен, а и
на много други обаче,
ни се струва, че отно-
шенията с ислямисткия
Египет явно ще доведат
до "малко" напрежение
между американските
интереси и ценности.

Ето какво обаче е най-
показателно - Зарате и
Мур дори не се опитват
да разкажат по какъв
начин яростното проти-

вопоставяне и твърдата
критика към Москва ще
помогнат да направят
нейната политика по-от-
стъпчива. Ако някой е
забравил, напомням: Пу-
тин си остава най-попу-
лярният политик в Русия
- неотдавнашно допитва-
не до общественото
мнение  показа, че 70%
от населението го подк-
репя. По какъв начин
атаката срещу най-попу-
лярната политическа фи-
гура в страната може да
доведе до фундаментал-
ни промени в руската
външна политика? По

какъв начин залогът на
опозиционни фигури, ко-
ито нямат особена под-
крепа (рейтингът одоб-
рение/неодобрение на
Александър Навални е
16/31%), ще засили вли-
янието на САЩ в Русия?

Мур и Зарате за по-
реден път се сблъскаха
с проблеми, което ста-
ва все по-често в ана-
литичните центрове на
Вашингтон. Проблемът
за липса на сърцевина
в отношенията с Русия
понякога се обяснява с
обикновена небреж-
ност, но той възниква
най-често, когато анали-
тиците прокарват поли-
тиката, която им харес-
ва, въпреки отрицател-
ните резултати в прак-
тиката. Зарате и Мур

вярват искрено, че САЩ
са длъжни да се проти-
вопоставят на Русия, но
те не искат да призна-
ят, че подобна конфрон-
тация ще струва скъпо.

Следователно, те
просто игнорират реал-
ните последици от про-
тивопоставянето на Пу-
тин и веднага премина-
ват към положителните
резултати от хипотетич-
но проамериканско пра-
вителство в Русия. Ако
това се опише в стил
бизнес план, ще се по-
лучи следното:

Стъпка 1. Възмутена

критика на действията
на Владимир Путин и
подкрепа на руската по-
литическа опозиция.

Стъпка 2. ????????
Стъпка 3. Русия подк-

репя американските
външнополитически це-
ли.

За съжаление, не съ-
ществува вълшебна фор-
мула, която би придви-
жила страната към съ-
ответствие с американ-
ските външнополитичес-
ки цели - за това е не-
обходимо да се работи,
да се изгуби много вре-
ме и, което е най-важ-
но, да се прилагат дейс-
твителни усилия. Ако ця-
лата политика, както в
случая със Зарате и
Мур, се основава на
враждебно отношение

към страната и на под-
копаване на нейната се-
гашна политическа сис-
тема, като резултат ще
имаме само засилено
напрежение, а равнище-
то на сътрудничеството
ще отива към нулата.
Разбира се, може да се
твърди, че позицията на
Кремъл е толкова сла-
ба и компрометирана,
че си струва да се рис-
кува, че дългосрочните
придобивки ще струват
краткосрочни загуби.
Зарате и Мур обаче до-
ри не признават, че те-
зи краткосрочни загуби
ще ги има непременно.
Те просто изграждат с
нищо необоснована ве-
рига - конфронтацията
щяла да доведе първо
до демокрация, а след
това до развитие на сът-
рудничеството с Русия.

Крайно скептично се
отнасям към идеята, че
Русия и Америка някой
ден ще са напълно еди-
нодушни в мнението си
по външнополитечските
въпроси, тъй като инте-
ресите на държавите
силно се различават.
Ако някой е забравил,
напомням, че тези стра-
ни заемат много раз-
лични географски и ико-
номически позиции и
определено напреже-
ние в отношенията им
е просто неизбежно. И
ако пак някой е забра-
вил, напомням, че пра-
вителството на Елцин -
най-прозападното пра-
вителство, съществува-
ло в Русия, също твър-
до се противопоставя-
ше на западната наме-
са в делата на Югосла-
вия и се стараеше да
укрепи влиянието си на
постсъветското прост-
ранство. При всички
свои недостатъци, "пре-
зареждането" се оказа
не толкова провалено,
колкото се опитват да
го изобразят неговите
противници. Да, "преза-
реждането" не стана
особено успешно, но
ако мислите, че се е
провалило, почакайте и
ще видите как изглеж-
да политиката на пред-
намерения антагони-
зъм.
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След 2000 г. САЩ започ-
наха подготовката на се-
рията "цветни революции",
косвено насочени срещу
Москва, най-важна роля
измежду които изиграха
"революцията на розите",
довела на власт в Грузия
Михаил Саакашвили, как-
то и "оранжевата револю-
ция" в Украйна, през 2003-
2004 г. Целта бе тези две
държави да бъдат интегри-
рани в НАТО, както преди
това стана с други ключо-
ви за енергийния транзит
бивши членки на Варшав-
ския договор като Полша
и България и по този на-
чин да се гарантира конт-
ролът върху експортните
тръбопроводи от Русия към
Запада. На този фон тряб-
ва да се оценяват дейст-
вията на Путин при ареста
на шефа на петролната
компания ЮКОС Михаил
Ходорковски. В момента на
задържането му, той води
преговори с изключително
мощни американски инвес-
титори, свързани с Пента-
гона и ЦРУ, както и с кръ-
га около Буш-младши, за
продажбата на 40% от ак-
циите на ЮКОС-Сибнефт на
Exxon Mobil или Chevron.
Освен това се е опитвал
да купува гласове в Дума-
та, за да се кандидатира
за президент, и лобира за
промяна в законодателст-
вото, която да позволи
приватизацията на петрол-
ния и газов добив и тръ-
бопроводната мрежа на
страната.

Към края на първото де-
сетилетие на ХХI век аме-
риканският елит реши да
смени тактиката и да из-
мести акцентите. Вместо
твърдата линия, характери-
зираща управлението на
Буш-Чейни, наложи "нова-
та политика" на Барак Оба-
ма. Всъщност Обама е не
по-малко зависим, откол-
кото предшественика му,
от интересите на Уолст-
рийт, военно-промишления
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Цветни революции и петролни войни
срещу Русия и Китай. Вземат България в
НАТО заради контрола над руските тръби
комплекс и петрола. Нес-
лучайно едно от първите
неща, които той направи,
бе ескалацията на война-
та в Афганистан, като ед-
новременно лансира иде-
ята за "презареждане" на
американско-руските отно-
шения, тъй като приоритет
на стратегията става "сдър-
жането" на икономическа-
та мощ на Китай. Истина-
та е, че американското во-
енно присъствие в Афга-
нистан няма почти нищо
общо с борбата срещу та-
либаните или с Ал Кайда.
Целта е изграждането на

ние, че същите неправи-
телствени организации
(НПО), които преди това
бяха замесени в "цветни-
те революции" в Грузия и
Украйна, бяха ангажирани
и в кампанията за незави-
симост на Тибет. Сред те-
зи НПО има и една неосо-
бено известна фондация,
финансирана от американ-
ския милиардер и "геопо-
литически агент" Джордж
Сорос - Trace Foundation.
Бунтовете и дестабилиза-
цията на Тибет тогава це-
ляха дискредитацията на
Китай в навечерието на

на местното уйгурско мал-
цинство.

През 2008 г. Пентагонът
създаде цяло ново страте-
гическо командване -
AFRICOM, за военен конт-
рол над Африка. Основна
причина бе китайската
дипломатическа експанзия
на Черния континент и
сключените дългосрочни
сделки за доставка на пет-
рол, газ и други суровини
за китайската икономика.
Дестабилизационните про-
цеси, на които станахме
свидетели през 2011 г. и
които продължават в рам-

ките на "арабската пролет",
са част от стратегията на
AFRICOM за смяна на ре-
жимите в различни части
на Африка и Близкия Из-
ток за създаване на под-
ходяща среда за дългос-
рочните планове на САЩ
в тези региони.

Както е известно, покой-
ният либийски диктатор
Муамар Кадафи имаше
много недостатъци, но най-
големият от тях - поне в
очите на Вашингтон, бе, че
не беше склонен да се
впише в американските
сценарии за тази част на
света. Той започна да пре-
доставя мащабни петрол-
ни концесии на китайски-
те и руски компании, да
не говорим, че се опита
да създаде Панафриканс-
ки съюз - икономическа
общност, която трябваше
да бъде по-малко зависи-
ма от МВФ и американс-
кия натиск. Междувремен-

но, почти незабелязано за
света, американските НПО
успешно откъснаха Южен
Судан с неговите петрол-
ни запаси, които бяха се
превърнали в основен из-
точник на енергийни дос-
тавки за Китай.

В Пекин са наясно, че
тази стратегия за разви-
тие на събитията в Африка
и Близкия Изток до голя-
ма степен е насочена сре-
щу икономическата и енер-
гийна сигурност на Китай.
В тази връзка добре е да
напомним, че решението
на Вашингтон да наруши
Хартата на ООН и между-
народните норми, започ-
вайки със съюзниците си
през март 2011 г. война
срещу Либия, всъщност не
бе взето от позиция на си-
лата, а на фундаментална-
та слабост на САЩ. При
това тази слабост се ко-
рени в самото сърце на
американската система -
така, както тя бе форми-
рана след края на Втората
световна война, а именно
- глобалният финансов
контрол, осъществяван
чрез Уолстрийт и Федерал-
ния резерв. Американска-

та политика постепенно бе
поставена под контрола на
групата големи банки,
включваща Goldman
Sachs, J.P. Morgan-Chase,
Citygroup, Morgan-Stanley и
Bank of America. От 2007
г. насам над $14 трлн. -
пари на данъкоплатците и
баланси на Федералния
резерв, бяха влети в тези
банки. Резултатът бе раз-
рушаване на американска-
та икономика и най-голя-
мата депресия от 30-те го-
дини на миналия век на-
сам.

Глобалната криза, която
преживяваме днес и с ко-
ято човечеството се сблъс-
ква едва на 4 или 5 века,
всъщност има алтернати-
ва. Към нея обаче опреде-
лени кръгове в Западна Ев-
ропа се отнасят твърде
предпазливо. Тази алтерна-
тива се нарича Евразия.
Ролята на долара като ре-
зервна валута е единстве-

ното, което позволява на
Вашингтон да финансира
скритите войни срещу Ру-
сия, Китай и други държа-
ви от Евразия, включител-
но Иран. Сегашната криза
в Гърция, както и другите
кризи в ЕС бяха съзнател-
но подклаждани от банки
като Goldman Sachs и J.P.
Morgan-Chase и ръководс-
твото на американския Фе-
дерален резерв, за да не
се допусне замяната на до-
лара от еврото като све-
товна валута.

На този фон, европейс-
ките елити - на първо мяс-
то на Германия и Франция,
демонстрират шизофре-
нично поведение по въп-
роса за отношенията с Ев-
разия. От една страна, те
са наясно, че евентуални-
ят бъдещ растеж на гер-
манския, френския или
италианския износ няма да
бъде стимулиран от север-
ноамериканските, а от ев-
разийските пазари незави-
симо дали става дума за
Източна Европа, Русия, Ки-
тай или Индия. В същото
време обаче, те се опася-
ват от разпадането на се-
верноатлантическата връз-
ка, олицетворявана от НА-
ТО.

Има само една възмож-
ност за излизане от кри-
зата както за държави ка-
то Русия и Китай - защото
тя засегна и тях макар и
по-слабо, така и за Запад-
на Европа, Близкия Изток
и Африка, и тя е свързана
с по-тясното икономичес-
ко, политическо, а и во-
енно сътрудничество меж-
ду двете велики държави
в Евразия - Китай и Ру-
сия. Алиансът между тях би
привлякъл всички държа-
ви от Централна Азия, как-
то и редица ключови съ-
юзници сред държавите-
производителки на петрол
в Близкия Изток и Африка
и би могъл буквално да
промени картата на пла-
нетата, формирайки мно-
гополюсен свят, където ня-
ма да има място за онези
безумни постъпки, на кои-
то станахме свидетели
през последните години.
Впрочем, има и друг вари-
ант - това, което Пентаго-
нът нарича "доминация в
целия спектър", т.е. конт-
рол по сушата, океаните,
въздуха и космоса от аме-
риканската военна маши-
на.

Като американец мисля,
че заслужаваме нещо по-
добро, отколкото "глобал-
ното правителство", крепя-
що се на мощта на Пента-
гона.

Американският войник е готов да стъпи на всяка
чужда територия

Буш благодари на Саакашвили за карамфилената ре-
волюция и за вярна служба срещу Русия

мрежа от постоянни воен-
новъздушни бази по цяла-
та територия на Афганис-
тан, включително на мес-
та, които в стратегически
план са насочени срещу
Китай, а потенциално и
против Русия, съдействай-
ки за първи път в истори-
ята за утвърждаване на
американското военно
присъствие и бъдеща до-
минация в Централна Азия.

През март 2008 г. избух-
наха сблъсъци между ти-
бетски монаси и китайски
бизнесмени. Няма съмне-

Летните олимпийски игри
в Пекин и слагаха начало-
то на серия от провока-
ции, организирани от оп-
ределени кръгове в САЩ и
НАТО срещу набиращия
мощ азиатски гигант. Го-
дина по-късно в Урумчи,
провинция Синцзян, т.е.
там, където се пресичат
нефтопроводите и газопро-
водите между Казахстан,
Русия и Китай и са разпо-
ложени голяма част от ки-
тайските петролни находи-
ща, същите НПО се оказа-
ха замесени в бунтовете
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У ценителей русской
классики эти имена на-
верняка вызовут ассо-
циации с писателями
Толстым и Горьким, но
речь пойдет не о них,
а о нашем Льве Нико-
лаевиче - Кокушкине, а
Алексей Максимович -
это его внук.

В редакции наши сто-
лы стоят, можно ска-
зать, плечом к плечу и
хотя работаем вместе
с мая 2004 года, недав-
но поймала себя на
мысли, что я о своем
соседе почти ничего не
знаю.  Знаю только, что
он гордится своими
детьми - на его рабо-
чем столе стоят их пор-
треты: сын Максим -
молодой профессор, и
его жена Эми препода-
ют в США. Катя - дочь
Левы от второго брака
оканчивает Софийский

13 июня в Большом зале
Российского культурно-ин-
формационного центра в Со-
фии состоялся литературный
концерт Народной артистки
России, солистки Московс-
кой государственной акаде-
мической филармонии Анто-
нины Михайловны Кузнецо-
вой "Бывшая Россия" по про-
изведениям Владимира На-
бокова. Концерт был посвя-
щен Дню России и осущест-
влен в рамках совместного
проекта Россотрудничества
и Дирекции литературных
образовательных программ
Московской филармонии.

Антонина Кузнецова - ав-
тор и исполнитель чтецких
программ, профессор Рос-
сийской академии театраль-
ного искусства, автор ста-
тей о Марине Цветаевой,
эссеистка - занимает осо-
бое место в ряду самых
выдающихся мастеров ис-
кусств России.

Â ÐÊÈÖ ïðîøåë êîíöåðò "Áûâøàÿ Ðîññèÿ"

поэтическому слову в Цент-
ре поддержки русских теат-

ров за рубежом. Выступала
с моноспектаклями и мас-
тер-классами в Лондоне, Бо-
лонье, Амстердаме, Брно,
Париже, Праге, Женеве,
Брюсселе, Вене, Будапеште
и в других городах.

С 1992 года Антонина Куз-
нецова - председатель Мос-
ковского речевого центра
при Союзе театральных де-
ятелей России. В 1999 году
ей вручена "Золотая Пушкин-
ская медаль". В 2001 году
она стала лауреатом премии
правительства Москвы в об-
ласти литературы и искус-
ства. В 2006 году награжде-
на орденом "Знак почета".

Все программы артистки
удивительно разнообразны
как по темам, так и по под-
бору материала. Объединя-
ет их одно - это всегда очень
хорошая литература. По сло-
вам Антонины Кузнецовой,
её "всегда интересовало ду-
ховно-душевное существова-

ние человека". Артистка в
своих работах использует не
только чисто литературный
материал, но исторические
и архивные документы, пись-
ма, воспоминания, что при-
дает ее программам глуби-
ну и насыщенность.

Все это артистка ярко про-
демонстрировала в своем
выступлении в РКИЦ. Сти-
хи, рассказы, воспоминания,
письма Владимира Набоко-
ва, посвященные жизни рус-
ской эмиграции в Европе
первой половины 20 века, в
исполнении Антонины Ми-
хайловны не оставили нико-
го из слушателей равно-
душным. Пришедшие на кон-
церт российские соотечест-
венники, преподаватели и
студенты вузов Софии, лю-
бители русской литературы
были глубоко тронуты объе-
диненным творчеством двух
больших мастеров - писате-
ля и актрисы.

В 1966 году сразу после
окончания с отличием Ярос-
лавского театрального учи-
лища она стала артисткой
Московского драматическо-
го театра имени Ермоловой.
В 1968 году любовь к чтец-
кому делу привела её в Мос-
ковскую филармонию, где
тогда в литературно-чтецком
отделе сложился очень силь-
ный творческий коллектив:
Дмитрий Журавлев, Яков
Смоленский, Эммануил Ка-
минка, Сурен Кочарян, Алек-
сандр Кутепов, Юрий Мыш-
кин. И по сей день Антони-
на Кузнецова служит в Мос-
ковской филармонии. В ре-
пертуаре артистки свыше 30
сольных программ по зару-
бежной и отечественной ли-
тературе, охватывающих пе-
риод с 15 по 20 век.

Антонина Кузнецова явля-
ется педагогом Международ-
ной школы Михаила Чехова,
проводит мастер-классы по

Успешные наши

Ëåâ Íèêîëàåâè÷ - äåä Àëåêñåÿ Ìàêñèìîâè÷à

Лев Николаевич вне ре-
дакции известно нем-
ногое. Живет он один,
хотя до недавнего вре-
мени компанию ему
составлял австралийс-
кий попугай Мотя - сме-
нивший кошку Мотю,
которая пала жертвой
бездомной собаки. Од-
нако попугая забрала к
себе Катя, когда Леве
пришлось отправиться
в больницу.

Живет наш Лева без
телевизора - видимо
принципиально, потому
что часто спрашивает
что-нибудь для чтения
и когда возвращает и
спрашивает, нет ли
еще чего-нибудь. Лева
- работоголик и дай

ему волю - он сам всю
газету сделает. Не лю-
бит он пустой болтов-
ни и глупых женщин -
раньше он буквально
взрывался от негодо-
вания, если подобные
отвлекали его от пос-
тавленных им самим
перед собой задач.
Возможно болезни, ко-
торые ему пришлось
перенести, сделали его
терпимее к окружаю-
щим, но в последнее
время он вообще не те-
ряет время на разго-
воры - просто "пашет
в поте лица", прорабат-
ывая "груды сырья" и
встраивая отшлифо-
ванные материалы в
выработанные им мо-
дули.

На стр. 8
С издателем газеты „Россия сегодня“ Светланой Шаренковой, экономическим
редактором Таней Ганевой и главным редактором Димитриной Герговой

С братьями в Нижнем Новгороде

Когда папа и мама преподают в колледже „Калама-
цо“ (город между Чикаго и Детройтом), Алексей Мак-
симович ходит в детский сад

Светлана Тютюнджиева

Недавно меня пригласили выступить на тему
„Успешные соотечественники“ перед участника-
ми конференции по проекту "Шаги на пути к ак-
тивной жизненной позиции гражданина Европы".
Выискивать информацию мне пришлось, исполь-
зуя интернет и личное знакомство с некоторы-
ми из тех, кого можно отнести к успешным.

С моей точки зрения, быть успешным не озна-
чает иметь много денег - хотя не мешало бы.
Одним из критериев успешности я считаю удов-
летворенность своей профессией, своей семьей
и своим окружением. Буду рада, если эта рубри-
ка приживется и вы, наши читатели, будете
рассказывать о наших соотечественниках, ко-
торым удалось реализовать свой потенциал вда-
ли от родины.

Я решила не ходить далеко за примером - пер-
вым будет мой коллега Лев Николаевич Кокушкин.

университет. А фото
внука - Алексея Макси-
мовича имеется в раз-
ных вариантах.

О том, как живет наш
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Со стр. 7
По своей сути Лева -

солдат. На предыдущей
неделе, прежде чем от-
правиться в Военно-ме-
дицинскую академию
на обследование он
сделал свои страницы
до мельчайших подроб-
ностей. Кстати, нес-
колько лет назад в Во-
енно-медицинской ака-
демии Леву вернули к
жизни, когда в других
больницах не хотели
его принять или пред-
лагали ампутировать
ногу. Но сейчас не о
том речь...

На просьбу дать мне
интервью - Лева отре-
агировал сначала отри-
цательно, но на другой
день принес из дому
массу книг с автогра-
фами и фотографии, где
он молодой и кудрявый
в обществе известных
личностей.  И постепен-
но стал выдавать све-
дения о своей жизни.

Родился Лев в 1948 го-
ду в городе Горьком,
ныне Нижнем Новгоро-
де. В семье он был
младшим, старших бра-
тьев звали - Альберт и
Игорь. Назвали его
Львом в честь одного из
троих маминых братьев,
который погиб в 1942 го-
ду в 22 года в своем
бомбардировщике.

После окончания 12
классов средней шко-
лы № 133, Автозаводс-
кого района Лев посту-
пил на вечернее отде-
ление Горьковского
университета им. Лоба-
чевского и работал
полтора года слесарем
на ГАЗе. Потом была
служба в армии - внут-
ренние войска Уральс-
кого военного округа.

Сразу после армии
Лева поступает на уче-
бу в МГУ (1970 - 1975).
И в конце первого кур-
са влюбляется в бол-
гарскую девушку Майю.
Женятся они на 3-м
курсе, а в 1976 году уже
в Болгарии у них рож-

Ëåâ Íèêîëàåâè÷ - äåä Àëåêñåÿ Ìàêñèìîâè÷à

вкладыш на русском
языке "Соотечествен-
ник" и был назначен
заместителем главного
редактора и, как ока-
залось, с главным ре-
дактором - Димитри-
ной Герговой они учи-
лась в МГУ им. Ломо-
носова в одно время,
только она была на
курс старше.

Перебираю книги и
снимки, которые мне
принес Лева и думаю -
как же закончить этот
материал. Лева под-
сказывает: "Спроси ме-
ня - какой свой мате-
риал ты считаешь луч-
шим?" и подает мне
книгу о Ходорковском,
переведенную на бол-
гарский язык в 2006 го-
ду, к которой он напи-
сал предисловие "Ми-
ша -  самый известный
сибирский заклю-
ченный"...

Во всяком случае, мо-
гу теперь сказать, что
знаю о Льве Николаеви-
че Кокушкине, не толь-
ко то, что он дед Алек-
сея Максимовича...

Лев Лунин (слева сидит) - младший брат мамы Льва закончил отлично летную
школу и его оставили инструктором молодых летчиков. Но в войну он завалил
военкомат рапортами „Хочу на передовую!“. И добился своего. Через несколько
месяцев войны его бомбардировщик не вернулся на базу, а бабушке пришла
похоронка. Лев родился через 7 лет, когда маме было 39 лет

С пулеметом Дехтярева в Уральском военном округе

Лев (внизу слева) с Сашей Кипровым - композитором и пианистом Лили Ивановой

дается сын Максим. В
Болгарию Лева приез-
жает сразу после окон-
чания МГУ.

Через некоторое вре-
мя попадает на работу
в "София-прес" /зани-
малась книгоизданием
на всех языках/.

"Через некоторое
время, во времена Ве-
лички Божиловой - рас-
сказывает Лев, - откр-
ыли русскоязычную
эмиссию "Софийских
новостей" и я стал пер-
вым назначенным в
нее. Здесь проработал
13 лет, а когда Величка
Божилова умерла, ее
сменил Александр Дай-
нов - отец Евгения Дай-
нова". Когда слушаю,
где и с кем работал Ле-
ва - не могу не отме-
тить, что и сейчас в
высшем болгарском об-
ществе нет случайных
людей. На работу его
взял Христо Сантов,
отец небезызвестной
журналистки Мии Сан-
товой. Главным редак-
тором был Георгий Най-
денов - отец Валерия
Найденова, руководи-
телем его отдела была
Теодора Баташова -
мать известного актера
Андрея Баташова.

В 1989-1990 годах Лев
работает на радио в
Шумене, а затем с 1990
по 1999 - в Софии, в га-
зете "Демократия". Я
едва успеваю записы-
вать главных редакто-
ров: сначала был Иор-
дан Василев - муж Бла-
ги Димитровой, его
сменил Волен Сидеров,
затем был Енчо Мута-
фов, следующим - Па-
найот Денев. В 1999 го-
ду пятый по счету глав-
ный редактор Иво Ин-
джев Льва уволил. В то
время бывший шеф от-
дела "Демократии" Дон-
чо Иванов организовал
агентство "Балкан" - "у
него я работал началь-
ником экономического
отдела - ушел по глу-
пости" - рассказывает
Лев. Немного порабо-

иной не по своей воле,
известны нашему Льву
Николаевиче не понас-
лышке. С людьми, че-
рез руки которых прош-
ли такие финансовые
потоки, которые нам и
не снились, некоторое
время Льву довелось
работать.

Вряд ли могу помес-
тить здесь все рас-
сказы Левы о том, как
пару раз судьба свела
его с Тодором Жив-
ковым - один раз даже
переводил ему; как от-
крывали автосервис
"Лада"; о встрече в
Москве, на ВДНХ с Ми-
хаилом Горбачевым -
тогда еще секретарем
ЦК КПСС; с Ельциным
во времена президент-
ства Желю Желева...
Не говоря уже обо всех
поборниках "синей
идеи", с которыми Ле-
ву "черт попутал".

В газету "Русия днес-
Россия сегодня" Лев
пришел по объявле-
нию, когда у Светланы
Шаренковой зароди-
лась идея создать

тал в газете "Имоти",
затем в "Пари плюс" и
"Пари". Кроме того,
возглавлял в Комиссии
рекламный отдел по
ценным бумагам и фон-
довым биржам.

Главный конек Льва -
сфера экономики. Та-
кие имена, как Илья
Павлов, Эмил Кюлев,
Валентин Моллов и
прочие, многие из ко-
торых отошли в мир
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Негативную оценку
выборам в Белоруссии
от имени междуна-
родных наблюдателей
дают "специально обу-
ченные чиновники". Та-
кое мнение, как пере-
дает AFN, высказала
председатель белорус-
ского Центризбиркома
Лидия Ермошина.

"Негативные оценки
пишутся в тиши каби-
нетов не теми, кто не-
посредственно наблю-
дал за выборами, а
группой чиновников,
которые осуществляют
именно эти функции, а
не непосредственное
наблюдение за выбора-
ми", - заявила она на
заседании ЦИКа.

По данным "Интерфак-
са", секретарь Централь-
ной избирательной ко-
миссии Николай Лозо-
вик, в свою очередь, за-
явил, что около 500 наб-
людателей ОБСЕ дали
положительную оценку
прошедшим в 2010 году
в Белоруссии президен-
тским выборам, но ру-
ководство международ-
ной организации "выбро-
сило из итогового отче-
та положительные зак-
лючения", и в нем поя-
вилась критика, относя-
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щаяся не к выборам, а
к политическим мани-
фестам, "площади".

"Жаль наблюдателей,
которые добросовестно
выполнили свою рабо-
ту, дали положительную
оценку выборов, а их
мнение было проигно-
рировано", - сказал он.

19 декабря 2010 года,
после того, как Цент-
ризбирком объявил о
победе Александра Лу-
кашенко в первом туре
голосования, граждане,
не согласные с итогами
выборов, организовали
шествие по проспекту

Независимости Минска.
В несанкционирован-
ном митинге, по разным
данным, участвовали от
пяти до сорока тысяч
человек. Часть протес-
тующих попыталась
взять штурмом Дом
правительства (позже
появилась версия, что
это были провокаторы).
Акцию жестко разогна-
ли бойцы внутренних
войск и спецназовцы.

В белорусском Цент-
ризбиркоме подчеркну-
ли, что на предстоящих
парламентских выборах
в республике "открыто

примут" международных
наблюдателей. Стоит от-
метить, что еще в нача-
ле марта Лидия Ермо-
шина предлагала иск-
лючить из состава мис-
сии ОБСЕ, которая бу-
дет работать в респуб-
лике, наблюдателей от
Евросоюза, так как го-
сударства-члены ЕС
применяют в отношении
Белоруссии санкции и
визовые ограничения.

Парламентские выбо-
ры в Белоруссии прой-
дут 23 сентября. В соот-
ветствии с законода-
тельством страны, пала-
та представителей Наци-
онального собрания
(нижняя палата парла-
мента) формируется из
110 депутатов, изб-
ранных по мажоритар-
ной системе. На парла-
ментских выборах в 2008
году присутствовали
около тысячи междуна-
родных наблюдателей, в
том числе свыше 400 от
ОБСЕ. В их итоговом
докладе утверждалось,
что, несмотря на "неко-
торые подвижки", выбо-
ры в Белоруссии не со-
ответствовали стандар-
там Организации по бе-
зопасности и сотрудни-
честву в Европе.

Лидия
Ермошина
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В Казахстане в связи с происшествиями на
погранзаставах "Арканкерген" и "Терсайрык" бу-
дет принят новый закон о государственной гра-
нице. Об этом, как передает РИА Новости, сооб-
щил председатель комитета по международным
делам, обороне и безопасности мажилиса (ниж-
ней палаты парламента) Маулен Ашимбаев.

По его словам, документ может поступить в
парламент уже в ближайшие месяцы. "Это со-
вершенно новый закон, его готовит соответст-
вующий комитет пограничной службы", - под-
черкнул депутат.

"То, что произошло на "Арканкергене", и то,
что произошло на днях на другом участке госу-
дарственной границы, говорит о том, что, види-
мо, очень комплексно надо проанализировать
причины, почему это происходит, основные фак-
торы и принять соответствующие меры", - доба-
вил он.

По словам Ашимбаева, депутаты проведут
"большую работу по анализу ситуации на госу-
дарственной границе". Он также сообщил, что
парламентарии планируют выехать в начале сле-
дующей сессии (сентябрь 2012 года) на один
или несколько участков границы и пообщаться
с личным составом.

В конце мая на посту "Арканкерген" в Алма-
тинской области, где в летнее время несут служ-
бу 15 пограничников, были обнаружены обго-
ревшие останки 14 военнослужащих и егеря. Че-
рез несколько дней был задержан единственный
выживший пограничник, 20-летний рядовой Вла-
дислав Челах. Впоследствии он признался в
убийстве сослуживцев и егеря. Согласно офи-
циальной версии, Челах совершил его в состо-
янии "временного помутнения сознания" по при-
чине "внутренних конфликтов" на погранзаста-
ве. Между тем родственники Челаха заявили,
что официальной версии не верят. По их мне-
нию, молодого человека запугали и заставили
оговорить себя.

Второе за последний месяц ЧП на казахской
границе произошло 18 июня. Как сообщалось,
одиннадцать военнослужащих срочной службы,
которые были призваны в ноябре 2011 года, са-
мовольно без оружия покинули территорию зас-
тавы "Терсайрык" в Восточно-Казахстанской об-
ласти. Их нашли примерно через сутки в 18 ки-
лометрах от заставы. По предварительным дан-
ным, служащие самовольно оставили часть из-
за неуставных взаимоотношений.

Партия регионов обратилась
в Генеральную прокуратуру Ук-
раины с просьбой дать оценку
высказываниям представителей
объединенной оппозиции по по-
воду русского языка. Об этом,
как передает УНИАН, заявил
зампредседателя фракции ре-
гионалов Вадим Колесниченко.

По его словам, обращение в
Генпрокуратуру связано, в час-
тности, с заявлениями депутата
Львовского облсовета от "Сво-
боды" Ирины Фарион. "Она ска-
зала, что русский язык - это
язык оккупантов. При этом она
же в 2010 году объявила, что тех,
кто не владеет украинским язы-
ком, обязательно посадят. А это,
ни много ни мало, 5 миллионов
украинцев, для которых родным
языком не является украинский",
- подчеркнул депутат. Он при-
вел еще одно высказывание Фа-
рион о том, что люди, говоря-
щие на русском языке, никогда
"не примут ценности Украины".

"Фактически она призвала ук-
раинцев стать одержимыми на-
ционализмом и местью", - под-
черкнул парламентарий, напом-
нив, что Фарион является ли-
цом демократической полити-
ческой структуры, "которая
рвется во власть".

На днях в одной из передач
львовского телеканала ZIK Фа-
рион участвовала в обсуждении
законопроекта "Об основах го-
сударственной языковой поли-
тики", по которому русский язык
на Украине получит статус ре-
гионального там, где он явля-
ется родным по меньшей мере
для десяти процентов населе-
ния. "Русский язык пришел на
украинскую землю не как ров-
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ня. Уравнивания его в правах с
украинским, мы уравняем язык
народа с языком оккупантов.
Люди, давайте опомнимся!", -
призвала Фарион. В той же пе-
редаче она задалась вопросом:
"Откуда взялся русский язык?
Кто его засеял, на каком гумне
(по всей видимости, имеется в
виду органическое удобрение,
продукт пищеварения крупного
рогатого скота - прим. Лен-
та.ру), простите, он вырос?".

Комментируя заявления депу-
тата облсовета, Колесниченко
предположил, что Фарион, оче-
видно, работает спричрайтером
у лидера объединенной оппо-
зиции Арсения Яценюка. В ка-
честве примера регионал при-
вел его высказывание о том,
что оппозиция не позволит при-
нять закон о языках во втором
чтении, и что победа в войне

будет за ними (оппозиционера-
ми). В связи с этим Колесни-
ченко предположил, что Яценюк
объявил войну "всему украинс-
кому народу".

Отметим, что Колесниченко
является одним из соавторов
ставшего резонансным законоп-
роекта о языковой политике.
5 июня документ со второй по-
пытки прошел первое чтение в
Верховной Раде (рассмотреть
его планировалось еще 24 мая,
однако тогда заседание приш-
лось прервать в связи с начав-
шейся в президиуме дракой).

18 июня председатель фрак-
ции Партии регионов Александр
Ефремов заявил, что проект за-
кона может быть рассмотрен во
втором чтении 4 или 5 июля. По
его словам, на сегодняшний
день к документу подано более
400 поправок.

Вадим Колесниченко Иринa Фарион

Â Ðèãe çàïðåòÿò ïîïðîøàéíè÷àòü
Рижская дума намерена ввести запрет на поп-

рошайничество в центре города. Просить ми-
лостыню можно будет только возле храмов. Об
этом, как передает DELFI, заявил мэр города
Нил Ушаков.

По его словам, окончательное решение по дан-
ному вопросу будет принято на заседании думы
3 июля. В минувшем году в Риге за попрошай-
ничество к административной ответственности
были привлечены 29 человек. За подобное на-
рушение грозит предупреждение или штраф до
10 латов (около 600 рублей). Как отмечает DELFI,
зачастую попрошаек не удается наказать, так
как люди, от которых поступают жалобы, отка-
зываются писать заявления в полицию.

Число нищих в Латвии за последние годы су-
щественно выросло из-за экономического кри-
зиса, кроме того, уровень безработицы в стра-
не является одним из самых высоких в ЕС.

В минувшем году радикальные меры по борьбе
с попрошайничеством предприняли власти литов-
ской столицы. Горсовет Вильнюса утвердил пра-
вила, по которым подавать милостыню, равно как
и просить ее, на улицах города запрещено (иск-
лючение составили лишь территории возле хра-
мов). Несоблюдение данного запрета расценива-
ется как нарушение общественного порядка.
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НАДО  ЖЕ…

ВЕСТИ

Кот Бегемот

- В недостроенной
пернишкой библиотеке
выдавали недописанные
книги.

ФАУНА

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Тихоокеанскую семгу поймали

В Подмосковье приостановлена выдача
разрешений на установку наружной рекламы,
сообщил "Известиям" заведующий информа-
ционно-рекламным отделом аппарата прави-
тельства Московской области Андрей Мала-
хов. Разрешения не будут выдаваться до тех
пор, пока подмосковные власти не оценят
ситуацию на местном рекламном рынке и не
разработают единую концепцию, по которой
реклама должна размещаться. Сроки разра-
ботки неизвестны.

На Байконуре были приостановлены ра-
боты по подготовке к запуску ракеты-носите-
ля "Протон-М", которая должна вывести в кос-
мос спутник SES-5 ("Сириус-5"). "Ракета вчера
была вывезена на стартовый комплекс и уста-
новлена на пусковую установку на 81-й пло-
щадке космодрома. Сегодня утром на ракете
была обнаружена техническая неисправность.
Предпринимаются меры по устранению неис-
правности. Работы по программе второго стар-
тового дня приостановлены", - рассказал  "Ин-
терфакс-Казахстан" источник на космодроме.

Российский топливный союз (РТС) про-
сит Госдуму и чиновников правительства раз-

решить снова
продавать в ма-
газинах при ав-
тозаправках ал-
когольную про-
дукцию, заявил
глава РТС Евге-

ний Аркуша. "Нужно вернуть алкоголь, по край-
ней мере, пиво в магазинах на заправках", -
сказал он на "круглом столе" "Законодатель-
ное обеспечение биржевой торговли нефтью
и нефтепродуктами". Он пояснил, что поп-
равки по выводу магазинов при АЗС из пе-
речня мест, где запрещена торговля алкоголь-
ной продукцией, уже подготовлены. "А мага-
зины при заправках - это самые обыкновен-
ные магазины, такие же, как супермаркеты
на трассах", - сказал он. Между тем предсе-
датель комитета Госдумы по экономической
политике, инновационному развитию и пред-
принимательству Валерий Язев данную ини-
циативу не поддержал. "Я буду выступать про-
тив разрешения торговли алкоголем на зап-
равках", - сказал он.

Группа общественных
экспертов не считает
возможным создание ана-
лога Гайд-парка на тер-
ритории Зарядья в цент-
ре Москвы на месте сне-
сенной гостиницы "Рос-
сия".

Заключение обществен-
ной экспертизы, прове-
денной под руководством
члена Совета по градос-
троительному развитию
Москвы Марка Гурари,
было представлено в по-
недельник на совместном
заседании комиссии Мос-
гордумы по культуре и
массовым коммуникаци-
ям и комиссии думы по
делам общественных объ-

Ãàéä-ïàðê
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единений и религиозных
организаций.

"Экспертиза не считает
удачным предложение по
устройству Гайд-парка на
небольшом по площади
зеленом участке, что
привлечет излишнюю
массу посетителей", - го-
ворится в документе.

Также эксперты высту-
пают против строительс-
тва крупного концертно-

Житель Красноярского края оштра-
фован на 100 руб. за проезд на крыше
поезда по Транссибирской магистрали
10 км.

Железнодорожники заметили его на
станции Юрга-1 Кемеровской облас-
ти. На станции Тайга той же области,
где поезд делает длительную останов-
ку, пассажира поджидала полиция. На
задержанного был составлен админис-
тративный протокол за нарушение пра-
вил поведения граждан на железно-
дорожном транспорте.

Молодой человек некоторое время
находился на заработках в Новоси-
бирске. Стабильную работу там найти
не удалось, а документы, удостоверя-
ющие личность, были утеряны, после
чего молодой человек решил вернуть-
ся домой в Минусинский район Крас-
ноярского края, рассказали в отделе
полиции станции Тайга.

В Москве возбуждено де-
ло в отношении заместителя
начальника отдела государст-
венного строительного надзо-
ра Ростехнадзора Александра
Гажу, подозреваемого в полу-
чении взятки. По версии след-
ствия, чиновник получил от ди-
ректора саморегулируемой ор-
ганизации 1,2 млн руб..

В Междуреченске Кеме-
ровской области обнаружили
тело полицейского с огнест-
рельными ранениями и коло-
то-резаными ранами. По фак-
ту происшествия возбуждено
уголовное дело по статье 105
УК РФ (убийство). По неподт-
вержденным данным, погиб-
ший расследовал дела о хи-
щении топлива.

В Екатеринбургском детс-
ком реабилитационном цен-
тре фонда "Город без нарко-
тиков" проходит обыск. "Не
представляются. Просто гово-
рят - прокуратура", - пишет
глава фонда Евгений Ройзман.
Ранее СК объявил о начале
проверки в связи со смертью
подопечной фонда от гнойно-
го менингита.

Тюменский областной суд
приговорил к девяти годам ко-
лонии бывшего начальника от-
дела по расследованию орга-
низованной преступной дея-
тельности ГСУ регионального
ГУВД Анатолия Степанова,
признанного виновным в хи-
щении героина. Установлено,
что Степанов подменил 15 кг
наркотиков на соль.

В Приморском крае воз-
буждено уголовное дело по
факту повреждения правитель-
ственной трассы, построенной
к саммиту АТЭС. По предвари-
тельным данным, обвал насы-
пи произошел в результате на-
рушения правил безопаснос-
ти при проведении строи-
тельных работ. Ущерб оцени-
вается в 1,7 млн  руб..

Один из "приморских пар-
тизан" Александр Ковтун по-
жаловался адвокатской ассо-
циации на пытки. Ранее о пыт-
ках заявил другой "партизан",
Алексей Никитин. По словам
Ковтуна, после заявления Ни-
китина истязания прекрати-
лись, но "партизанам" стали уг-
рожать криминальные автори-
теты, сотрудничающие с пра-
воохранительными органам.

На Кутузовском проспекте
в Москве задержаны пятеро
вооруженных людей - Адам Та-
рамов, Адам Касаев, Мамед Ту-
маев, Сергей Басков и Барза-
ни Дадаев. Мужчины передви-
гались на двух автомобилях
Toyota Land Cruiser. Предпола-
гается, что задержанные мо-
гут быть причастны к серии
разбойных нападений.

Следствие установило причины ка-
тастрофы под Петрозаводском в ию-
не 2011 г., повлекшей гибель 47 чело-
век и предъявило обвинения, сообщил
Следственный комитет.

"Помимо нарушений в работе чле-
нов экипажа при выполнении посад-
ки, установлено, что метеорологичес-
кое обеспечение полета воздушного
судна было организовано должностн-
ыми лицами автономного учреждения
Республики Карелия "Аэропорт "Пет-
розаводск" с нарушением правил бе-
зопасности полета и эксплуатации
воздушного транспорта, а сертифика-
ция авиационной метеорологической
станции аэропорта произведена с на-
рушением установленных требований",
- сообщил "Интерфаксу" официальный
представитель СК России Владимир
Маркин.

По его словам, сотрудникам аэро-
порта, ответственным за организацию
метеорологического обеспечения по-
летов гражданской авиации и орга-
нов организации воздушного движе-
ния на аэродроме Петрозаводск (Бе-

Íà êðûøå ïîåçäà ïî Òðàíññèáó

Àâèàêàòàñòðîôà èç-çà õàëàòíîñòè

совец) - Владимиру Шкарупе и Влади-
миру Пронину предъявлены обвинения
в совершении преступления, предусмот-
ренного ч. 3 ст. 263 УК РФ (нарушение
правил безопасности движения и
эксплуатации воздушного транспорта).

Кроме того начальнику управления ра-
диотехнического обеспечения полетов
и авиационной электросвязи Федераль-
ного агентства воздушного транспорта
(Росавиация) Эдуарду Войтовскому,
выполнявшему государственные функ-
ции по обязательной сертификации аэ-
ропорта, предъявлено обвинение в ха-
латности.

Денег сибиряку хватило только на про-
езд до станции Болотная в Новосибир-
ской области, а там он по чьему-то со-
вету взобрался на крышу грузового сос-
тава. Теперь добраться до дома моло-
дому человеку поможет местная соци-
альная служба.

го зала, рассчитанного на
количество зрителей до
3,5 тыс, возведения тор-
говых и администра-
тивных зданий, так как
это создаст излишнюю
транспортную нагрузку на
территорию вокруг За-
рядья.

Вместе с тем они счи-
тают возможным воссоз-
дание части Китайгород-
ской стены.
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Кот Бегемот

- Я хочу сегодня
пораньше уйти с ра-
боты. Имеется ува-
жительная причина.
- Какая? - Надоело!

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Сергей Мавроди признал невоз-
можным возобновление работы
финансовой пирамиды "МММ-
2011". Средства "МММ-2011"
Мавроди пообещал отдать на
расчеты со вкладчиками, одна-
ко "на всех денег, разумеется, не
хватит". Восполнить недостачу
бизнесмен собирается с по-
мощью новой пирамиды "МММ-2012".

Министерство природных ресурсов
подготовило поправки в закон "Об отхо-
дах производства и потребления", кото-
рые предусматривают введение платы для
всех импортеров и производителей то-
варов за будущую утилизацию продук-
ции и упаковки. Деньги будут поступать
в резервный фонд, которым будут управ-
лять крупнейшие игроки рынка.

Министерство культуры  подготови-
ло изменения в Налоговый кодекс, от-
меняющие налог на прибыль для музеев.
Об этом заявил глава ведомства Влади-
мир Мединский. По словам министра,
введение нулевой ставки налога на при-
быль уравняет музеи с медицинскими и
образовательными учреждениями.

Арбитражный суд Москвы зарегист-
рировал заявление Восточно-Европейс-
кого банка реконструкции и развития, тре-
бующего признать банкротом компанию
"Сэлтехстрой", принадлежащую внуку
Анастаса Микояна Ивану. Дата рассмот-
рения обоснованности заявления судом
пока не определена.

Постановление правительства о га-
зовой бирже, утвержденное в апреле это-
го года, не соответствует законодательс-
тву. Об этом заявил член правления "Газ-
прома" Кирилл Селезнев. По его словам,
между документом и правилами доступа
независимых производителей к ГТС кон-
церна "есть коллизия", какая именно -
топ-менеджер не уточнил.

Китайский производитель табачных
изделий Hongta Group начал переговоры
с владельцем "Донского табака" Иваном
Саввиди о выпуске своей продукции в
РФ. Российская компания готова выпус-
кать для китайцев около двух млрд. си-
гарет в год, что не превысит 0,5 % оте-
чественного рынка табака.

Российские банки начали вводить ко-
миссии за досрочное снятие денежных
средств с вкладов, так как в стране рас-
тут объемы незаконного обналичивания
средств с помощью банковских депози-
тов. Около двух лет назад самым попу-
лярным способом "обналички" было сня-
тие денег с банкоматов.

Генсовет партии "Единая Россия"
под председательством ее лидера
и премьер-министра РФ Дмитрия
Медведева одобрил пакет мер под-
держки отечественного аграрного
сектора после вступления в ВТО,пи-
шет газета "Ведомости".

Все десять законопроектов, одоб-
ренных партией, будут внесены в
Госдуму 18 июня. В частности, па-
кет мер предусматривает компен-
сацию до 35% средств, потраченных
аграриями на модернизацию про-
изводства, в том числе на приоб-
ретение техники и оборудования. В
2013 г. на эти цели в бюджете пла-
нируется законсервировать 14 млрд
руб., а в 15-м - 42 млрд..

Кроме того, пакет мер предусмат-
ривает поправки в Налоговый ко-
декс РФ. За сельхозпроизводите-
лями до 2016 г. крепят нулевую став-
ку налога на прибыль (до этого ее
отмена планировалась в 2013-м). От
подоходного налога будут освобож-
дены любые субсидии и гранты аг-
рариям. Импорт племенного скота,
яиц, семени и эмбрионов животных
не будет облагаться НДС.

Президент России Владимир Пу-
тин подписал указ об образовании
комиссии по вопросам стратегичес-
кого развития топливно-энергети-
ческого комплекса и экологической
безопасности, сообщил пресс-секре-
тарь президента Дмитрий Песков.

"Комиссия создается в целях ко-
ординации деятельности по разви-
тию ТЭК", - приводит слова Песко-
ва "Интерфакс". Пресс-секретарь
президента добавил, что председа-
телем комиссии будет сам Путин, а
ответственным секретарем - прези-
дент "Роснефти" Игорь Сечин. В сос-
тав комиссии, среди прочих, вой-
дут президент "Лукойла" Вагит Алек-
перов, президент "Русснефти" Ми-
хаил Гуцериев, генеральный дирек-
тор "Сургутнефтегаза" Владимир
Богданов, гендиректор "Газпром
нефти" Александр Дюков, а также
руководитель Федеральной тамо-

Îäîáðåí ïëàí ñïàñåíèÿ àãðàðèåâ îò ÂÒÎ

Законопроекты также предусмат-
ривают, что фермеры будут получать
без торгов в аренду невостребован-
ные земельные участки. В настоя-
щее время в стране таких участков
около 22 млн га, при том, что всего
в РФ земель сельскохозяйственно-
го назначения на 402,8 млн га.

В целом пакет мер совпадает с
предложениями Российского сою-
за промышленников и предприни-
мателей (РСПП), направленными в
правительство в середине февра-
ля. В РСПП оценивали стоимость
всех компенсационных мер по под-

держке российского сельхозпроиз-
водства в 400 млрд руб.

По мнению союза, российские
сельскохозяйственные предприятия,
суммарная задолженность которых
перед банками составляет около 1,5
триллиона руб. не смогут конкури-
ровать с иностранными производи-
телями. РСПП предлагает списать
часть долгов.

В начале февраля Министерство
сельского хозяйства передало в пра-
вительство доклад, в котором утвер-
ждается, что вступление России в
ВТО и связанное с ним снижение
импортных пошлин сделает российс-
кий агросектор непривлекательным
для иностранных инвестиций, а его
продукцию - неконкурентоспособной.
Чиновники считают, что предприятия,
работающие с минимальной рента-
бельностью, станут убыточными.

До этого в правительство обра-
тился Союз свиноводов. В органи-
зации утверждают, что из-за вступ-
ления в ВТО доля импортной сви-
нины на рынке РФ может вновь,
как и несколько лет назад, прибли-
зиться к 35-45 %.

Ïóòèí ñîçäàë êîìèññèþ ïî ðàçâèòèþ ÒÝÊ

Владимир Путин и  Игорь Сечин

женной службы Андрей Бельянинов
и замглавы Минэкономразвития
Станислав Воскресенский.

Как уточнил Песков, Антон Усти-
нов, назначенный ранее 15 июня со-
ветником российского президента,
будет заниматься "обеспечением ра-
боты данной комиссии". С 2001 по
2008 гг. Бельянинов занимал пост
руководителя юридического депар-

тамента Федеральной налоговой
службы, а также (после реоргани-
зации ФНС в 2008 г.) - пост помощ-
ника Сечина, а позднее - должность
ответсека комиссии по ТЭК.

Сам Сечин в правительстве Пу-
тина курировал ТЭК в ранге вице-
премьера. В конце мая Сечин был
назначен президентом "Роснефти"
- крупнейшей в стране нефтяной
госкомпании.

8 июня в "Роснефти" сообщили о
создании "Нефтяного клуба" - нефор-
мальной дискуссионной площадки,
где руководители ведущих российс-
ких нефтяных компаний будут про-
водить регулярные встречи и обсуж-
дать текущую ситуацию в ТЭК. 13
июня деловые СМИ сообщили, что
участники "Нефтяного клуба" подпи-
сали обращение, в соответствии с
которым объединение может стать
советом по ТЭК при президенте.

Глава кабинетаминист-
ров РФ Дмитрий Медведев
заявил, что скептически
относился к вероятности

Ïðåìüåð Ìåäâåäåâ "íè íà ÷òî íå ðàññ÷èòûâàë"
достижения соглашения по
созданию Таможенного со-
юза, и отметил, что дос-
тигнутый уровень интег-
рации трех стран за пос-
ледние несколько лет очень
значителен.

"Я вообще ни на что не
рассчитывал, я просто аб-
солютно не верил в то, что
мы вот сейчас в любом ка-
честве будем стоять перед
вами и говорить о Тамо-
женном союзе", - заявил
Медведев на совместной
пресс-конференции с пре-

мьер-министрами Казахс-
тана и Белоруссии в
Санкт-Петербурге. Он до-
бавил, что "оценивал ве-
роятность достижения сог-
лашений как 10%".

"Я должен отдать дань
уважения и сказать слова
признательности в очеред-
ной раз моим коллегам,
которые вместе с Росси-
ей проявили такую настой-
чивость, которая привела
к возникновению Тамо-
женного союза и Единого
экономического простран-

ства", - отметил премьер.
Он напомнил о том, что

когда было принято реше-
ние активизировать про-
цесс, "нам сразу же ска-
зали, что вы в ВТО не
вступите, потому что ва-
ша идея бредовая, она
опасна для ВТО, и вас ник-
то не примет".

"У меня тогда были дру-
гие ощущения, и, слава бо-
гу, что я оказался прав.
Нас приняли в ВТО с боль-
шой охотой", - подчеркнул
премьер.

Министерство финансов РФ
рекомендовало правительству
упростить кассовую дисциплину
для индивидуальных предпринима-
телей.

Чиновники считают необхо-
димым разрешить индивидуальным
предпринимателям не сдавать
выручку в банк и не фиксировать
ее в кассовой книге. Как пояснил
изданию заместитель министра
финансов Алексей Саватюгин, ИП,
также как и члены их семей, мо-
гут использовать имеющиеся день-
ги как для бизнеса, так и для лич-
ных целей. И разграничить эти
траты подчас невозможно.

Èíäèâèäóàëû áåç áàíêîâ, íî ñ "ëè÷íûìè öåëÿìè"

Организация стран - экспорте-
ров нефти (ОПЕК) приняла ре-
шение сохранить на прежнем
уровне квоту на добычу нефти,
чтобы не допустить дальнейше-
го падения цен на нефть. Сей-
час квота составляет 30 млн бар-
релей в сутки. Последний раз ор-
ганизация повышала лимит на
добычу нефти в декабре 2011 г. с
24,8 до 30 млн баррелей.

По данным газеты, инициативу
поддержали в Федеральной нало-
говой службе и в Министерстве
экономического развития. В Мин-
экономразвития отметили, что су-
ществующая кассовая дисципли-
на ИП приводит к дополнительным
расходам для предпринимателей.
Окончательное решение об упро-
щении учета для ИП должен при-
нять Банк России.

В настоящее время кассовая дис-
циплина для индивидуальных пред-
принимателей регулируется поло-
жением ЦБ N373-П, вступившем в
силу с 1 января 2012 г. Согласно
этому документу, ИП обязаны до-

кументально подтверждать свои
расходы и указывать, с какой це-
лью они были сделаны. Выручка
ежедневно должна сдаваться в банк,
а все поступления денежных
средств и издержки должны указы-
ваться в кассовой книге.

Индивидуальные предпринимате-
ли ведут бизнес без образования
юридического лица. Они также обя-
заны вести налоговый учет и офи-
циально регистрироваться. В нас-
тоящее время в стране зарегист-
рировано несколько сотен тысяч
ИП. Для них традиционно предус-
мотрена более простая система на-
логообложения.
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- Пойду выйду из ворот -
Черемухой пахнет.
Скоро миленький придет,
Из нагана трахнет!

Из частушки 1920-х

Российский чемпио-
нат по сборке пазлов
впервые в своей исто-
рии примет иност-
ранных участников - по-
мимо представителей
РФ на турнире высту-
пят сборные Польши и
Украины.

Первенство пройдет в
июне в Таганроге, во
Дворце культуры "Фес-
тивальный". Россиян на
турнире по сборке паз-
лов будут представлять
участники из Москвы,
Санкт-Петербурга, Рос-

Об этом сказал пред-
седатель жюри худож-
ник Анатолий Белкин.
Монумент, который по-
лучит название "Борзой
щенок", по задумке ор-
ганизаторов конкурса,
будет призван проил-
люстрировать всю по-
рочность и неискорени-
мость взяточничества.
Принять участие в кон-
курсе на лучший проект
"Борзого щенка" могут
все желающие.

Как сообщает "Balt-
Info", конкурс будет
проходить в три этапа,
первый из которых
стартует в пятницу, 15
июня. Прием работ бу-
дет продолжаться до 15
апреля 2013 г. Призовой
фонд конкурса соста-
вит 350 тысяч руб. На
установку памятника
затем будет выделен
миллион руб. Все сред-

Всякий раз ловлю себя на
том, что, каким бы ни был
ребёнок, чью провинность
разбирают на заседании
КДН, всегда чувствуешь в
себе внутреннюю потреб-
ность сделать шаг навс-
тречу, посочувствовать,
направить.

Ведь не просто же оказа-
лись эти дети под прицелом
десятка взглядов - за их
проступками стоят семей-
ные проблемы, иногда -
боль, одиночество, вызов,
элементарное желание об-
ратить на себя внимание и
прочее, что легко можно
объяснить и понять. И толь-
ко агрессия, глухая оборо-
на иногда настораживают -
порыв помочь не исчезает,
но приходит осознание:
гнойник настолько глубок и
запущен, что сделать в та-
кой ситуации вряд ли что
получится. Единственное, на
что приходится уповать -
крайние, довольно жёсткие
на первый взгляд меры.

Вот так вышло и с Тоней
О. Девушке почти семнад-
цать, внешне выглядит да-
же старше - крупная, силь-
ная, а в голове - полный

Îáèæåííûé âûïóñêíèê
âçëîìàë ñàéò ÅÃÝ

При попытке зайти на ре-
сурс пользователи видели
сообщение: "После сдачи ЕГЭ
у меня не хватает баллов
для поступления на факуль-
тет компьютерной безо-
пасности. Придется обес-
печить работой тех, кто поступил".

Рядом с текстом на сайте висело изображение челове-
ка в черном капюшоне и маске Гая Фокса - традицион-
ной символике хакерского движения Anonymous. Однако
в популярных микроблогах российских Anonymous ника-
ких сообщений об атаке опубликовано не было.

На момент написания заметки сообщение хакера на
сайте уже не появлялось. Ресурс при этом не откры-
вался.

"Íåìöû" â ôàâîðå
В Санкт-Петербурге в гос-

тинице "Астория" стал извес-
тен победитель отечествен-
ной литературной премии
"Нацбест", которая в этом го-
ду вручалась в 12-й раз

Национальным бестселлером жю-
ри абсолютно предсказуемо назвало роман Александра
Терехова "Немцы" о чиновничьей жизни. Наверное, именно
спокойствием прошедшая премия отличилась от "Нац-
беста-2011", когда исход борьбы решил один голос (Ксе-
нии Собчак) и награда после долгих споров ушла к Дмит-
рию Быкову - ставшему в итоге двухкратным лауреатом
"Нацбеста". Терехов, обеспечивший себе выход в шорт-
лист наибольшим количеством голосов Большого жюри,
набрал больше всего очков и в финальном раунде, уже
от Малого жюри.

В "Астории" за него проголосовали публицист Дмитрий
Ольшанский, феминистка-активистка Женя Отто, писа-
тель Захар Прилепин (так называемое "левое" крыло жю-
ри), а также музыкальный критик Артемий Троицкий, ко-
торый выступал в роли ведущего вечера. Троицкий заме-
нил в жюри музыканта, лидера группы The Retuses Миха-
ила Родионова, пропустившего награждение по личным
обстоятельствам. Новоиспеченный лауреат, кстати, тоже
отсутствовал на чествовании, поскольку в данный мо-
мент находится на книжной ярмарке в США BookExpo
America 2012.

Как известно, девиз "Нацбеста" - проснуться знаме-
нитым. Своей задачей основатель премии Топоров видит
также выход произведения на рынок, на котором качес-
твенная литература без премии, по идее, может и поте-
ряться. Именно поэтому такое неудовольствие в прош-
лом году вызвала победа Быкова - автора известного,
плодовитого и в дополнительной рекламе не нуждающе-
гося. Терехова пиарить, в общем, тоже не нужно - он
хоть меньше, но известен, причем не только читателю
профессиональному, но и массовому: его роман явно бы
не остался незамеченным.

Терехов, журналист и бывший главный редактор га-
зеты "Настоящее время", прославился романом "Каменный
мост", который принес ему номинацию на "Русский Бу-
кер" и вторую премию "Большой книги". Книга, расска-
зывающая об убийстве одноклассником девочки из се-
мьи дипломата и расследовании этого дела (действие
разворачивалось в 1943 г), три года назад оживила оте-
чественную литературную жизнь, разделив читателей и
критиков на два лагеря: одни, в том числе Быков, сочли
произведение настоящим событием, другие утомились объ-
емом романа и описанием сексуальных похождений ге-
роя, которые нашли омерзительными.
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това-на-Дону, Таганрога,
Перми, Томска, Новоси-
бирска и других городов
страны. В ходе сорев-
нований сборщикам
пазлов предстоит поу-
частвовать в восьмича-
совом марафоне по
складыванию картинки-
мозаики (участвуют ко-
манды из шести чело-
век), состязании для
парных команд и турни-
ре в личном зачете.

Главное соревнова-
ние - скоростная сбор-
ка пазла из 500 дета-

лей для парных команд
- состоится в субботу,
23 июля, в 11:00. Побе-
дители этого состяза-
ния в качестве приза
получат путевку в Бар-
селону. Также среди

участников чемпионата
будут разыграны план-
шетные компьютеры и
наборы пазлов.

Нынешний чемпионат
по сборке пазлов ста-
нет уже третьим по сче-
ту. Ранее турнир был
рассчитан только на
представителей команд
из России, однако в
этом году организаторы
мероприятия решили
расширить его геогра-
фию и таким образом
придать ему статус
международного.

Â Ïèòåðå - êîíêóðñ íà ïðîåêò ïàìÿòíèêà âçÿòêå
ства на реализацию
проекта выделены из
частных ресурсов.

Жюри, в состав кото-
рого вошли художники,
эксперты Государствен-
ного Эрмитажа и Рус-
ского музея, а также
общественные деятели,
должно будет отобрать
примерно двадцать луч-
ших эскизов памятни-
ка взятке, а затем уст-
роить выставку этих ра-
бот. Когда будет выбран
победитель, не уточня-
ется.

По ходу конкурса его
организаторы должны
будут подать в комитет
по градостроительству
и архитектуре Санкт-
Петербурга заявку на
возведение монумента.
Место установки "Бор-
зого щенка" пока не
выбрано.

Выражение "брать
взятки борзыми
щенками" пришло в
русский язык из
бессмертной пьесы
Николая Василье-
вича Гоголя "Реви-
зор", один из геро-
ев которой - Ляп-
кин-Тяпкин брал
взятки именно та-
кими щенками. "Я
говорю всем отк-
рыто, что беру взят-

ки, но чем взятки? -
Борзыми щенками. Это
совсем иное дело", - за-
являл персонаж "Реви-
зора". Извесно, что в
то время на Руси чи-
новники или воровали,
или брали взятки. Нес-
мотря на маленькую
зарплату, у многих мел-
ких писарушек были
сизые носы от посто-
янного "употребления"
горячительных напит-
ков и  куплены домики
на краю города, хотя
они сами носили зап-

латанные  сюртюки. А
крупные чинуши загре-
бали тысячами - ну, пря-
мо, как сейчас. Об
этом много можно по-
читать у драматурга
Александра Островско-
го, писавшего об их
нравах.

Несколько дней на-
зад в СМИ появились
сведения о том, что
средний размер взятки
в России по сравнению
с показателями 2011 г.
вырос в пять раз - с 61
тыс руб. до 300 тысяч.

Áàáóøêà è âíó÷êà
кавардак. За
три года на
неё оформле-
но более 12
протоколов.
Был случай,
что за один
день - дваж-
ды. Судя по
всему, у Тони
есть зависи-
мость от ал-
коголя - кок-
тейли загла-
тывает как ситро, один за
другим, правда, приглаше-
ние к психологу в наркодис-
пансер мгновенно вызыва-
ет у неё истерическое сос-
тояние, слёзы и выкрики "я
не пью уже!" Девица не
прочь подраться - костяш-
ки пальцев сбитые, загру-
белые от постоянных тре-
нировок на "стрелках". Она
всё чаще - не учащаяся, а
гость школы: за первое по-
лугодие пять двоек, за вто-
рое, вероятно, будет не ат-
тестована. Однажды, по сло-
вам учителя, она прошла
мимо, окружённая кучкой

ребят, но даже головы не
поворотила в сторону учеб-
ного заведения, поглощён-
ная приятностью момента.

Ситуация в семье Тони -
аховая. Мама - в тюрьме,
папа тоже вернулся из мест
не столь отдалённых. Оба
лишены родительских прав.
Опеку над внучкой осущес-
твляет бабушка, но, как вид-
но, со своими обязаннос-
тями не справляется. Судя
по её репликам, Тоня - де-
точка нервная и её, ласточ-
ку-звёздочку, беречь надо.
- Потакать, молчать и смот-
реть со спёртым от востор-

га дыханием, как из неё
вырастает монстрик, суля-
щий и себе, и обществу в
будущем массу неприятнос-
тей?

Если в ближайшее время
Тоня и её безответственная
бабуля не научатся: одна -
ладить с законом и делать
посильные шажки к исправ-
лению, другая - восприни-
мать кровинку не как лялеч-
ку, а девушку со сложным
характером, с норовом, её
выходки с прогулами, изби-
ениями и выпивками - не
как шалости, а как большую
проблему, по-настоящему
воспитывать её, собрав в
кулак волю и душевные
силы, КДН будет ходатайст-
вовать о снятии опеки с ба-
бушки и использовании в
отношении Тони более су-
ровых мер воздействия. Не
хочется загадывать, но в
благополучный исход не
очень верится, потому как
на протяжении всей беседы
только члены комиссии
пытались достучаться до
сердца и ума Тони, а бабуш-
ка блеяла эхом внучкиным
оправданиям, больше похо-
жим на отмазки и нападки.
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Александр Самсонов

Во многих фильмах и книгах про
Великую Отечественную войну
(ВОВ) есть значительный перекос
в пользу негативных элементов:
паника, огромные колонны плен-
ных, стремительное продвижение
противника, дезертиры, расстрелы
паникеров и т.д. Потом только
можно удивляться, как Вермахт не
вошёл в Москву ещё в конце ав-
густа.

Значительно меньше материа-
лов, которые показали бы, что
именно в начальный период вой-
ны, несмотря на всю его трагич-
ность, были заложены основы по-
беды. Красная Армия воевала нам-
ного лучше польской, английско-
французской. Наносились контру-
дары, красноармейцы проявляли
массовый героизм (пример Брес-
та далеко не единственный), дра-
лись все и своим упорством и му-
жеством выигрывали минуты, часы,
дни, которые складывались в ме-
сяцы. Была проведена уникальная
по своим масштабам и быстроте
операция по эвакуации промыш-
ленности западных регионов на
Восток страны, то есть речи о то-
тальной панике и дезорганизации
быть не может.

Одна из популярных тем начала
войны тема "уничтожения" наших
ВВС в первые часы нападения, про
то, как немецкие асы пачками сби-
вали наших летчиков. Но почему
бы не вспомнить про героев, ко-
торые бились, не щадя себя, и
уничтожали противника. На глазах
защитников Бреста был совершен
один из первых таранов войны - в
тот день уже 9-й. Советские ВВС
были живы и дрались, несли
страшные потери, но и враг терял
пилотов и самолеты.

Растерянность? Первые контру-
дары Красная Армия нанесла уже
23-го июня. По врагу ударил 12-й
мехкорпус Прибалтийского Особо-
го военного круга, и немецкие
войска не выдержали удара и бе-
жали уже в самом начале войны.
23-го части Красной Армии нача-
ли наступление под Луцком, Шау-
ляем, Гродно. Мало кто из росси-
ян знает, что в эти дни произошло
настоящее танковое побоище в ра-
йоне Луцк - Броды - Ровно, в нем
участвовало примерно 4000 тан-
ков. В итоге Красная Армия сор-
вала планы движения Вермахта на
Киев и Смоленск - их планирова-
ли занять в первую неделю. Наша
армия успешно атаковала врага на
юге - в районе Румынии, продви-
жение противника было сорвано.

Вся первая неделя - это не вре-
мя немецкого триумфа, это время
ожесточённого, смертельного сра-
жения, когда решался вопрос - кто
победит в войне. Вермахт был на
"волосок" от того, чтобы его оста-
новили, и с приходом резервов вой-
на бы шла уже на территории Поль-
ши, Румынии, Финляндии. Страте-
гически Германия проиграла уже в
первую неделю. Так, начальник ге-
нерального штаба сухопутных войск
Гальдер записал очень важную фра-
зу: "В центре полосы группы армий
"Центр" наши совершенно переме-
шавшиеся дивизии прилагают все
усилия...". То есть немецкий "сталь-
ной каток" совершенно "перемеша-
ли" впервые принявшие бой совет-
ские новобранцы.

На пограничников, по плану
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"Барбаросса", Вермахту отводилось
20-30 минут, но некоторые зас-
тавы дрались сутками, неделями.
Это учитывая, что пограничники не
имели тяжелого вооружения, толь-
ко стрелковое и гранаты. Многие
в России, благодаря пропаганде
либероидов, негативно восприни-
мают аббревиатуру НКВД, но пог-
раничники тоже были в составе
этой структуры. Они дали немцам
такой отпор, с которым те ещё не
сталкивались в Европе.

Один из самых известных - это
бой 91-го Рава-Русского погранот-
ряда. В ходе ожесточённого боя

противнику удалось окружить пог-
раничников. Бойцы во главе с ка-
питаном Строковым заняли обо-
рону вокруг комендатуры, с ними
сражался сын старшего лейтенан-
та Толубева - 12-летний Шура. Он
подносил боеприпасы, помогал ра-
неным, передавал сообщения, ког-
да противник вплотную подошел к
комендатуре - из пистолета убил
двух врагов и захватил автомат.
За героизм в этом бою его награ-
дят орденом Красной Звезды, в ав-
густе 1945 г., участвуя в боях с
японцами в составе 55-го погра-
ничного отряда, он за мужество
получит второй орден Красного
Знамени. Блокированные погра-
ничники 13 часов отбивали натиск
врага, их обстреливали из мино-
метов и пушек, бомбили самолеты,
но они держались.

Совершенно неизвестными оста-
лись подробности гибели погранич-
ников 3-х линейных застав и двух
застав маневренных групп. Извес-
тно только, что они вели жестокие
бои, сдерживали врага до послед-

ней возможности, и ни один пог-
раничник там в живых не остался.

Ушли в Русскую небесную дру-
жину пограничники 17-й заставы
под командованием лейтенанта Фе-
дора Васильевича Морина (пос-
мертно Герой Советского Союза).
Помещение заставы уничтожили
первые залпы врага, погранични-
ки заняли окопы: "Рус, сдавайтесь!"
- кричали, приближаясь, гитле-
ровцы. Огонь станкового пулеме-
та сержанта Корочкина заставил
их залечь, полетели гранаты, гит-
леровцы отступили. Пограничники
бились много часов, отбивая ата-

ку за атакой, немцы наносили ар-
тиллерийские удары, бросили на
них танки, а они всё держались.
Кончились боеприпасы, немцы
пошли в очередную атаку. И тогда
последние восемь (!) бойцов во
главе с лейтенантом Мориным, ус-
тавшие и израненные, практичес-
ки оглохшие от взрывов, подняв-
шись во весь рост, с винтовками
наперевес пошли в последнюю ру-
копашную схватку...

8 июля 1941 г. был подписан
первый за эту войну указ Президи-
ума ВС СССР о присвоении звания
Героя летчикам Жукову М. П., Здо-
ровцеву С. И. и Харитонову Т. П.,
они прикрывали Ленинград. Здоров-
цев, атакуя бомбардировщики про-
тивника, расстрелял боезапас и по-
шёл на таран. Противника уничто-
жил, а сам выжил. Харитонов, из-
расходовав боезапас, не вышел из
боя, а проскользнул вдоль немец-
кого бомбардировщика и винтом от-
рубил ему воздушные рули. Про-
тивник рухнул, а Харитонов свой
самолет благополучно довёл до аэ-

родрома. Жуков зажал своего про-
тивника (тоже потратив боезапас)
к озеру, прижимая врага самоле-
том книзу, в итоге немецкий само-
лет рухнул в Псковское озеро.

3 июля в захваченный немцами
Минск въехал танк Т-28. Немцы ду-
мали, что это трофей, и не трога-
ли его. А в нем сидели советские
танкисты: майор Васечкин, стар-
ший сержант Дмитрий Малько
(участник боев в Испании, воевал
с японцами, в Финляндии), кур-
сант Фёдор Наумов, курсант Ни-
колай Педан, курсант Сергей (фа-
милия неизвестна) и курсант Алек-
сандр Рачицкий. Подъехав к лике-
роводочному заводу, нашли под-
ходящую цель - группа немцев гру-
зила ящики со спиртным, рядом
стоял бронеавтомобиль. Немцев
расстреляли, БМ сожгли, немцы в
городе ещё не понимали что про-
исходит - танк без преследования
поехал к рынку. Навстречу - ко-
лонна немецких мотоциклистов.
Танк пропустил несколько экипа-
жей, потом началось возмездие -
немцев расстреливали и давили.

Выехав на центральную улицу
Минска - Советскую, танк обстре-
лял немцев у театра, свернул на
Пролетарскую - улица была заби-
та пехотой и техникой врага (ма-
шины с боеприпасами, оружием,
цистерны, кухни). Для немцев на-
чался ад, усеяв улицу трупами и
обломками машин, танк двинулся
к парку Горького, попутно уничто-

жив 37-мм пушку. Боезапасы ис-
сякали. У выезда из города их под-
стерегла засада противотанковой
батареи. В бою погиб майор, два
курсанта; сержант Малько, имев-
ший огромный боевой опыт,
выбрался из города и вернулся в
танковые войска, прошел всю вой-
ну. Заряжающего Фёдора Наумо-
ва спрятали жители, затем ушёл в
партизаны, в 1943 г. был ранен и
вывезен в тыл. Пулемётчик пра-
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вой башни Николай Педан попал
в плен, до конца войны провел в
концлагерях, после освобождения
возвращен на службу, демобили-
зован в 1946 г.

Таких примеров сотни, тысячи -
просто удивительно, и какую, быва-
ет, мерзость снимают наши кинош-
ники вместо того, чтобы снимать
ленты, основанные на реальных
подвигах наших воинов. Вермахт
в первые недели смог одержать
верх в тяжелейшей битве, но толь-
ко тактически и ситуационно. Стра-
тегически же он потерпел пора-
жение именно в первые недели.
Каждый час, день он терял темп
наступления, тратил возможности
и ресурсы - они предназначались
не для приграничных боев, а для
второго этапа войны - заверше-
ния разгрома Красной Армии. Вто-
рой этап был должен начаться с
40-го дня войны. В итоге к 40-му
дню Вермахт, измотанный в Смо-
ленском сражении, перешел к обо-
роне, а на юге только начинал нас-
тупление на Киев. Выигрывая в
сражениях 1941 г., немецкая ар-

мия приносила в жертву ресурсы
для будущих сражений. Красная Ар-
мия с самого начала войны одер-
жала стратегическую победу. Еще
11 августа 1941 г. Ф. Гальдер за-
писал: "Общая обстановка всё оче-
виднее показывает, что колосс-
Россия был нами недооценён". И
он прав, Германия совершила стра-
тегическую ошибку, начав войну с
СССР, как до неё Франция в 1812
г. (www.via-midgard.info)

Им выпал первый -
самый страшный
И самый горький день войны:
От обороны рукопашной
И до внезапной тишины.

В. Н. Гоцуленко

Пограничники стояли
до последнего

Немецкий бронет-
ранспортер, захва-
ченный солдатами
дивизиона особого
назначения НКВД
в Киеве

Памятник защитникам
Брестской крепости
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Константин Косачев

С
ложившееся для Рос-
сии и русских поло-
жение с соотечест-

венниками уникально.
Ведь обычно диаспора
возникает там, где люди
сами покинули Родину, пе-
реехали туда, куда хотели,
и в силу различных моти-
вов (культурных, носталь-
гических) объединились с
другими мигрантами и
поддерживают как интерес
к языку и культуре, так и
связь с исторической Ро-
диной, будучи при этом
добровольно и полноцен-
но интегрированными в
новую среду.

В случае с Россией мно-
гое было иначе. Мы имеем
а) несколько волн полити-
ческой миграции (1917,
1945); б) масштабную тру-
довую и экономическую
миграцию (последние два
десятилетия), но и наш осо-
бый случай - в) 25 млн (5
Норвегий, 3 Австрии или 2,5
Португалии!) "мигрантов по-
неволе": тех, кто буквально
проснулся в другой стране;
когда государство покинул
не сам человек, а государ-
ство его "покинуло".

Все эти категории, кото-
рые мы относим к соотечес-
твенникам, оказались в со-
вершенно разных ситуациях,
с разным настроем (как к
России, так и к стране про-
живания) и собственными
представлениями о том, что
они сами хотят: одни мечта-
ют вернуть СССР (так, по оп-
росам, 17% крымчан счита-
ют себя жителями бывшего
СССР, а в целом по Украине
этот показатель составляет
6,5%), другие требуют "идти
в Европу", в НАТО и перес-
тать дружить с азиатскими
республиками. Все они уже
в силу такого набора отли-
чий не могут считаться од-
нородной средой, подразу-
мевающей некий унифици-
рованный подход со стороны
России. При том, что разн-
ые категории миграции, каж-
дая сама по себе весьма
влиятельная, могут пребы-
вать в рамках одной страны
- как, например, в Германии
или США, где присутствуют
представители и потомки
всех волн мигрантов, и
нынешние представители
мобильного экономического
класса.

Но если те, кто выбрал
свое новое место жительс-
тва самостоятельно, по сво-
ему же усмотрению реша-
ют и вопросы обустройст-

ва, идентичности, защиты
своих прав, приспосаблива-
ясь к законным миграци-
онным требованиям друго-
го государства, не требуя их
изменения под себя, то
вынужденным мигрантам в
экс-советских республиках
было сложнее.

За минувшие два десяти-
летия им приходилось стал-
киваться с ярко выражен-
ными антирусскими практи-
ками, даже насильственной
дерусификацией, политичес-
кой, экономической и со-
циальной дискриминацией,
историческими фальсифика-

циями, глумлением над сво-
ей культурой и верой. Мож-
но было бы говорить об из-
держках становления наци-
ональной государственнос-
ти, если бы все это не име-
ло прямых гуманитарных
последствий. В эпоху прио-
ритета прав и свобод чело-
века, что записано в конс-
титуциях практически всех
стран, где проживают - и
выживают - русские вне
России, поражение в пра-
вах по национальному приз-
наку до сих пор остается
обычной практикой.

Иногда просто нет выбо-
ра между интеграцией (т.е.
обустройством в иной сре-
де без потери идентичнос-
ти), ассимиляцией (утратой
культурно-этнических начал
и "растворение" в титульной
национальности в ближай-
ших поколениях) и пересе-
лением в Россию. Любой из

этих путей имеет право на
существование при одном -
ключевом - условии: доб-
ровольности. Решил чело-
век остаться русским, или
же видит своих детей аме-
риканцами-немцами-украин-
цами, или хочет вернуться
на историческую Родину -
имеет полное право, если
его никто к этому не вынуж-
дал (ну кроме супруга/и).

Однако вся проблема в
том, что такой "чистой", т.е.
юридически, политически,
экономически не довлею-
щей ситуации мы не имеем
именно там, где она особен-
но нужна: в странах, где
русских особенно много.
Везде они испытывают не-
малое существенное давле-
ние, которое до сих пор -
через 20 лет после распада
СССР - ставит их перед
выбором.

Это касается не только
постсоветского пространс-
тва - так, по словам главы
кельнского отделения Пра-
возащитного союза Герма-
нии Гарри Мурея "львиная
доля обратившихся к нам
соотечественников оказыва-
ется ущемленной в своих
гражданских правах по
сравнению с другими пред-
ставителями национальных
меньшинств. Многие немец-
кие политики откровенно

проявляют русофобские
настроения, которые нахо-
дят понимание и одобрение
в залах немецких судов". В
2011 г.у только в адрес
Кельнского отделения пос-
тупило более 1500 обраще-
ний русскоязычных граждан
за срочной юридической и
правовой помощью. "За
последние три года нами
было получено и зарегист-
рировано 3762 обращения
от граждан", - сказал Му-
рей.

По его словам, права рус-
скоязычных граждан часто
ущемляются судебной сис-
темой. "Отказывают в услу-
гах переводчика, процессы
проходят без адвокатов, без
прессы, правозащитников",
- рассказал он. В связи с
этим, отметил правозащит-
ник, у русскоязычных в Гер-
мании шансов выиграть суд
довольно мало.

И это весьма тревожные

симптомы, поскольку они
характеризуют не только
состояние правовых инсти-
тутов и общественных нра-
вов и настроений в стране
проживания наших сооте-
чественников. Это показа-
тель и отношения к России,
к проектам с ее участием, к
интеграции с нашей стра-
ной.

Увы, хотя есть много при-
меров достаточно благопо-
лучных ситуаций, проблем
все равно хватает (об этом
вы сами наверняка расска-
жете больше). И говорить о
благоприятной тенденции
пока еще рано. Рассчиты-
вать, что все получится са-
мо, не приходится. Вспом-
ним, хотя бы, страсти в ук-
раинской Раде вокруг зако-
на о языке меньшинств. Это
значит в том числе, что нам
с вами сообща нужно уметь
анализировать ситуацию,
работать на упреждение,
фиксировать и по возмож-
ности блокировать тенден-
ции, ведущие к ухудшению
положения русских и ста-
туса русского языка, к наг-
нетанию антироссийских
настроений. Например, не-
давно в Интернете было
опубликовано открытое
письмо представителей ка-
захской интеллигенции к
президенту и премьер-ми-

нистру с требованием отме-
нить 2-й пункт 7-й статьи
Конституции, согласно ко-
торому русский язык в Ка-
захстане является офици-
альным и наравне с казах-
ским может использовать-
ся во всех сферах общест-
венной жизни. Пока это не
стало реальностью, но сиг-
нал тревожный.

Мы должны отдавать се-
бе отчет в том, что усилия
России к исправлению сво-
его чаще всего незаслужен-
но (где заслуженно - мы са-
ми прекрасно знаем) нега-
тивного имиджа, борьба с
фальсификациями прошло-
го, настоящего и будущего
("нет перспектив", "с Рос-
сией = против демократии
и назад в СССР") - это нуж-
но не только самой России.
Неправы те, кто считает, что
смогут профитировать лич-
но, очерняя Россию, ее по-
литические и общественные

реалии. Это наше общее де-
ло, всего "русского мира".
К примеру, одно, когда вы
представляете народ-побе-
дитель, и совсем другое -
если он со-виновник в раз-
вязывании Второй мировой
войны, оккупант и порабо-
титель. Разжигание (а тем
более воплощение в конк-
ретные правовые акты) темы
"оккупации", до- и послево-
енных реалий и. т.п. напря-
мую скажется на положе-
нии русских в других стра-
нах.

Ключевой задачей для нас
всех остается консолидация
Русского мира и его струк-
турирования. Это не из же-
лания "поуправлять" из Мос-
квы, облегчить себе задачу
выстраиванием вертикалей и
насаждением единообразия.
Но мы (и вы тоже, скорее
всего) имели немало воз-
можностей убедиться в том,
что расколы, усобицы и кон-
фликты между организация-
ми соотечественников объ-
ективно ослабляют их воз-
можности и действуют на ру-
ку сторонникам вытеснения
русских из всех сфер общес-
твенной жизни. Напомню
мудрые слова Евангелия:
"Если царство разделится са-
мо в себе, не может устоять
царство то; и если дом раз-
делится сам в себе, не мо-

жет устоять дом тот".
Две непростые темы при-

менительно к соотечествен-
никам: гражданство (упро-
щенное получение для соо-
течественников) и програм-
ма переселения. Знаю, что
у зарубежных соотечествен-
ников есть нарекания по
обоим пунктам - к тому, как
все реализуется на практи-
ке. Но здесь я хотел бы сра-
зу предложить действовать
конструктивно: мы готовы
выслушать конкретные и
предметные замечания и на-
рекания русских за рубежом
и учитывать их в дальней-
шем. Речь тут не идет о ка-
ких-то окончательных реше-
ниях, материя сложная, де-
ликатная.

В том что касается непос-
редственно Россотрудничес-
тва, оно в соответствии с
утвержденными Правитель-
ственной комиссией по де-
лам соотечественников за

рубежом (ПКДСР) полномо-
чиями решает задачи куль-
турно-просветительской
направленности, укрепления
позиций русского языка, ре-
ализации федеральных и ре-
гиональных программ под-
держки соотечественников
за рубежом, информацион-
ного обеспечения Госпрог-
раммы по переселению.

В значительной степени
эта работа осуществляется
через возможности рос-
сийских центров науки и
культуры. На базе РЦНК, как
вы знаете, действуют биб-
лиотеки русской литера-
туры, клубы и студии, ра-
ботают специализирован-
ные курсы русского языка.
Последние годы отмечены
серьезным ростом объема
программ по линии работы
с диаспорой, организуемых
Агентством совместно с су-
бъектами Федерации.

В мае 2011 г. президен-
том России подписан Указ
о создании Фонда поддер-
жки и защиты прав сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом, учредите-
лями которого стали МИД
РФ и Россотрудничество.
Фонд начал свою работу с
января 2012 г. Основной его
функцией является оказание
правовой помощи нашим
соотечественникам. Это и
содействие организации де-
ятельности центров право-
вой защиты в странах их
проживания, и мониторинг
правового положения соо-
течественников, особенно в
тех государствах, где права
русского меньшинства на-
рушаются систематически, а
также конкретная помощь в
подборе квалифициро-
ванных адвокатов.

Но в целом, на мой
взгляд, работа с соотечест-
венниками должна быть та-
кой: МИД призван защищать
права соотечественников
институционально - их пра-
во на гражданство, на учас-
тие в выборах, отстаивать
возможно более высокий
статус русского языка. Ми-
нистерство также должно
содействовать страновой
консолидации соотечествен-
ников и объединению Рус-
ского мира в глобальных
масштабах - через Все-
мирный конгресс соотечес-
твенников. Защитой конк-
ретных прав соотечествен-
ников должен заниматься
заработавший с 1 января
Фонд по защите прав соо-
течественников за рубежом.
А всей содержательной,
программной работой мог-
ло бы заниматься Россот-
рудничество. Что оно и де-
лает по мере сил и возмож-
ностей. Но, конечно же, мы
надеемся на расширение
этих возможностей. Имея
прочную базу в виде РЦНК
и представительств, было
бы недостаточно ограничи-
ваться библиотечно-клубной
работой, к чему порой сво-
дятся реальные возможнос-
ти наших центров. Но с уче-
том того внимания, которое
руководство страны уделя-
ет сегодня темам российс-
кого гуманитарного влияния,
распространения русского
языка и соотечественников,
можно рассчитывать на уси-
ление кадровой и ресурс-
ной базы нашей работы.

Ïðîñòðàíñòâî
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На встрече с постоянными членами Совета Безо-
пасности в апреле Дмитрий Медведев заявил, что
помощь россияне начнут получать уже в этом году

На XI прошедшем в Санкт-Петербурге в апреле этого года международном фестивале стран СНГ и
Балтии "Встречи в России", спектакль Молодежного театра Узбекистана "Честные люди" по пьесе И.С.Тур-
генева "Месяц в деревне" был признан одним из лучших
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Архимандрит ИСИДОР
(Минаев), Начальник

Русской Духовной
Миссии в Иерусалиме

Начало в
предыдущем номере

Отшельники
Братия, которые пре-

успели в скитской жиз-
ни и имеют намерение
вести уединенный об-
раз жизни, получают
благословение на от-
шельничество, но это
редкое явление. Когда
благословение дано и
подвижник не очень
стар и здоров физичес-
ки, он поселяется один.
Если же монах преста-
релый и физически не-
мощный, ему дают в по-
мощники келейника.
Некоторые отшельники
никогда не совершают
богослужений, а молят-
ся только по четкам. У
некоторых имеются ан-
тиминсы или маленькие
домовые храмы. Там
они изредка соверша-
ют Божественную ли-
тургию. Доступ мирян к
отшельникам бывает
крайне редко и только
по благословению игу-
мена монастыря. Хотя
бывают такие любвео-
бильные старцы, кото-
рые регулярно прини-
мают мирян, но их уже,
пожалуй, трудно наз-
вать отшельниками.

Домовые храмы
Существует целый ряд

домовых храмов, кото-
рые устраиваются в
разных учреждениях,
как то: институтах, ака-
демиях, семинариях,
министерствах, больни-
цах. До революции до-
мовые храмы устраива-
ли в своих особняках
богатые дворяне. Конеч-
но же, существовали
домовые храмы и во
дворцах августейших
особ. Постоянное духо-
венство было приписа-
но только к дворцовым
храмам. Все остальные
домовые храмы не име-
ли постоянного причта,
а хозяин приглашал в
них священников из
других храмов. Это
были эксклюзивные
храмы, и все уставы в
них подчинялись поже-
ланиям хозяина дома.
Обычно богослужения
совершались там в
праздничные дни, дни
именин и юбилеев хо-
зяина и его семьи, а
также в траурные дни.
В семинарских храмах
богослужения ведутся
по церковному уставу.
Настоятелем храма яв-
ляется ректор семина-
рии. Богослужение и об-
служивание семинарс-
кого храма ложится на

Ðàçëè÷íûå ñòàòóñû õðàìîâ
ðóññêîé ïðàâîñëàâíîé öåðêâè

плечи семинаристов.
Также семинарский
храм используется для
прохождения богослу-
жебной практики уча-
щимися семинарии. В
семинарский храм час-
то заходят благочести-
вые девушки в поиске
спутника жизни среди
семинаристов, желаю-
щих в будущем принять
священный сан, ведь
чтобы принять сан,
выпускник должен сна-
чала жениться. Понят-
но, что все уставы се-
минарского храма под-
чинены учебному про-
цессу и богослужебной
практике. Миряне, ходя
в семинарские храмы,
приходят туда в гости,
потому что основной
паствой семинарского
храма являются учащи-
еся духовной школы.

Зарубежные
Представительст-
ва (Миссии)
и подворья
Подобно тому, как го-

сударства взаимно об-
мениваются посольст-
вами, Поместные Пра-
вославные Церкви тоже
обмениваются между
собой церковными по-
сольствами. Для этой
цели создаются зару-
бежные Представитель-
ства и подворья. Их
настоятели являются
Представителями Пат-
риарха Московского и
всея Руси при Патриар-
хе иной Поместной Пра-
вославной Церкви. В
свою очередь братская
Поместная Церковь
присылает своего Пред-
ставителя в Москву, и
Московский Патриархат
выделяет один из сво-
их храмов под Предс-
тавительство этой Цер-
кви. Русская Правос-
лавная Церковь имеет
своих Представителей
при Патриархах Алек-
сандрийском и всей Аф-
рики, Антиохийском, Ие-
русалимском, Сербс-
ком, Болгарском, Чеш-
ских земель и Слова-
кии, а в Москве, в свою
очередь, присутствуют
Представители всех
этих Церквей. Такие за-
рубежные подворья
Русской Православной
Церкви совершают бо-
гослужения по особому
расписанию, их паствой
являются подданные тех
стран, на которые рас-
пространяется юрис-
дикция Русской Правос-
лавной Церкви, прожи-
вающие в той стране,
где учреждено зарубеж-
ное Представительство.
Доступ на богослужения
открыт для всех. Обыч-
но на этих подворьях
проводятся различные

мероприятия, связан-
ные с культурой и исто-
рией страны, которую
представляет подворье.
Вполне естественно,
что на таком подворье
важное место занима-
ет и национально-патри-
отическая тематика, по-
тому что русские люди,
живущие заграницей,
придя в русский посоль-
ский храм, желают най-
ти в нем не только хрис-
тианское вероучение,
но и соприкоснуться с
островком своей ро-
дины, осознать свою
национальную идентич-
ность.

Посольские храмы
Такие храмы основы-

ваются на территории
другой Поместной Пра-
вославной Церкви или
инославного государст-
ва по благословению
Первоиерарха Помест-
ной Церкви или с раз-
решения главы того го-
сударства, где нет По-
местной Православной
Церкви. Посольские
храмы создаются иск-
лючительно ради духов-
ного окормления сот-
рудников посольства.
Если храмы не находят-
ся на закрытой посольс-
кой территории, то в
них допускаются и мес-
тные жители. Обычно
правительство непра-
вославных или нехрис-
тианских стран прис-
тально следит за тем,
чтобы посольские хра-
мы не занимались про-
зелитизмом, не перема-
нивали к себе их при-
хожан, не привлекали к
переходу в свою веру.
Синоды Поместных
Православных Церквей
также следят за тем,

чтобы их паства не пе-
реходила в храмы иной
Церкви. В русских по-
сольских храмах обыч-
но служат священники
из России, направлен-
ные в страну пребыва-
ния в командировку по-
добно дипломатам.
Иногда им поручается
исполнять церковно-
дипломатическую мис-
сию, а иногда они за-
няты исключительно
своими пастырскими
обязанностями внутри
посольства. Священно-
действовать или окор-
млять местных жителей
вне своего посольско-
го храма им строжай-
ше запрещено. На это

требуется благослове-
ние Главы Поместной
Православной Церкви.
Из-за нарушения этого
запрета может разыг-
раться серьезный меж-
церковный конфликт.
Посольские священнос-
лужители подчиняются
непосредственно Пат-
риарху Московскому и
всея Руси, а админист-
ративные сношения осу-
ществляют через Управ-
ление по Заграничным
Учреждениям Московс-
кой Патриархии, возг-
лавляемое архиереем.

Русский посольский
храм в Софии
Был учрежден сто лет

назад как посольский
храм и находился на
территории Посольства
Российской Империи в
Софии. Целью его соз-
дания было духовное
окормление сотрудни-
ков русского посольст-
ва. Священники в хра-
ме были русскими. Пос-
ле революции 1917 го-
да храм наполнили рус-
ские священники-эмиг-
ранты. Среди них ока-
зался и приснопа-
мятный архиепископ
Богучарский Серафим
(Соболев). Только в 1980
году на русском под-
ворье появился первый
болгарский священник
протоиерей Мина Мин-
чев. Потом стало доб-
рой традицией, что на
подворье стали служить
священники Болгарской
Церкви. Позднее храм
получил статус Под-
ворья Патриарха Мос-
ковского и всея Руси в
Софии, а настоятель

подворья стал Предста-
вителем Патриарха
Московского и всея Ру-
си при Патриархе Бол-
гарском, то есть цер-
ковным послом.

Со временем русский
храм полюбили и ста-
ли посещать болгары,
которых привлекает
красота русского бо-
гослужения и русская
литургическая практи-
ка, а также, несомнен-
но, место погребения
великого духовника
святителя Серафима
(Соболева).

В настоящий момент,
если быть точным в цер-
ковно-юридическом и
каноническом отноше-
нии, паствой русского
храма являются сотруд-
ники посольств Рос-
сийской Федерации, Ук-
раины, Беларуси, Мол-
довы, Казахстана и про-
чих стран, которые рас-
положены на канони-
ческой территории Рус-
ской Православной
Церкви, а также все жи-
тели Болгарии, которые,
не имея болгарского
гражданства, являются
гражданами вышеупо-
мянутых стран. Поддан-
ные же Болгарии явля-
ются чадами Болгарс-
кой Православной Цер-
кви и приходят в рус-
ский храм в гости. При
этом традиция отно-
ситься ко всем прихо-
дящим в храм с пози-
ций любви и гостепри-
имства вполне допуска-
ет участие чад Болгар-
ской Церкви в таинст-
вах и богослужении, тем
более что на это всег-
да было и есть благос-
ловение Святейшего
Максима, Патриарха
Болгарского, и Святого
Болгарского Синода.
Сам храм святителя Ни-
колая как недвижимое
имущество является
собственностью Прави-
тельства Российской
Федерации.

Однако нелишне заме-
тить, что статус гостя
все же налагает на при-
ходящих обязанность
вести себя соответству-
ющим образом. Было бы
странно, если русский
священник или мирянин,
придя в болгарский
храм, стал бы вести се-
бя как хозяин, чего-то
требовать, чем-то распо-
ряжаться, с чем-то не
соглашаться, предъяв-
лять ультиматумы, требо-
вать от Болгарского Пат-
риарха отозвать того
или иного священника.
Так же странно звучат
подобные требования
болгар по отношению к
духовенству и статусу
русского храма.

Иерусалим
2 июня 2012 года

Архимандрит ИСИДОР (Минаев), Начальник Русской
Духовной Миссии в Иерусалиме. С апреля 2008 года
был настоятелем Свято-Николаевского подворья Рус-
ской Православной Церкви в Софии. Затем с 31 мар-
та 2009 года решением Священного Синода Русской
Православной Церкви назначен начальником Русской
Духовной Миссии в Иерусалиме
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Aнекдоты

Хозяин дачного участка ходит
вокруг клумбы с цветами и по-
ливает из лейки машинным мас-
лом.

- Цветы погубишь, - предуп-
реждает сосед.

- Ничего, - отвечает хозяин, -
зато пулемёт не заржавеет.

☺ ☺ ☺

Предвыборные дебаты на ТВ.
Принимают звонок телезрителя:

- Сам я политикой не интере-
суюсь, но моя жена ездит в
Москву на все ваши митинги. В
последнее время их было штук
десять - а что изменилось? Поэ-
тому я теряю к вам доверие.

- Лучше подумайте о доверии
к жене: в последнее время у
нас вообще тут не было митин-
гов!

☺ ☺ ☺

Сказка "Колобок":
- Не ешь меня, медведь! Меня

по сусекам мели, по амбарам
скребли, короче - пыль, грязь,
стекло, бычки...

☺ ☺ ☺

Муж - жене:
- Посмотри, дорогая, какой у

меня сегодня отличный улов!
- Не вешай мне лапшу на уши!

Соседка видела, как ты заходил
в рыбный магазин!

- Ну... Часть улова пришлось
продать, конечно.

☺ ☺ ☺

Заказывает парень в рестора-
не борщ. Официант:

- Вам какой борщ? Зеленый,
свекольный или по-домашнему?

- По-домашнему.

Официант приносит тарелку
с борщем, ставит на стол со
словами:

- Где ж ты шлялся всю ночь,
скотина? Всю молодость мне
перепоганил, жри уже!..

☺ ☺ ☺

- Девушка, если бы я был
поэтом, я посвятил бы вам сти-
хи! Если бы я был художником,
я написал бы ваш портрет. Но
я всего лишь сторож на ме-
бельной фабрике, поэтому мо-
гу предложить вам только кро-
вать!

☺ ☺ ☺

- Папа, а в сочинении про
зиму как написать: Зимой в ма-
газине продается много паль-
тов или пальтей?

- Пиши лучше про лето!

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

25 июня

Большой зал, 18.30 ч. Концерт
российской певицы Алены Бик-
куловой (Санкт-Петербург)

26 июня

Зал 211,  17.30 ч. Вечер со-
фийского общества "Русский
клуб"

Музыкальный салон,  17.30 ч.
Лекторий "Живая Этика". Тема:

"Юрий Рерих (1902-1960)"
27 июня

Мраморный зал,  19.30 ч.

Концерт оперного певца Еми-
ла Алексиева, посвященный
98-й годовщине известного бол-
гарского оперного певца Бори-
са Христова

28 июня

Музыкальный салон,  17.00 ч.
Клуб любителей русской кни-

ги. Презентация книги И.Заха-
риевой "Становление русской
литературной классики III. Твор-
ческие новации писателей ХХ
века"

1. Укроп, семена. 50 гр. Се-
мян укропа варят 15-20 ми-
нут на малом огне в 0,5 лит-
ра вина "кагор" или портвей-
на. Настоять, укутав 1 час,
процедить, отжать. Прини-
мать 50-60 гр. Перед сном.
Народное средство. Безв-
редно, обеспечивает хоро-
ший сон.

2. Конопля, семя. 2 столов-
ые ложки семян конопли
мелко растолочь, просеять.
Залить 1 стаканом горячей
кипяченой воды. Настоять,
укутав 30-40 минут. Пить теп-
лым за два приема перед
сном. Сначала выпить пол-
стакана за 2 часа до сна.
Потом, через час, выпить
остаток вместе с осадком.
Пить обязательно теплым.
Принимать 2 недели. При-
меняется от периодической

� В поисках приклю-
чений главную роль иг-
рает не голова.

� Если правда все
равно всплывает, зна-
чит, она... не тонет?

� Меньше будешь в
интернете - здоровее
будут дети!

� Возраст определя-
ется не по годам, а по
количествам зверски
убитых иллюзий.

� Чем чаще женщина
стонет ночью, тем реже
она ворчит днем.

� Если человек, а тем
более начальник, несет
чушь, отойди и не ме-
шай, иначе он тебя же
ею же и нагрузит.

� Женщина - храни-
тельница очага, в кото-
ром сжигается се-
мейный бюджет.

� Красиво жить не
запретишь. Но поме-
шать можно...

� История Змея Го-
рыныча убедительно
показала - чем ты голо-
вастей, тем больше
охотников с тобой раз-
делаться.

�  Флирт - это когда
девушка не знает чего
хочет, но всеми средст-
вами добивается это-
го...

Мысли вслух От бессонницы

Осторожно!
Не рекомендуется ходить

под высоковольтными лини-
ями электpо-пеpедачи. Соз-
даваемое ими в воздухе
электpическое напpяжение
вpедно действует на оpга-
низм.

 Не следует пpиближаться
к обоpванному пpоводу: мо-
жет поpазить шаговое нап-
ряжение. Если все-таки пpи-
ходится пеpесекать опасную
зону возле лежащего на
земле пpовода, надо делать
это бегом: чтобы одновpе-
менно только одна нога ка-
салась почвы.

При входе в троллейбус не
следует прикасаться рукой
к его борту.

Корпус троллейбуса может
находиться под напряжени-
ем из-за пробоя изоляции.
Лучше впрыгивать в троллей-

бус, а не входить; выпрыги-
вать, а не выходить: чтобы
не было ситуации, когда од-
на нога на земле, а другая -

на подножке троллейбуса.
Электрички и трамваи в этом
отношении не опасны, пото-
му что всегда заземлены.

бессонницы.
  3. Хмель. 2 Чайн. Ложки

шишек хмеля на 1 стакан ки-
пятка. Настоять, укутав 4 ч,
процедить. Выпить стакан на
ночь от бессонницы.

1 Часть измельченных ши-
шек хмеля на 4 весовые час-
ти водки или 50 град. Спир-
та. Настоять 2 недели в тем-
ном месте, процедить, от-
жать.

Принимать по 5 капель
настойки на одну столовую
ложку воды. Принимать 2 ра-
за в день до еды. Второй раз
пить на ночь. Применяется
при бессоннице.

4. Лавандовое масло. Пе-
ред сном смазать маслом
виски. 3-5 Капель лаванды
на кусок сахара принять (со-
сать) перед сном. Обеспе-
чивает хороший сон.

5. Мыть ноги на ночь горя-
чей водой. Такая процедура
снимает усталость, дает
энергию, успокаивает нерв-
ную систему, улучшает сон.

� А вы знаете, сколько
времени и денег требует
раскрутка звезд российской
эстрады? - Это что ж они
такие скрученные?
� Беседа - это когда один

пытается втолковать что зна-
ет, а другой ждет его, чтобы
поскорее поменяться с ним
ролями.
� Пророчество требуется,

когда нужно выбирать меж-
ду "плохо", "очень плохо" и
"еще хуже".
� Адвокаты бывают нас-

только дорогие, что легче ку-
пить судью.
� Если меня долго угова-

ривать, меня ж и уговорить

Знаете ли?
недолго...
� У семерых козлов и волк

без глазу.
� Безудержная любовь, как

и все безудержное, чаще все-
го проскакивает мимо.
� Если все кошки, пере-

бегающие вам дорогу, черн-
ые, значит, рядом жгут ав-
топокрышки.
� Дым отечества нам сла-

док и приятен, но слегка за-
колебал...
� Когда-то и я был кра-

сивый и умный, но в роддо-
ме меня подменили...
� Если у итальянцев наци-

ональное блюдо - пицца, то
у русских - напицца.
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Пятница, 22 июня (время болгарское)

Воскресенье, 24 июня

Понедельник, 25 июня

Вторник, 26 июня

Среда, 27 июня

Четверг, 28 июня

Пятница, 22 июня  (время болгарское)

Суббота, 23 июня

Воскресенье, 24 июня

Пятница, 22 июня (время московское)

Воскресенье, 24 июня

Понедельник, 25 июня

Вторник, 26 июня

Среда,  27 июня

Четверг, 28 июня

Понедельник, 25 июня

Вторник, 26 июня

Среда, 27 июня

Четверг, 28 июня

06:15 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 "Гении и злодеи" 07:35
Наталья Варлей, Леонид Куравлев в фильме "Вий" 08:50 "Играй, гар-
монь любимая!" 09:30 "Смешарики. ПИН-код" 09:40 "Умницы и умни-
ки". Финал 10:40 "Слово пастыря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15
"Смак" 12:00 Премьера. "Наталья Варлей. Скучно без Шурика" 13:00
Новости (с субтитрами) 13:15 Киноэпопея Юрия Озерова "Освобож-
дение" 14:30 Петр Вельяминов, Нина Русланова, Владимир Самой-
лов, Борис Новиков, Иван Рыжов, Галина Польских в многосерийном
фильме "Тени исчезают в полдень" 18:15 "Вепрь". Многосерийный фильм
19:00 Новости (с субтитрами) 19:15 "Вепрь". Продолжение 20:25 Ва-
лентин Гафт, Ольга Красько в фильме "Притяжение" 22:00 "Время"
22:20 "Жестокие игры". Новый сезон 23:45 Ирина Линдт, Максим Аве-
рин в фильме "Любовь одна" 01:25 Дневник 34-го Московского между-
народного кинофестиваля 01:35 Владимир Стеклов в комедии "Про-
исшествие в Утиноозерске" 02:45 Николай Караченцов, Лия Ахеджа-
кова в фильме "Маленькое одолжение" 04:05 Фильм "История одной
бильярдной команды" 05:35 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом

06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доброе утро"
10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Контрольная за-
купка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости
(с субтитрами) 13:20 "Женский доктор". Многосерийный фильм 14:10
"Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00 Другие новости
15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Фазен-
да" 16:50 Премьера. "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Ширвинд-
том 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитрами)
19:20 "Жди меня" 20:10 "Давай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Ирина Пегова,
Роман Мадянов, Светлана Немоляева в многосерийном фильме "Зоя"
23:30 "Первый класс" с Иваном Охлобыстиным 00:25 "Вечерний Ур-
гант" 00:50 "Познер" 01:45 Ночные новости 02:00 Дневник 34-го Мос-
ковского международного кинофестиваля 02:10 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым 03:00 "Давай поженимся!" 03:45 "Между нами,
девочками" 04:20 "Зоя". Многосерийный фильм 05:10 "Женский док-
тор". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Женский доктор". Многосе-
рийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм
15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с суб-
титрами) 16:15 "Фазенда" 16:50 Премьера. "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с
Михаилом Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Ново-
сти (с субтитрами) 19:20 "Жди меня" 20:10 "Давай поженимся!" 21:05
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера.
Ирина Пегова, Роман Мадянов, Светлана Немоляева в многосерий-
ном фильме "Зоя" 23:30 Среда обитания. "О вкусной нездоровой
пище" 00:20 "Вечерний Ургант" 00:50 Ночные новости 01:10 "Гражда-
нин Гордон" 02:00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:50 "Да-
вай поженимся!" 03:40 "Между нами, девочками" 04:10 "Зоя". Много-
серийный фильм 05:05 "Женский доктор". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал
"Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Кон-
трольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00
Новости (с субтитрами) 13:20 "Женский доктор". Многосерийный фильм
14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00 Другие но-
вости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15
"Фазенда" 16:50 Премьера. "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Шир-
виндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитрами)
19:20 "Жди меня" 20:10 "Давай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Ирина Пегова,
Роман Мадянов, Светлана Немоляева в многосерийном фильме "Зоя"
23:30 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым 00:20 "Вечерний Ур-
гант" 00:50 Ночные новости 01:10 "В контексте" 01:55 Дневник 34-го
Московского международного кинофестиваля 02:05 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым 02:55 "Давай поженимся!" 03:40 "Между нами,
девочками" 04:10 "Зоя". Многосерийный фильм 05:05 "Женский док-
тор". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал
"Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Конт-
рольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00
Новости (с субтитрами) 13:20 "Женский доктор". Многосерийный фильм
14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00 Другие ново-
сти 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Фазен-
да" 16:50 Премьера. "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом
18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:20 "Жди
меня" 20:10 "Давай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Мала-
ховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Ирина Пегова, Роман Мадянов,
Светлана Немоляева в многосерийном фильме "Зоя" 23:35 "Мясоеды
против травоядных" 00:30 Ночные новости 00:50 "Владимир Гостюхин.
"Территория моей любви"" 01:45 Дневник 34-го Московского междуна-
родного кинофестиваля 01:55 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым
02:45 "Давай поженимся!" 03:35 "Между нами, девочками" 04:05 "Зоя".
Многосерийный фильм 05:00 "Женский доктор". Многосерийный фильм

5:00 Вся Россия 5:10 Пусть говорят. Х/ф 8:35
Утренняя почта 9:10 Сам себе режиссер 10:00
Вести 10:15 Вести-Москва 10:55 Смехопанора-
ма Евгения Петросяна 11:20 Поздняя встреча.
Х/ф 13:00 Вести 13:20 Вести-Москва 13:30 Вся
Россия 13:40 Городок 14:40 Странные люди. Х/
ф 16:40 Смеяться разрешается 18:15 Рассмеши
комика 19:00 Вести недели 20:05 Ночной гость.
Х/ф 22:00 Леший. Х/ф 0:15 Случайный попут-
чик. Х/ф 2:00 Странные люди. Х/ф 3:30 Смеять-
ся разрешается

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал
"Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Кон-
трольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00
Новости (с субтитрами) 13:20 "Женский доктор". Многосерийный фильм
14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00 Другие но-
вости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15
"Фазенда" 16:50 "Девичья охота". Многосерийный фильм 17:45 "Хочу
знать" с Михаилом Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00
Новости (с субтитрами) 19:20 "Жди меня" 20:10 "Поле чудес" с Леони-
дом Якубовичем 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:35 Премьера. "Цой - "Кино"" 23:25 Виктор Цой и группа
"Кино". Концерт в "Олимпийском" 00:35 Пенелопа Крус в фильме Пед-
ро Альмодовара "Разомкнутые объятия" 02:40 Нина Дробышева, Евге-
ний Урбанский в фильме "Чистое небо" 04:25 Фильм "Вальс" 05:30
"Женский доктор". Многосерийный фильм

5:00 Утро России 9:05 Здравствуй, мама! (60 серия)
10:00 Вести 10:25 Вся Россия 10:40 С новым домом!
11:25 О самом главном 12:25 Кулагин и партнеры
13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50 Вести. Дежур-
ная часть 14:05 Люблю, не могу! 15:00 Ефросинья.
Продолжение (197 серия) 16:00 Вести 16:30 Вести-
Москва 16:50 Вести-спорт 16:55 Институт благород-
ных девиц (90 серия) 17:50 Прямой эфир 18:40 Вес-
ти-Москва 19:00 Вести 19:30 Три дня лейтенанта
Кравцова. Х/ф 23:10 Когда цветет сирень. Х/ф 0:55
Губернаторъ. Х/ф 2:10 Вести.ru 2:40 Нинель Мышко-
ва. До и после "Гадюки" 3:25 Вести-спорт 4:05 Ефро-
синья. Продолжение (197 серия)

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 08.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ЦЕНА
ПОБЕДЫ" Т 10.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО
ОБ УТОПЛЕННОЙ КАССЕТЕ" С 11.00 Премьера русского сериала
"МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ЗОЛОТОЙ ГОЛ" С 12.00 Информацион-
но-аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-
Мурзой Т 13.00 "2012" Т 14.00 Художественный фильм "ДАМА C ПОПУ-
ГАЕМ". После окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский се-
риал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О БРОНЗОВОМ ВСАДНИ-
КЕ" С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "АЭРОПОРТ-
2. ОБРАТНАЯ СВЯЗЬ" С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 20.00 "КЛИНЧ" Т
21.00 "СКАНЕР" Т 22.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ
ВОКЗАЛА - 3. ДРУЗЬЯ-ТОВАРИЩИ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00
Художественный фильм "...И ТОГДА Я СКАЗАЛ - НЕТ...". После окон-
чания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕ-
НИЕ" И 03.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О
БРОНЗОВОМ ВСАДНИКЕ" С 04.00 Премьера русского сериала "МОС-
КВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ДРУЗЬЯ-ТОВАРИЩИ" С 05.00 "КЛИНЧ" Т 06.00
Русский сериал "АЭРОПОРТ-2. ОБРАТНАЯ СВЯЗЬ" С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Русский
сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О БРОНЗОВОМ ВСАДНИКЕ" С
11.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ДРУЗЬЯ-ТО-
ВАРИЩИ" С 12.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 12.30 Авторская программа
Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т
13.00 "СКАНЕР" Т 14.00 Художественный фильм "...И ТОГДА Я СКАЗАЛ - НЕТ...".
После окончания смотрите короткометражный фильм "Счастливо оставать-
ся" Ф 16.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ДВУХ
ЖЕНИХАХ" С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "АЭРОПОРТ-
2. ДАВАЙТЕ УСТРОИМ ПРАЗДНИК" (заключительная серия) С 19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т
21.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 22.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ
ВОКЗАЛА - 3. СВОБОДНАЯ КАССА" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Худо-
жественный фильм "ЗДРАВСТВУЙТE, ДОКТОР!". После окончания смотрите
мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский
сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ДВУХ ЖЕНИХАХ" С 04.00
Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. СВОБОДНАЯ КАС-
СА" С 05.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 06.00 Русский сериал "АЭРОПОРТ-2. ДАВАЙ-
ТЕ УСТРОИМ ПРАЗДНИК" (заключительная серия) С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ДВУХ ЖЕНИХАХ" С
11.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. СВО-
БОДНАЯ КАССА" С 12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 13.00 "БОЛЬШОЙ
ДОЗОР" Т 14.00 Художественный фильм "ЗДРАВСТВУЙТE, ДОКТОР!". После
окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО
"ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О БЕЛОЙ СТРЕЛЕ" С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ"
И 18.00 Русский сериал "ЗОЛОТЫЕ ПАРНИ". 1-я серия С 19.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 21.00
"В КРУГЕ СВЕТА" Т 22.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ
ВОКЗАЛА - 3. МИГ ПЕРЕД СМЕРТЬЮ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00
Художественный фильм "ПОКА НЕ ВЫПАЛ СНЕГ". После окончания смот-
рите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00
Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О БЕЛОЙ СТРЕ-
ЛЕ" С 04.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3.
МИГ ПЕРЕД СМЕРТЬЮ" С 05.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" И 06.00 Русский сериал
"ЗОЛОТЫЕ ПАРНИ". 1-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Русский сери-
ал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О БЕЛОЙ СТРЕЛЕ" С 11.00 Премьера
русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. МИГ ПЕРЕД СМЕРТЬЮ" С 12.00
"СТРАНА И ЛЮДИ" Т 13.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 14.00 Художественный фильм
"ПОКА НЕ ВЫПАЛ СНЕГ". После окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00
Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ВОСКРЕСШЕМ МЕР-
ТВЕЦЕ" С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "ЗОЛОТЫЕ ПАР-
НИ". 2-я серия С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И
20.00 "КЕЙС" Т 21.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т 22.00 Премьера русского сериала
"МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ОТЦЫ И ДЕТИ" (заключительная серия) С 23.00
"СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художественный фильм "АПЛОДИСМЕНТЫ, АПЛО-
ДИСМЕНТЫ". После окончания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ".
ДЕЛО О ВОСКРЕСШЕМ МЕРТВЕЦЕ" С 04.00 Премьера русского сериала "МОС-
КВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ОТЦЫ И ДЕТИ" (заключительная серия) С 05.00 "КЕЙС"
Т 06.00 Русский сериал "ЗОЛОТЫЕ ПАРНИ". 2-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00
Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ПОКУШЕНИИ
НА НЕЗАВИСИМОСТЬ". 15-я серия С 11.00 Премьера русского сериала
"МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ЖЕЛЕЗНЫЙ ФАКТОР" С 12.00 "СВОИМИ
ГЛАЗАМИ" Т 13.00 "КЕЙС" Т 14.00 Художественный фильм "22 ИЮНЯ,
РОВНО В 4 ЧАСАЕ" Ф 16.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ
ПУЛЯ". ДЕЛО ОБ УТОПЛЕННОЙ КАССЕТЕ" С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕ-
НИЕ" И 18.00 Русский сериал "АЭРОПОРТ - 2. СКРИПАЧКА" С 19.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "2012" Т
21.00 "ВСЁ ТАК" Т 22.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ
ВОКЗАЛА - 3. ЗОЛОТОЙ ГОЛ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 "ГЕР-
МАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 00.30 Информационно-развлекательная про-
грамма "АРТ-НАВИГАТОР" Т 01.00 "2012" Т 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
03.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО ОБ УТОП-
ЛЕННОЙ КАССЕТЕ" С 04.00 Премьера русского сериала "МОСКВА.
ТРИ ВОКЗАЛА - 3. ЗОЛОТОЙ ГОЛ" С 05.00 "ВСЁ ТАК" Т 06.00 Русский
сериал "АЭРОПОРТ - 2. СКРИПАЧКА" С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 "КЛИНЧ"
Т 11.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ - 2. НЕРАВНЫЙ БРАК". 1-я серия С
12.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ - 2. НЕРАВНЫЙ БРАК". 2-я серия С
13.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т 14.00 Снято в СССР.
"КОГДА ДЕРЕВЬЯ БЫЛИ БОЛЬШИМИ" Ф 15.30 Программа "ЖИВОЕ СЛО-
ВО" Т 16.00 Сериал выходного дня "Я ТЕБЯ ЛЮБЛЮ". 3-я серия С 17.00
Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ.
АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 17.30 "ЭХО НЕДЕЛИ" Т 18.00 Русский сериал
"АЭРОПОРТ - 2. ПРОПАЛА СОБАКА" С 19.00 "КОД ДОСТУПА" Т 20.00 "ЦЕНА
ПОБЕДЫ" Т 21.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ - 2. НЕВЕСТА". 1-я серия
С 22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 23.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ -
2. НЕВЕСТА". 2-я серия С 00.00 Художественный фильм "ПОЛЁТ ПТИЦЫ" Ф
02.30 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИК-
БЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 03.00 Сериал выходного дня "Я ТЕБЯ
ЛЮБЛЮ". 3-я серия С 04.00 Снято в СССР. "КОГДА ДЕРЕВЬЯ БЫЛИ БОЛЬ-
ШИМИ". После окончания смотрите мультфильмы для взрослых С 06.00
Русский сериал "АЭРОПОРТ - 2. ПРОПАЛА СОБАКА" С

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 08.00 Детский художественный фильм "МРА-
МОРНЫЙ ДОМ" Ф 09.20 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 10.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т
11.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ - 2. НЕВЕСТА". 1-я серия С 12.00
Сериал выходного дня "ШЕРИФ - 2. НЕВЕСТА". 2-я серия С 13.00 "СТРА-
НА И ЛЮДИ" Т 14.00 Снято в СССР. "РЕСПУБЛИКА ШКИД" Ф 16.00
Сериал выходного дня "Я ТЕБЯ ЛЮБЛЮ". 4-я серия С 17.00 Информаци-
онно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 17.30 "ГЛОБАЛ 3000"
Т 18.00 Русский сериал "АЭРОПОРТ - 2. ПОРТРЕТНОЕ СХОДСТВО" С
19.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" Т 20.00 Информационно-аналитическая програм-
ма "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т 21.00 Сериал выход-
ного дня "ШЕРИФ - 2. УБИТЬ ДВУХ ЗАЙЦЕВ". 1-я серия С 22.00 "В НЬЮ-
ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т 23.00 Сериал выходного дня
"ШЕРИФ - 2. УБИТЬ ДВУХ ЗАЙЦЕВ". 2-я серия С 00.00 Художественный
фильм "ДАМА C ПОПУГАЕМ" Ф 02.00 Информационно-развлекательная
программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ"
Ф 03.00 Сериал выходного дня "Я ТЕБЯ ЛЮБЛЮ". 4-я серия С 04.00
Снято в СССР. "РЕСПУБЛИКА ШКИД" Ф 06.00 Русский сериал "АЭРО-
ПОРТ - 2. ПОРТРЕТНОЕ СХОДСТВО" С

RТVI РТР

06:10 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 07:00 Новости 07:10 Фильм
"Нахаленок" 08:10 Фильм Леонида Быкова "Аты-баты, шли солдаты... "
09:40 "Служу Отчизне!" 10:10 "Смешарики. ПИН-код" 10:20 "Здоровье"
11:00 Новости (с субтитрами) 11:10 "Непутевые заметки" с Дмитрием
Крыловым 11:30 "Пока все дома" 12:30 "Фазенда" 13:00 Новости (с
субтитрами)   13:15 "Сергей Филиппов. "Есть ли жизнь на Марсе?""
14:10 Сергей Филиппов, Арчил Гомиашвили, Михаил Пуговкин, Ната-
лья Крачковская, Наталья Варлей в комедии Леонида Гайдая "12 сту-
льев" 16:55 Евгений Моргунов, Юрий Никулин, Георгий Вицин в филь-
ме "Самогонщики" 17:15 Александр Домогаров, Полина Филоненко в
фильме "Любовь без правил" 19:00 "Роберт Рождественский. "Не ду-
май о секундах свысока"" 20:00 Премьера. "Желаю Вам... " К юбилею
Роберта Рождественского. Концерт 22:00 Воскресное "Время". Инфор-
мационно-аналитическая программа 23:10 "Мульт личности" 23:40 Та-
тьяна Лютаева, Андрей Руденский в фильме "Деньги для дочери" 01:30
Наталья Белохвостикова, Игорь Костолевский в фильме "Законный
брак" 03:00 Валерий Гаркалин, Елена Сафонова в криминальном фильме
"Катала" 04:15 Николай Бурляев, Олег Табаков в фильме "Печники"

5:00 Мультфильм 5:10 Три дня лейтенанта Кравцо-
ва. Х/ф 7:00 Вести 7:15 Три дня лейтенанта Крав-
цова. Х/ф. Продолжение 8:50 Очевидное-неверо-
ятное 9:20 Субботник 10:00 Вести 10:20 Когда цве-
тет сирень. Х/ф 12:05 К 75-летию. Юбилейная про-
грамма Николая Дроздова "В мире друзей и зве-
рей" 13:00 Вести 13:20 Вести-Москва 13:30 Чест-
ный детектив 13:55 Городок 14:25 Власть факта 15:10
Дом, в котором я живу. Х/ф 17:05 Субботний ве-
чер 19:00 Вести в субботу 19:40 Пусть говорят. Х/ф
23:15 Жена ушла. Х/ф 1:00 Дом, в котором я живу.
Х/ф 2:40 Субботний вечер 4:15 Городок

7:00 Утро России 11:00 Адвокат. Х/ф. 1-я серия 12:05 Мультфильм
12:20 Исторические путешествия Ивана Толстого. Коленопрекло-
ненный Дон Жуан 12:45 Вести-спорт 13:00 Вести 13:30 С новым
домом! 14:05 О самом главном 15:10 Люблю, не могу! 16:00 Вести
16:25 Ефросинья. Продолжение (198 серия) 17:10 Институт благо-
родных девиц (91 серия) 17:55 Academia. Алексей Жеребин. "Иоганн
Вольфганг Гете: жизнь как искусство". 1-я лекция 18:40 Вести-
Москва 19:00 Вести 19:25 Свидетели. Жизнь продолжается. Олег
Табаков 20:15 Прямой эфир 20:55 Дыши со мной. Счастье взаймы
(1 серия) 21:40 Дыши со мной. Счастье взаймы (2 серия) 22:30
Дорога на остров Пасхи (1 серия) 23:15 Красная Мессалина. Дек-
рет о сексе 0:00 Новости культуры 0:20 "Тем временем" с Алексан-
дром Архангельским 1:05 Вести + 1:20 Каменская-5. Посмертный
образ 2:05 Вести.ru 2:20 Профилактика 3:15 Ефросинья. Продол-
жение (198 серия) 4:00 Институт благородных девиц (91 серия)
4:45 Адвокат. Х/ф. 1-я серия 6:00 Красная Мессалина. Декрет о
сексе 6:45 Вести-спорт

7:00 Утро России 11:00 Адвокат. Х/ф. 2-я серия 12:20 Исторические
путешествия Ивана Толстого. Клетка для Буревестника 12:45 Вес-
ти-спорт 13:00 Вести 13:30 С новым домом! 14:05 О самом глав-
ном 15:10 Люблю, не могу! 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продол-
жение (199 серия) 17:10 Институт благородных девиц (92 серия)
17:55 Academia. Алексей Жеребин. "Иоганн Вольфганг Гете: жизнь
как искусство". 2-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:25
Свидетели. Жизнь продолжается. Олег Табаков 20:15 Прямой эфир
20:55 Дыши со мной. Счастье взаймы (3 серия) 21:40 Дыши со
мной. Счастье взаймы (4 серия) 22:30 Дорога на остров Пасхи (2
серия) 23:15 Госпожа победа режиссера Мотыля 0:00 Новости куль-
туры 0:20 Культурная революция 1:05 Вести + 1:20 Каменская-5.
Посмертный образ 2:05 Вести.ru 2:20 Профилактика 3:15 Ефроси-
нья. Продолжение (199 серия) 4:00 Институт благородных девиц
(92 серия) 4:45 Адвокат. Х/ф. 2-я серия 6:00 Госпожа победа ре-
жиссера Мотыля 6:45 Вести-спорт

7:00 Утро России 11:00 Адвокат. Х/ф. 3-я серия 12:00 Мультфильм
12:20 Исторические путешествия Ивана Толстого. Московия: ита-
льянская надежда 12:45 Вести-спорт 13:00 Вести 13:30 С новым
домом! 14:05 О самом главном 15:10 Люблю, не могу! 16:00 Вести
16:25 Ефросинья. Продолжение (200 серия) 17:10 Институт благо-
родных девиц (93 серия) 17:55 Academia. Наталия Басовская. "Кре-
стовые походы". 1-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:25
Аркадий Кошко. Гений русского сыска 20:15 Прямой эфир 20:55
Дыши со мной. Счастье взаймы (5 серия) 21:40 Дыши со мной.
Счастье взаймы (6 серия) 22:30 Дорога на остров Пасхи (3 серия)
23:15 Российская история отравлений. Царские хроники. Фильм 1-
й 0:00 Новости культуры 0:20 Пространство Юрия Лотмана 1:05
Вести + 1:20 Каменская-5. Соавторы 2:05 Вести.ru 2:20 Профилак-
тика 3:15 Ефросинья. Продолжение (200 серия) 4:00 Институт бла-
городных девиц (93 серия) 4:45 Адвокат. Х/ф. 3-я серия 6:00 Рос-
сийская история отравлений. Царские хроники. Фильм 1-й 6:45
Вести-спорт

7:00 Утро России 11:00 Последний визит. Х/ф 12:20 Исторические путешествия
Ивана Толстого. Проверка Шведа 12:45 Вести-спорт 13:00 Вести 13:30 С новым
домом! 14:05 О самом главном 15:10 Люблю, не могу! 16:00 Вести 16:25 Ефро-
синья. Продолжение (201 серия) 17:10 Институт благородных девиц (94 серия)
17:55 Academia. Наталия Басовская. "Крестовые походы". 2-я лекция 18:40 Ве-
сти-Москва 19:00 Вести 19:25 Код обезьяны. Генетики против Дарвина 20:15
Прямой эфир 20:55 Дыши со мной. Счастье взаймы (7 серия) 21:40 Дыши со
мной. Счастье взаймы (8 серия) 22:30 Дорога на остров Пасхи (4 серия) 23:15
Российская история отравлений. Царские хроники. Фильм 2-й 0:00 Новости
культуры 0:20 Сати. Нескучная классика... со Святославом Бэлзой и Вадимом
Журавлевым 1:05 Вести + 1:20 Каменская-5. Соавторы 2:05 Вести.ru 2:20 Про-
филактика 3:15 Ефросинья. Продолжение (201 серия) 4:00 Институт благород-
ных девиц (94 серия) 4:45 Последний визит. Х/ф 6:00 Российская история
отравлений. Царские хроники. Фильм 2-й 6:45 Вести-спорт

Канал 1

Суббота, 23 июняСуббота, 23 июня

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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Финансовый журнал
Forbes составил свой еже-
годный список самых высо-
кооплачиваемых моделей
планеты. Возглавила рей-
тинг, по традиции, Жизель
Бундхен: лидирующее мес-
то прекрасная бразильянка
удерживает уже не первый
год. Настоящей неожидан-
ностью для составителей
списка стало то, что в трой-
ку лидеров ворвалась рос-
сиянка Наталья Водянова.

Громкое расставание с
британским лордом Портма-
ном и не менее громкий ро-
ман с миллиардером, нас-
ледником модной империи
Антуаном Арно обеспечили
Наташе громкий пиар. А где
скандал и жадное внимание
публики, там, как известно,
и выгодные рекламные конт-
ракты: за последний год до-
ходы Водяновой увеличились
вдвое. Если в прошлом году
в десятке самых богатых ма-

Скандал между Филиппом
Киркоровым и Тимати наби-
рает обороты. Рэпер выпус-
тил в Сеть видеоклип, сня-
тый на острый трек, жестко
высмеивающий российскую
эстраду.

В песне "Давай, до свида-
ния!" несколько рэп-испол-
нителей - Миша Крупин, Nel,
L'One, ST и сам Тимати - в
самых нелестных и нецен-
зурных выражениях выска-
зываются по поводу шоу-
бизнеса в России в целом и
о некоторых артистах в час-
тности.

Напомним, скандал меж-
ду Тимати и Киркоровым
разгорелся после церемо-
нии вручения премии МУЗ-

Òèìàòè îñêîðáèë Êèðêîðîâà
ТВ. Рэпер опубликовал в
своем Twitter сообщение, в
котором резко высказался
о премии, заявляя, что наг-
рады были вручены неспра-
ведливо.

Филипп Киркоров, в свою
очередь, не замедлил с ком-
ментарием: "У тебя какие-то
вопросы возникли? Самый
честный?". Эти слова и по-
ложили начало публичной
перепалке. Тимати немед-
ленно отреагировал жест-
ким сообщением: "Берега не
путай, я не из твоей пету-
шиной обоймы, запомни это!
И давай, до свидания!"

А затем, видимо, решил
закрепить позицию, записав
вместе с коллегами оскор-

бительный трек.
Они обвиняют российский

шоу-бизнес в продажности
и засилье пошлости и заяв-
ляют, что известные всем
"звезды" уже давно оккупи-
ровали эстраду и не дают
появляться новым именам.

"Вы не стоите кокошника
бурановских бабушек. Вашу
музыку давно нужно пропи-
сать на кладбище, - гласят
слова песни. - Запах нафта-
лина порядком раздражает
ноздри. Звезды - ваш голый
эпатаж  - единственный ко-
зырь".

В целом, трек звучит как
призыв к протесту. "Шоу-биз,
поднимись!", - основной при-
зыв рэперов.

Âîäÿíîâà â òðîéêå ñàìûõ
áîãàòûõ ìîäåëåé ïëàíåòû

некенщиц уроженка Нижне-
го Новгорода занимала толь-
ко девятое место с заработ-
ком в 4 млн долларов, то в
этом - почётное третье и 8,6
млн долларов.

Группа "Машина времени"
одержала самую крупную
победу над аудиопиратами
в своей более чем 40-летней
истории. Арбитражный суд
Республики Татарстан вынес
решение о признании теле-
компании "ТВТ" виновной в
нарушении исключительных
авторских прав и взыскал с
нее два с половиной милли-
она рублей.

Все началось с того, что
юристы фирмы "ТатЮрИн-
форм", представляющей ин-
тересы "Машины времени" в
Татарстане, обнаружили на
сайте телекомпании мно-
жество аудиозаписей "МВ" и
других групп.

"Машинисты" подтвердили,
что никаких разрешений на
публикацию они не давали,
после чего "ТатЮрИнформ"
решили обратиться в суд. За-
седания суда много раз пе-
реносились по различным
причинам, но на прошлой не-
деле суд все-таки состоялся
- и закончился безоговороч-
ной победой "Машины".

"Ìàøèíà âðåìåíè" ïîìîãëà ïîéìàòü ïèðàòîâ

Вот как прокомментиро-
вал ситуацию глава компа-
нии Sintez Records, выпус-
кающей записи "МВ", саунд-
продюсер, бас-гитарист,
один из авторов песен и во-
калистов "Машины времени"
Александр Кутиков: "Мы
очень трепетно относимся к
авторским правам; тщатель-
но соблюдаем чужие и не
хотим, чтобы нарушали на-
ши. Между тем, наша стра-
на в последние годы стала
областью полного нигилиз-
ма по части охраны авторс-

ких прав, а может быть, и
всегда была таковой.

Только 30-35 лет назад нас
обворовывала советская
власть, а сейчас, можно ска-
зать, инициатива перешла в
массы. И никакого настоя-
щего желания бороться с пи-
ратами у государства нет.
Поэтому я рад, что именно
в Республике Татарстан, ко-
торую мы очень любим, пос-
тоянно бываем в ней с кон-
цертами (а Андрей Макаре-
вич каждый год проводит в
ней фестиваль "Сотворение
мира"), была проявлена
столь высокая, нетипичная
для нашей страны в целом,
правовая культура. К сожа-
лению, для России подоб-
ные судебные решения - ско-
рее исключение, но я очень
надеюсь, что уважение к ав-
торам и их правам станет
общим правилом".

В данный момент телеком-
пания ТВТ подала апелляцию
на решение Арбитражного
суда Республики Татарстан,
сообщает InterMedia.

Ôàíàòêà ïîäàðèëà
Ñåðãåþ Çâåðåâó êâàðòèðó

Сергей Зверев
просто купается в
подарках от своих
любимых фанатов.
Но такой крупный
подарок, как квар-
тира ему достался
впервые, - пишут
журналисты ТСН.
Российский король
гламура не знает
точно, сколько сто-
ит квартира, и
сколько в ней ком-
нат. Но в одном из
нескольких поме-
щений он уже обус-
троил гардеробную.
Также он планиру-
ет провести ремон-
тные работы.

СМИ отмечают, что стилист очень хочет обус-
троить свое помещение с большим количест-
вом зеркал, света и тому подобное. Конечно,
Звереву сложно подсчитать, сколько еще кон-
цертов надо отработать, чтобы провести дос-
тойный ремонт. Но пейзаж за окнами его апар-
таментов настолько шикарен, что ради этого он
работать готов очень и очень много и долго.

Стоит отметить, что теперь у Сергея Зверева
есть две квартиры, дом за городом. Теперь он
мечтает о мазанке, то есть маленькой избушке
где-то в Украине.

В последние дни по Интернету гу-
ляют упорные слухи о скорой свадь-
бе певицы Юлии Началовой и хок-
кеиста Александра Фролова. Яко-
бы, артистка торопится под венец
из-за своего "интересного положе-
ния". Точки над "i" расставили сами
влюблённые, дав первое совмест-
ное интервью. По словам Юли, по-
полнения в семействе у них пока
не планируется. Да и со свадьбой
пара пока не торопится.

- Поживем - увидим, - уклончиво
сообщила Юля в интервью ОК!.
Александр оказался более разго-
ворчивым:

- На самом деле у нас такой опыт
был уже. Я никогда в штампы эти
не верил. А еще есть такая тенден-
ция: как только появляются штам-
пы, отношения становятся хуже. В
общем, пока нам хорошо вдвоем, и
это на самом деле главное.

По словам Юлии, они уже и так
считают себя мужем и женой:

- В принципе мы и так как муж и
жена живем, никакой разницы. У
нас есть совместные планы, мы сей-
час делаем ремонт в нашей мос-
ковской квартире... Я думаю, если
обоим захочется свадьбы, то это не
будет проблемой.

Сейчас влюбленные живут в Лос-
Анджелесе, где Юля занимается ре-
монтом их совместного жилья. Па-
ра уже познакомила между собой
своих детей от первых браков - дочь

Æåíèòñÿ ëè Ôðîëîâ íà Íà÷àëîâîé
Сашу Александра Фролова и дочь
Веру Юли Началовой. Девочки под-
ружились и даже несколько раз про-
вели вместе выходные. Фролов пе-
решел из НХЛ в КХЛ и играет за
омский "Авангард".

К слову, они признались, что ини-
циатива в их отношениях с самого
начала принадлежала Юле. Имен-
но она добилась того, чтобы Саша
обратил на нее внимание.

Â æåíñêîé
êîëîíèè ïðîéäåò

ïîêàç ìîä

В исправительной коло-
нии №3 состоится показ
моды, сообщает УФСИН по
Костромской области. Про-
ведение демонстрации уль-
трасовременных тенденций
моды ужет стало в этом уч-
реждении традицией. Осуж-
денные женщины с успехом
проводили показы, которые
назывались: "На грани фан-
тастики", "Гламур" и "Золо-
той век".

Для создания новой кол-
лекции женщины более двух
месяцев изучали культуру и
традиции разных народов и
особенности их нацио-
нальных костюмов. Извест-
но, что уже сшито около 50
костюмов, в ход пошли не
только ткани, но различные
подручные материалы.
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Пионерът на цветната фо-
тография в Русия Сергей
Михайлович Прокудин-Гор-
ски е с потекло от едни от
най-старите дворянски ро-
дове, чиито представители
пет столетия вярно служат
на страната си. Основател
на рода е татарският княз
Мурза Муса, който напуска
Златната орда със синове-
те си. Семейството остава
да живее в Русия, приема
християнството и князът по-
лучава името Пьотр. През
1380 г. в битката на Кули-
ково поле под знамената на
Дмитрий Донской, загиват
всички синове на княза,
който също участва в сра-
жението. Но родът не секва
- Дмитрий Донской оценя-
ва заслугите и храбростта
на воина и му дава за жена
Мария - една от княгините
от династията Рюриковичи,
както и имението Гора, от-
където идва и фамилията
Горски.

Внукът на Пьотр Горски
Прокопий, бил наречен Про-
куда, откъдето идва другата
част от фамилията на потом-
ците Прокудини-Горски. Ро-
довото имение Фуникова Го-
ра се намира на 18 версти
на изток от град Киржач /
във Владимирска област, на
около 90 км от Москва, на
брега на река Киржач/. Сто-
летия наред този славен род
служи на Русия, сред име-
нитите му представители има
воеводи, дипломати, герои от
Аустерлиц, участници в опъл-
чението през 1812 г., в отб-
раната на Севастопол по
време на Кримската война,
първият киржачки предводи-
тел на дворянството и един
от първите писатели драма-
турзи в Русия - Михаил Ива-
нович Прокуда-Горски /
1744-1812 г./.

Именно негов правнук е
талантливият учен-изобре-
тател, педагог и обществен
деец Сергей Михайлович
Прокуда-Горски. Той е роден
на 18 /по нов стил - на 30/
август 1863 г. във фамил-
ното имение Фуникова Го-
ра. Баща му Михаил Нико-
лаевич прави кариера на
държавна служба, пресел-
ва се да живее в Санкт Пе-
тербург. Родителите на Сер-
гей Прокудин-Горски се раз-
веждат и сведенията за пър-
вите 20 години от живота
му са неясни и оскъдни.

Един от биографите на
фотографа - Робърт Олсха-
уз, в книгата си "Снимки за
царя" /1980 г./ твърди, че
Прокудин-Горски е учил из-
вестно време в знаменития
Александровски колеж, а
после в Технологичния инс-

Ïèîíåðúò íà öâåòíàòà ôîòîãðàôèÿ
â Ðóñèÿ å ïîòîìúê íà òàòàðñêè êíÿç

"Сергей Михайлович Прокудин-Горски. 100 годи-
ни цветна фотография в Русия" - такава изложба
/мултимедия/ бе открита преди два месеца в
Президентската библиотека "Борис Елцин" в
Санкт Петербург. По съдържание тя наподобява
откритата преди 100 години - през март 1912 г.
"Прожекции в натурални цветове на творби на
С.М. Прокудин-Горски". На снимките са изобразе-
ни забележителностите на Руската империя. Са-
мата колекция е собственост на Библиотеката
на Конгреса на САЩ /продадена е през 1948 г.

от синовете на майстора на фотографията/.
Библиотеката на Конгреса е предала в дар на
Президентската библиотека 2 хиляди електрон-
ни копия на снимки на Прокудин-Горски. Изложба-
та е допълнена с картички, направени по снимки
на фотографа. Така съвременните технологии връ-
щат историята и представят уникалната ко-
лекция "Забележителностите на Руската импе-
рия", част от която, уви, е загубена безвъзврат-
но. А авторът й заслужено заема подобаващо мяс-
то в световната култура.

титут. По други данни бъде-
щият пионер на цветната
фотография учи химия в
Санкт Петербургския уни-
верситет и е ученик на
Дмитрий Менделеев. Извес-
тно време е слушател в Им-
перската Военно-медицинс-
ка академия, която също не
завършва по неизвестни
причини. След работа в Гер-
мания и Франция, през 1890
г. Прокудин-Горски се зав-
ръща в Русия и се заема с
любимото дело.

Сергей Михайлович оба-
че притежавал и други та-

ланти - взема уроци по жи-
вопис в Художествената
академия, свири на цигул-
ка, но при инцидент в хи-
мическата лаборатория пов-
редил ръката си и цигулка-
та останала само като ху-
бав спомен.

Кариерното му израства-
не на държавна служба е
свързано с Демидовския дом
- социално учреждение за
момичета от бедни семейст-
ва под егидата на императ-
рица Мария Фьодоровна, къ-
дето почетен член е бил ба-
щата на бъдещия фотограф.
Там Прокудин Горски дости-
га до титулярен съветник.

През 1890 г. се жени за
Анна Александровна Лавро-
ва, чиито баща е един от
най-известните специалис-
ти в областта на металоз-
нанието и основател на про-
изводството на стомана за
оръдия в Русия, генерал-ма-
йор от артилерията, активен
член на Императорското
руско техническо дружест-
во. Той е и директор на ог-
ромното предприятие Дру-
жество на Гатчинските за-
води за производство на
камбани, мед и стомана. По
препоръка на тъста си Сер-
гей Прокудин-Горски влиза
в управителния съвет на
дружеството. По това вре-
ме семейството се заселва
в Гатчина, където се раждат

трите деца - Дмитрий, Ека-
терина и Михаил.

"За състоянието на леяр-
ството в Русия" е първото
научно съобщение на Сер-
гей Прокудин-Горски, но
постепенно той възстановя-
ва интереса си към фотог-
рафията. Първата му науч-
на публикация по темата е
"За фотографиите на пада-
щите звезди /Звездопад/".

През 1898 г. на V фотог-
рафска изложба Прокудин-
Горски демонстрира свои
цветни снимки на картини
на художници от ХVII-ХVIII

век. Фотографията все по-
вече интересува Прокудин-
Горски, който се занимава
с това дело не само от на-
учно-теоретична гледна точ-
ка, но и го превръща в биз-
нес. На 2 август 1901 г. в
Петербург открива "Фото-
цинкографско и фототехни-
ческо ателие", където са ла-
бораторията, и редакцията
на сп. "Фотограф-любител",
списвано от Сергей Михай-
лович.

През 1902 г. в лаборато-
рията на Висшата техничес-
ка школа в Шарлотенбург
край Берлин Прокудин-Гор-
ски работи заедно с про-
фесор Адолф Мите. През
1901 г. немецът конструира
камера за  цветни снимки и
на 9 април 1902 г. за пър-
ви път демонстрира цветни
фотографии на кралското
семейство.

Но Прокудин-Горски над-
минава учителя си като ус-
пява да създаде емулсия, ко-
ято за онова време осигу-
рява най-съвършено преда-
ване на натуралните цвето-
ве. През 1903 г. най-добри-
те тогава германски фирми
по чертежи на Мите правят
за Прокудин-Горски специал-
но оборудване за цветни
снимки и прожекция на по-

лучените цветни изображе-
ния, на съвременен език -
слайди. По време на демон-
страциите в Санкт Петербург
и Москва през 1905 г. зри-
телите не могли да скрият
изумлението си и възторга,
ставали на крака и бурно ап-
лодирали автора.

През 1903 г., Сергей Про-
кудин Горски предприема
първото си пътешествие из
Русия - в Карелския пров-
лак, Сайменския канал и
Сайменското езеро и така
слага началото на серията
снимки на красиви кътчета
и забележителности в Рус-
ката империя. Следват Да-
гестан, Черноморието, Кур-
ска губерния...

Поради липса на средст-
ва, за да продължи проекта
си сключва договор с Пе-
тербургския червен кръст,
но революционните  проме-
ни слагат кръст на начина-

Сергей Прокудин-Горски с децата си Дмитрий,
Михаил и Екатерина

нието, а заснетите кадри
безследно изчезват.

През 1908 г., разбирай-
ки, че цветната фотография
е документ за времето, съ-
битията и хората, Прокудин-
Горски прави портрет на
най-именития си съвремен-
ник - Лев Толстой, който от-
белязва 80-годишен юби-
лей. Тази снимка във вид на
картички, илюстрации и
"настенни картини" се раз-
пространява по цялата стра-
на и е най-знаменитият фо-
топортрет на писателя.

През 1909 г. лично импе-
ратор Николай II предоста-
вя на фотографа необходи-
мите транспортни средства
и му дава разрешение да
снима, където пожелае, за
да запамети в "натурални
цветове" всички основни за-
бележителности на Руската
империя - от Балтийско мо-
ре до Тихия океан. Планът е
за 10 години да се напра-
вят 10 000 снимки. Зами-
сълът на фотографа е чрез
снимките да въведе в учи-
лищата нов предмет "Роди-
нознание", като на инстали-
раните прожекционни апа-
рати се прожектират сним-
ките, за да опознаят децата
своята родина.

Но финансови проблеми
спъват и този проект. След
Октомврийската революция
през 1917 г. Прокудин-Гор-
ски няма проблеми с нови-
те власти, дори напротив -
на негова изложба говори
лично Луначарски, ателие-
то му получава поръчки.
През 1918 г. фотографът за-
минава за Норвегия, за да
закупи апарати за училища-
та и да осъществи отдав-
нашната си мечта, но за-
почналата в Русия граждан-
ска война го превръща в
емигрант. През 1919 г. за-
минава за Англия, а през
1921 г. се установява във
Франция, където идва и пър-
вата му жена с децата. Про-
кудин Горски вече е женен
втори път за сътрудничката
си Мария Шчедрина и има
дъщеря Елена. Занимава се
с фотодело със синовете си.
Умира на 24 септември
1944 г. в "Руския дом" в пок-
райнините на Париж и е пог-
ребан на руското гробище
в Сент Женевиев де Буа.

Селянка мачка лен. Пермска губерния
Това е последната реставрирана снимка

Аулът Нижний Гуниб в Дагестан - домът
на началника на окръга, където е отсядал
император Александър IIПортрет на Лев Толстой

Така изглежда днес
същата част на града

Екатеринбург, централната част на
града с езерото /Прокудин-Горски/
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Страницата подготви Светлана Михова

В края на миналата
седмица в Санкт Петер-
бург се състоя бизнес-
форум, посветен на съз-
даването на Единно ико-
номическо пространст-
во (ЕИП), с участието на
премиерите на трите
страни от Митническия
съюз (МС) - Русия, Бе-
ларус и Казахстан.

В изказването си на
форума Дмитрий Медве-
дев предложи отсега да
се помисли за въвежда-
нето на обща единна ва-
лута на Евразийския съ-
юз. "Вече трябва да мис-
лим в мащабите на Ев-
разийския съюз, плани-
ран да се появи през
2015 г., включително по
въпроси, които още не
са на дневен ред, но за
които не бива да заб-
равяме, особено като
се има предвид неста-
билността на световни-
те пазари." Перспекти-
вата за реализиране на
обща валута в трите
страни нееднократно бе
предлагана от Влади-
мир Путин. "Засега ние
не сме достигнали не-
обходимото равнище на
интеграция, но това
трябва да се случи след
създаването на ЕИП и
като преминем към
формирането на Евра-
зийския съюз. Мисля,
че на даден етап от пре-
говорния процес ще
стигнем и до обща ва-
лута, и до съгласуване
на макроикономическа-
та политика", заяви Пу-
тин в края на м.г.

Според експертите въ-
веждането на единна ва-
лута може да бъде за-
дача с дългосрочен ха-
рактер. "Не е достатъч-
но да се създаде валу-
та. Тя трябва да бъде ус-
тойчива, за да могат от
нея да се ползват и дру-
ги държави. Тя трябва
"да влезе в банковите
сметки на страните, ко-
ито разчитат на нашия
петрол. Единната валу-
та трябва да има иму-
нитет срещу колебания-
та. Подобни цели са не-
реализуеми, докато па-

От 21 до 23 юни се-
верната руска столица
за 16-и път е домакин
на Петербургския меж-
дународен икономичес-
ки форум. На него се
събират представители-
те на световния поли-
тически и бизнеселит,
водещи икономисти и
политолози, които учас-
тват в обсъждането на
актуални въпроси на
глобалната икономика.
Основните заседания
на форума, който бе от-
крит от президента
Владимир Путин, са
посветени на ролята на
развиващите се страни
във формирането и
развитието съвремен-
ния свят.

Главният изпълните-
лен директор на клона
на "Дойчебанк" в Русия
Игор Ложевски заяви,

Çà÷àòèåòî íà "åâðàç"
Москва, Минск и Астана се готвят отдалеч за появата на обща валута
зарът ни зависи от це-
ната на нефта и иконо-
миката ни не е дивер-
сифицирана. А за това
са нужни поне още 10
години", обяснява глав-
ният икономист на Цен-
търа за развитие към
Висшата школа по ико-
номика Валерий Миро-
нов. Според него за Ру-

сия би било изгодно руб-
лата да стане обща ва-
лута, тъй като мащаби-
те на икономиката биха
били по-големи, макар и
не с много. Този довод
става ясен от елемен-
тарния факт, че БВП на
Русия е 10 пъти по-го-
лям от казахския и 15
пъти от беларуския.
"Просто ние присъеди-
нихме към себе си още
две интересни области:
в Беларус е развито ма-
шиностроенето, а в Ка-
захстан - нефтодобивът,
а в широките му степи
може да се разгърне
зърнодобивът", коменти-
ра Миронов.

Повечето от експерти-
те са единодушни, че ни-
то Казахстан, нито Бе-
ларус ще приемат руб-
лата като обща валута,

защото виждат в нея
знак за икономическа
зависимост от Русия. Съ-
щевременно обаче пре-
имуществата от въвеж-
дане на такъв финансов
инструмент са очевидни.
"На първо място това е
укрепването на ЕИП, на
общите пазари на сто-
ки, услуги и работна си-

ла. На базата на иконо-
миката усилията ще се
обединяват и в други
сфери, включително в от-
браната и консолидира-
ната позиция в между-
народните отношения",
смята финансовият ана-
лизатор Николай Под-
левских.

И Минск, и Астана ня-
мат нищо против въвеж-
дането на нова валута.
Но всяка страна има

своето особено мнение
- при това не докрай из-
бистрено. Така напри-
мер председателят на
Съвета на републиката
на Националното събра-
ние на Беларус Анато-
лий Рубинов настоява за
скорошно приемане на
руската рубла на тери-
торията на съюзната

държава Русия-Беларус.
Това според него ще ре-
ши проблема с ниската
стойност на беларуска-
та рубла, който спъва
увеличаването на вноса
в страната, води до лип-
са на средства за по-
купка на енергоизточни-
ци и технологично обо-
рудване. Рубинов смята,
че беларуската иконо-
мика никога няма да е
в състояние да осигури

устойчиво положително
салдо в търговията като
основно условие за ста-
билност на национална-
та валута така, както то-
ва е гарантирано от бо-
гатите суровини на Ру-
сия. Това са причините,
които не вещаят нищо
добро на беларуската
валута.

Неговото мнение оба-
че не се споделя от пре-
зидента Лукашенко. От-
начало той отхвърли
руския план за въвеж-
дане на обща парична
единица, а сега смята,
че целта е дългосрочна.
"Ние не изключваме въ-
веждането на единна ва-
лута, но тя трябва да бъ-
де съвсем нова, както е
еврото, а не някоя от на-
ционалните валути на
нашите три страни", за-
яви беларуският прези-
дент. Позицията на Ас-
тана също се различа-
ва. Президентът Нурсул-
тан Назарбаев предла-
га да се мисли в по-ши-
рок мащаб, като се има

предвид, че в бъдеще
към общата валута мо-
же да се присъединят и
други държави. "Днес
имаме шанс да въведем
глобална валута. Това е
възможност, която се от-
крива за първи път през
последните 60 години и
ако сега я изпуснем,
следващият шанс няма
да се появи скоро", пре-
дупреди казахският пре-
зидент. Според него в

разработването на но-
вата система не трябва
да участва една страна
или един експертен цен-
тър, а по-широк кръг
държави, които са гото-
ви да приемат новата
валута. Аналогично на
Лукашенко и той смята,
че общата парична еди-
ница трябва да е раз-
лична от сегашните на-
ционални валути, вклю-
чително и от мощната
рубла. Вече има пред-
ложения тя да се казва
"евраз". Експертите са
единодушни, че успо-
редно с плюсовете, ко-
ито би имала общата
валута за икономиките
на страните от Евра-
зийския съюз, трябва да
извлекат нужните уро-
ци от кризата в евро-
зоната. Единната валу-
та винаги създава усло-
вия от бързо разпрост-
раняване на финансо-
вите кризи. "Гърция от-
давна би могла да де-
валвира националната
си валута, ако имаше
такава, и да възстано-
ви икономиката си със
собствени сили, за да
не влиза в заробващи
заеми. Еврото обаче ня-
ма как да бъде девал-
вирано в рамките само
на една страна, няма

предвидени и механиз-
ми за излизане от сис-
темата - така, че виру-
сът на кризата да не се
разпространява. Затова
трябва да бъдат отчете-
ни всички недостатъци
от опита на Европа, за
да бъдат минимизирани
отрицателните последи-
ци от въвеждането на
единна валута на огром-
ната територия на бъде-
щия Евразийски съюз.

След форума
Медведев показа на

колегите си от
Беларус и Казахстан

красотите на
Петербург

Образци на бъдещите банкноти "евраз"

Òúðñè ñå ïúò çà ñïðàâÿíå ñ êðèçàòà
Започна работа Петербургският международен икономически форум

че Петербургският фо-
рум е важен от гледна
точка на възможността
за среща запознаване
с плановете не само на
обновеното руско пра-
вителство, но и на изб-
рания за нов президен-
тски мандат Владимир
Путин. "Участието във
форума позволява да
се получи актуална ин-
формация "от първа ръ-
ка" и да се общува с
лидерите на световна-
та общност и ръковод-
ствата на големите рус-
ки компании", каза той.

Руският клон на "Дой-
чебанк" е част от голя-
ма финансова институ-
ция, която извършва
операции в над 70 стра-
ни. Затова според Ло-
жевски най-голям инте-
рес за нея на срещата
представлява дискуси-

ята за състоянието на
глобалната финансова
система и влиянието на
кризата върху дейност-
та на международните
банки и регулиращите
организации. В Герма-
ния биха искали също
така да разберат как-
ви са според лидерите
на бизнеса и политици-
те в Русия пътищата за
постигане на стабил-
ност на световните па-
зари.

За европейските пар-
тньори на Русия в мо-
мента особена тревога
предизвиква кризата с
дълговете на някои
страни членки на ЕС.
На този етап пътищата
за нейното преодолява-
не са ясни, но те са
тежки и срещат съпро-
тивата на обществото.
Това е главната причи-

на, поради която във
Франция на изборите
победи левицата. Осо-
бено остро е несъгла-
сието със строгите мер-
ки в Гърция. Тези наст-
роения може да дове-
дат до дестабилизация
на банковия сектор на
Стария континент и за-
дълбочаване на между-
народната финансова
криза. Русия, която е
важен партньор на Ев-
ропа, също ще бъде за-
сегната и затова не мо-
же да бъде безразлич-
на към случващото се
в рамките на еврозо-
ната.

Петербургският фо-
рум дава прекрасна
възможност за широка
дискусия и съвместно
търсене на пътищата за
решаване на общите
финансови и икономи-

чески проблеми. Още
повече, че днес иконо-
миката на развиващи-
те се страни играе все
по-значителна роля и
се очаква те да създа-
дат бъдещи нови ико-
номически центрове.
"Вече стигнахме до мо-
мента, когато Китай е
втора световна иконо-
мика. Без всякакво
съмнение тежестта на
развиващите се страни

ще нараства и това ще
продължи и пред близ-
ките години. Техните па-
зари притежават огро-
мен потенциал за ико-
номически растеж. Ру-
сия със своя огромен
природен, интелектуа-
лен и промишлен капа-
цитет също е сред вли-
ятелните икономически
центрове в света", каз-
ва финансистът от
"Дойчебанк".

Последни приготовления за международния форум
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Народната артистка
на Русия Александра
Захарова от трупата на
"Ленком" на 17 юни от-
беляза юбилей без шум-
ни празненства - на ви-
лата сред роднини,
близки и  приятели.
Впрочем, "тесният семе-
ен кръг" напълно се при-
покрива с професио-
налния - баща й е ре-
жисьорът, художествен
ръководител на "Лен-
ком" Марк Захаров,
майка й е не по-малко
познатата актриса Ни-
на Лапшина. Съдбата
просто не й е оставила
избор, но родителите й
били против единстве-
ната им дъщеря да нас-
леди тяхната професия,
не защото е лоша, а за-
щото.. . не виждали
Александра да има дан-
ни за това. Но колегата
им, изключителният ак-
тьор Юрий Катин-Яр-
цев, бил на друго мне-
ние и с поредния набор

"Äúùåðÿòà íà òåàòúðà" ñêðîìíî ÷åñòâà þáèëåé

в Щукинското училище
взел и очарователната
Саша Захарова. След
дипломирането й пет те-
атри й предлагали ра-
бота, но тя се явила на
кастинга в "Ленком", къ-
дето с решение на ху-

дожествения съвет я
приели.

Не театърът обаче я
направил известна, а
киното - това станало
след филма на Сергей
Ашкенази "Криминален
талант". Всъщност това

е втората й роля в ки-
ното - режисьор на пър-
вия филм, в който се
снима - "Домът, който
построи Суифт", е баща
й, но лентата е забра-
нена и цели десет го-
дини "отлежава". След-

ват филмите на Марк
Захаров "Формулата на
любовта", "Да убиеш
дракона", харесват я и
я канят и други ре-
жисьори и списъкът с
роли в киното набъбва:
"Сивите вълци", Залож-
ница", "Невеста от Па-
риж", "Падение", "Приз-
ракът от моя дом" и пр.

А първата сериозна
роля в театъра е свър-
зана не с баща й, а с
Глеб Панфилов, който я
кани да изиграе Офелия
в "Хамлет" на сцената
на "Ленком".

Така или иначе глав-
ният режисьор за нея
остава баща й. Спектак-
лите следват един след
друг, а сега Александра
Захарова е заета ед-
новременно в пет, като
най-новият е "Пер Гюнт"
по Хенрих Ибсен. Марк
Захаров признава, че
винаги се е старал да
се отнася обективно
към възможностите на

дъщеря си и добавя, че
е успял така да органи-
зира живота в театъра,
че Александра Захаро-
ва "да не предизвиква
ревностни отношения".

Този театър наистина
се слави в гилдията с
особената етична ат-
мосфера, където хора-
та се уважават и се оби-
чат. Затова поздравите
на колегите за талант-
ливата актриса, която
наричат "дъщерята на
театъра", бяха искрени
и дружелюбни.

Поздравления Алек-
сандра Захарова полу-
чи и от премиера Дмит-
рий Медведев. "Хората
ви обичат заради ваша-
та искреност, обаяние и
творческа индивидуал-
ност", се казва в пос-
ланието. През 2001 г.,
родената на 17 юни 1962
г. Захарова получава
званието Народна ар-
тистка на Русия, а през
2007 г. е наградена с По-
четен орден.

Â Ìîñêâà âúðòÿò
ñâåòîâíè
êèíîøåäüîâðè

Сезонът на фестива-
лите е изключително
разнообразен. На лю-
бителите на киното
Москва предлага фес-
та "Другото кино", кой-
то се откри на 18 юни
в столичния кинотеатър
"35 мм". Стартът бе да-
ден от лентата "Любов"
на Михаел Ханеке, по-
лучила "Златна палма"
в Кан. Кураторът на
програмата кинокрити-
кът Борис Нелепо каз-
ва, че на фестивала,
който продължава до
24 юни, участват шест
филма: "Снежно шоу
3D" на Слава Полунин,
"Цезар трябва да умре"
на братя Тивиани - но-
сител на "Златна меч-
ка" от фестивала в Бер-
лин, "4:44. Последният
ден на земята" на Абел
Ферари - участник в ки-
носъстезанието във Ве-
неция, както и две лен-
ти от Кан - "Зверовете
от дивия юг" на Бен
Зайтлин и "Ти и аз" на
Бернардо Бертолучи.

"Каймакът на съвре-
менното кино" - така
оценява програмата
Борис Нелепо, защото
в нея са включени са-
мо победители и участ-
ници в най-големите
световни кинофестива-
ли - законодатели на
модата в жанра, и яр-
ки автори. "Техните
творби, събрани заед-
но дават възможност
да се усети ритъмът и
да се откроят темите,
които вълнуват толко-
ва различни творци".
Всички филми ще изля-
зат по киноекраните в
Русия до края на годи-
ната, като всеки от тях
ще бъде показан само
по веднъж. Част от би-
летите е предназначе-
на за студенти по пре-
ференциални цени.

Музикалният театър
"Станиславски и Неми-
рович-Данченко" в Мос-
ква показа пред зрите-
ли скандално просла-
вилата се постановка
"Сън в лятна нощ". Опи-
тите спектакълът да бъ-
де провален бяха осу-
етени, заяви генерални-
ят директор на театъ-
ра Владимир Урин. Ста-
ва дума за анонимно
писмо, което шокира
обществеността с раз-
крития, че в готвещия
се спектакъл се пропа-
гандира педофилия,
наркомания, алкохоли-
зъм и други пороци, а
в операта участва и
детски хор, чиито учас-
тници гледат всички те-
зи мръсни сцени. В
скандала бе замесена
и РПЦ, защото писмо-
то бе изпратено до ше-
фа на синодалния от-
дел по взаимоотноше-
ния на църквата с об-
ществото Всеволод
Чаплин. Урин твърди
обаче, че преди да
стартира подготовката
на постановката на
Кристофър Олден, лон-

Çàáðàíèõà "Ñúí â ëÿòíà íîù" çà äåöà ïîä 14 ãîäèíè

донският вариант е бил
показан на видеозапис
на родителите на деца-
та. Петима от тях са
забранили участие на
децата в тази версия
на "Сън в лятна нощ",
останалите са дали
писмено съгласие, че
нямат възражения.
Скандалът обаче набра
сила и стигна до омбуд-
смана за децата Павел
Астахов, както и до ми-
нистъра на културата

Владимир Медински,
който се позова на за-
кона, че само съдът мо-
же да спре спектакъла
и то в театър, който не
е на федерално, а на
местно подчинение. Та-
ка "Сън в лятна нощ"
стана факт, но на афи-
ша специално е отбе-
лязано, че спектакълът
не се препоръчва за
деца до 14 години.

Интерпретацията на
шекспировата роман-

тична комедия "Сън в
лятна нощ" е съвмест-
на продукция на мос-
ковския театър и на Ан-
глийската национална
опера, чиято премиера
бе през 2011 г. в Лон-
дон. Според лиценза
музикалният театър
"Станиславски и Неми-
рович-Данченко" полу-
чава право да показва
пиесата в течение на
половин година, но не
повече от 10-12 пъти.

Населението на Есто-
ния е един милион и
триста хиляди души, тол-
кова са и жителите на
Одеса и Одеска област.
Но това е може би един-
ственото, по което си
приличат тези две да-
лечни географски точки.
Важното е, че хората от
севера и юга искат да
общуват помежду си и
успяха да направят то-
ва по най-добрия начин
- с фестивала "Одеса
отива в Талин" на брега
на Балтийско море ся-
каш нахлу атмосферата
на знаменития, неповто-
рим черноморски град.

Особено желан гост в
талинските ресторанти
бе кулинарът и ерудит
Борис Бурда, който оп-
редели смисъла на пър-

Îäåñà ñå ïðåíåñå íà áðåãà íà Áàëòèêà
вия по рода си фести-
вал така: "На одеситите
им трябва някой да
сдържа темперамента
им, а на естонците - ня-
кой, който да внася раз-
нообразие в монотонния
им живот".

За една седми-
ца гостите от Оде-
са, както и одеси-
ти от различни
страни, обедине-
ни в организаци-
ята "Световен
клуб на одесите-
те", успяха да се
убедят, че вицове-
те за прословуто-
то естонско спо-
койствие са прос-
то шега - толкова
много и толкова

ярки бяха изявите на до-
макините.

Президентът на "Све-
товния клуб на одесити-
те", писателят сатирик
Михаил Жванецки вдиг-
на на крака залата в Та-
лин като потърси ниш-

ката свързваща Талин и
Москва, напомняйки, че
40 години преди "десан-
та" на сегашната одес-
ка делегация, в Талин е
имало друга - на випус-
книците на Одеския ин-
ститут за инженери от
морския флот - вузът,
който е завършил сами-
ят Жванецки.

Сред най-хубавите
спомени на участници-
те в приятелското съби-
тие безспорно ще оста-
не посещението на ост-
ров Саарема, където в
градчето Куресааре зна-
менитият латвийски ком-
позитор Раймонд Паулс
посреща всички с неве-
роятен концерт. Той е ав-
тор на музиката към мю-

зикъла "Одеса-омагьос-
ващият град" по произ-
ведения на Исаак Бабел
- спектакъл, който вече
80 пъти е игран на сце-
ната на Рижкия театър
за руска драма /Лат-
вия/. Раймонд Паулс
представи на гостите но-
вия си албум "Дай Бог",
по стихове на Евгений
Евтушенко. Оказа се, че
много тясна връзка с
Одеса е накарала Паулс
да участва в срещата -
това е родният град на
жена му, с която тази
година честват златна
сватба. За финал тиши-
ната на малкото градче
бе нарушена от позна-
ти мелодии и песни на
Паулс - пееха всички на
един език, без одески и
естонски акцент.Раймонд Паулс

Александра Захарова
в ролята на Екатерина I в

спектакъла "Шутът Балакирев"

С Олег
Янковски
в "Чайка"

И двете сцени са от един

и същи спектакъл -

"Сън в лятна нощ"
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Руски учени работят над
проекти за малки спътници,
в това число за наноспът-
ници (до 10 кг). Тези апара-
ти ефикасно решават много
задачи в Космоса, тяхното
изстрелване е по-евтино за
сметка на по-леките ракети
носители.

На геостационарните ор-
бити са нужни мощни рет-
ранслатори и съответно
мощни и тежки електрозах-
ранващи блокове. Това мо-
же да стане само с тежки
до няколко тона апарати. В
редица случаи обаче тегло-
то може съществено да се
намали, като спътниците се
снабдят с олекотени систе-
ми. Първия си наноспътник
Русия изстреля през 2005 г.
от борда на МКС. Специал-
но за този спътник бяха съз-
дадени над десетина вида
нови технологии, системи за
предаване на данни, вклю-

Космическата станция от
ново поколение, която след
2020 г. може да замени
МКС, вероятно ще е с по-
малки размери. Такова е
мнението на началника на
управлението за пилотира-
ни програми към "Роскос-
мос" Алексей Краснов, ци-
тиран от ИТАР-ТАСС.

Преценявайки работата на
МКС през изминалите годи-
ни, той припомни стотици-
те получени резултати. По
думите му, това е една от
причините, поради която
партньорите в експлоатаци-
ята на станцията са се съг-
ласили да я използват най-
малко до 2020 г. "Освен по-
лучените научни данни, МКС
служи и като платформа, ко-
ято ни позволява да изучим
работата на космически
конструкции и да оптимизи-
раме съществуващите ре-
зерви. Всички тези умения
ще са ни нужни, независи-
мо какъв ще е следващият
етап от усвояването на Кос-
моса", отбеляза Краснов.

Що се отнася до перспек-
тивите след 2020 г., предс-
тавителят на "Роскосмос"
призна, че това е въпрос,

Всяка година в света
изчезват стотици хиля-
ди пчели. Морът започ-
на в Америка през 2006
г. и вече достигна Русия.
Тайнствената гибел на
медоноските вълнува
ентомолозите от цял
свят.

Няколкогодишните из-
следвания ги доведоха
до извода, че убийците
са кърлежите. Когато те-
зи ектопаразити ухапят
пчела, те й предават
особен вирус - т.нар. ви-
рус на деформираното
крило. При това зараза-
та се разпространява
много бързо. Резултатът
се проявява във вид на
различни мутации, вклю-
чително на пчели без
крила. Тези насекоми
живеят като единен ор-
ганизъм - жив колекти-
вен разум. Всяка пчела
представлява само ед-
на негова клетка, един
сегмент от този огромен
и сложен механизъм.
Затова, когато се появи
кърлеж носител на ви-
руса, той унищожава не
само целия кошер, но
няколко наведнъж, обяс-
няват учените.

Според тях единстве-
ният начин да се побе-
ди вирусът засега е да
се контролира попула-
цията на кърлежите. За-
дачата обаче не е лес-
на, защото и ектопара-
зитите, към които се от-
насят кърлежите, и на-
секомите, към които
принадлежат пчелите,
са близки роднини. За-
това всички отрови, ко-
ито биха действали на
кърлежите, може да бъ-
дат смъртоносни и за
пчелите. Има подозре-
ния, че причина за ги-
белта на трудолюбиви-
те и полезни насекоми
се крие в някои видове
гъби - пестициди от но-

В Русия е създаде-
на уникална тъкан, в
която може да се
"вшие" всякаква ин-
формация. Особеното
преплитане на нишки-
те й придава функци-
ите на бар код. Струк-
турата на тъканта на-
помня компютърна
програма - преплита-
нето на нишките е като двоичен код. Ниш-
ката отгоре е 1, нишката отдолу - 0. По
същия начин работят и компакт дискове-
те. Облекло от тази тъкан може да замени
дори паспорта - в нея буквално може да
се зашият личните данни и човек да се
идентифицира. Освен това тя служи като
защита от фалшификации. От технология-
та вече се заинтересуваха спецслужбите
и военните.

Сибирски и беларуски учени създадо-

Íàíîñïúòíèöè äàâàò ñèãíàë çà òðóñîâå
На орбита излизат многофункционални апарати с олекотени системи

чително система за управ-
ление на кристал.

Малките апарати са пред-
назначени за използване в
много и различни сфери.
"Един от спътниците, над
който работим, ще намери
приложение в мореплаване-
то. Чрез него корабите ще
бъдат идентифицирани в ра-
диус до 30 морски мили. Та-
ка те и пристанищата ще бъ-
дат "видими" един за друг в
достатъчно голям обсег. То-
ва е важно от гледна точка
на сигурността по морските
пътища. Системата може да
се използва и в речното ко-
рабоплаване, и по Северния
морски път, и Световния оке-
ан. Изготвяме и многофунк-
ционалния свръх малък апа-
рат "Коспас-Сарсат": с при-
ложение в глобалната сис-
тема за спасяване, в мете-
орологията, предупреждава-
не за земетресения", разказ-

ва генералният директор на
компания "Руски космичес-
ки системи" Юрий Урличич.

Някои предвестници на те-
зи стихийни бедствия вече
отдавна са известни: пови-
шена сеизмична активност и
концентрация на радон, про-

мени в нивото на подземни-
те води, тревога у животни-
те. Руските учени са фикси-
рали още един фактор: при
създаването на ГЛОНАСС те
регистрираха промяна на
концентрацията на свободни
електрони в йоносферата

преди земетресение. Седем
часа преди катастрофата в
Япония през март м.г. бе дос-
тигнат максимум на концен-
трацията над бъдещия епи-
център. "За да не се строят
много сеизмични станции,
предлагаме извеждане на
малки апарати в Космоса,
които да се свързват един с
друг, да фиксират забавяне-
то на сигнала в йоносфера-
та и така да бият тревога за
задаващия се земен трус",
обяснява ученият.

Малките апарати също та-
ка ще правят снимки на Зе-
мята, ще препредават люби-
телски радиосигнали, ще из-
пълняват поръчки на различ-
ни университети. След като
изпълнят задачите си, те ще
се снижават бързо и при нав-
лизане в плътните слоеве на
атмосферата ще изгарят из-
цяло, без да замърсяват око-
лоземното пространство.

Êîñìîíàâòèòå ùå ëåòÿò ïî íàòÿñíî
Следващата МКС ще е по-малка, но с по-сложни задачи

Скоро космонавтите ще трябва да се простят с голе-
мите компании на борда на МКС

на който няма прости отго-
вори. "На сегашния етап
става дума за ниска около-
земна орбита и МКС, която
искаме да използваме до
2020 г. Въпросът се състои
в това дали ще останат при-
оритетни цели, които няма
да успеем да постигнем в
поставения от нас срок. Из-
глежда, че такива ще има",
допълни той. Краснов изра-
зи увереност, че част от те-
зи задачи ще може да се
изпълнят с помощта на тър-
говски космически кораби
и че станция с размери ка-

то тези на МКС вече няма
да е нужна. Отговаряйки на
въпрос за главните цели на
Русия отвъд пределите на
ниската околоземна орби-
та, Краснов спомена за "ня-
колко много интересни не-
ща, които може да осъщес-
твим на Луната". Освен то-
ва интерес представляват и
т.нар. точки на Лагранж и
астероидите. За Русия оба-
че на върха на пирамидата
от приоритетни задачи ос-
тава Марс и МКС може да
бъде използвана за бъдещи
изследвания в тази насока.

Ñáîãîì íà ñëàäêèÿ æèâîò
Кърлежи и мобилни телефони избиват пчелите

во поколение, и в тех-
нологиите за безжична
и спътникова връзка. В
тази насока в момента
работят руските учени.
"Това е най-вероятната
версия. От една страна
се засилва електромаг-
нитното замърсяване на
околната среда, което е
свързано с развитието
на безжичните комуни-
кации, каквито са връз-
ките на мобилните теле-
фони. Второто паралел-
но явление е изчезва-
нето на пчелите именно
в индустриално развити-
те страни, където елект-
ромагнитното замърся-
ване е най-голямо", каз-
ва директорът на Цен-

търа за електромагнит-
на сигурност Олег Гри-
гориев.

В Съюза на руските
пчеловъди имат още ед-
на версия: виновна е
човешката алчност.
"Всяко пчелно семейст-
во произвежда около
60-70 кг мед годишно. В
кошера трябва да се ос-
тави поне 25-27 кг. Ста-
на практика обаче на
пчелите да им се отне-
ма почти всичко, а мал-
кото количества, което
им се оставя се раз-
режда със захарен си-
роп. Така през зимата
пчелите нямат необхо-

димата качествена хра-
на с макроелементи и
аминокиселини, която
им осигурява имунитет
срещу болестите. Лиша-
ваме ги от защита, те
се разболяват и уми-
рат", обяснява прези-
дентът на съюза Арнолд
Бутов.

Ако за причините за
масовото измиране на
пчелите учените все още
спорят, за последиците
от това явление те са
единодушни. Известно
е, че една от основните
функции на тези насе-
коми е опрашването на
цветята и дърветата, а
в природата не са мно-
го растителните видове,

които се самоопрашват.
Затова има реална опас-
ност реколтата от някои
плодоносни видове ряз-
ко да отслабне, а други
- напълно да изчезнат.
Най песимистичните
прогнози са, че до 2035
г. пчелите вече няма да
ги има и заедно с тях
ще трябва да се прос-
тим с уникалния им ле-
чебен продукт. Ако не се
вземат спешни мерки,
ще трябва да кажем сбо-
гом на сладкия живот.

ха материал, който ще стане основа на
топлинните елементи, работещи на възоб-
новяващи се източници. Той е аналог на
батерията, но за разлика от нея може да
работи без зареждане и да дава ток до
тогава, докато не бъде подаден окислител
и възстановител. Сега учени от цял свят
работят за продължаване до безкрайност
на процеса, при който от химическата ре-
акция се получава електричество - нещо
като перпетуум мобиле.

Млечните продукти в храната на въз-
растните помагат да се запази еластич-
ността на артериите. До такъв извод се
стигна след изследвания, продължили над
35 години. Оказа се, че най-малък риск за
развитие на сърдечносъдови заболявания
имат хората, които 6-7 пъти седмично упот-
ребяват млечни продукти. Преди да дадат
окончателното си мнение обаче, учените
трябва да извършат още няколко цикъла
от изследвания.

Наноспътниците са хит
в космонавтиката

Изчезването
на пчелите
вещае упадък
в земеделието
и глад
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В близките месеци
Министерството на от-
браната ще приеме на
въоръжение новия пис-
толет "Стриж", разрабо-
тен от малката руска
компания Arsenal
Firearms. Очаква се
"Стриж" да замени въ-
ведения на въоръжение
през 40-те години на
миналия век пистолет
"Макаров". Производи-
телят позиционира пис-
толета като най-добър
в своя клас, благодаре-
ние на внедрените тех-
нически новости. Ви-
цепремиерът Дмитрий
Рогозин, който отгова-
ря за отбранителната
промишленост, също
заяви за превъзходст-
вото на "Стриж" над ед-
ни от най-популярните
в света пистолети на
австрийската марка
Glock.

До неотдавна компа-
нията Arsenal Firearms
се специализираше в
производството на
действащи копия на
стрелково оръжие, как-
то и на миниатюрни
пистолети и револвери.
През есента на мина-
лата година шефът на
компанията Дмитрий
Стрешински заяви на-
мерението тя да изле-
зе на пазара на истин-
ското стрелково оръ-
жие. Първата бойна
разработка на компа-
нията стана пистолетът

Íàé-äîáúð ñðåä ðàâíèòå
Армията преминава на пистолети "Стриж"

"Стриж" (в експортна
версия - Strike). В ефи-
ра на Първи канал
Стрешински разказа,
че в разработването на
пистолета са участва-
ли представители на
руските силови ведом-
ства и на специалните
служби. Вдъхновители
на дизайна на "Стриж"
е действащ офицер от
подразделението със

специално предназна-
чение на Федералната
служба за сигурност
"Алфа".

Според шефа на фир-
мата "Стриж" е разра-
ботен за рекордните
три месеца (обикнове-
но за разработване на
подобно оръжие са не-
обходими пет-шест ме-
сеца). Окончателна
версия на пистолета
стана четвъртата му
модификация - в нея
инженерите отчетоха
около 140 забележки на

представители на рус-
ките силови ведомства.

На презентацията на
пистолета беше показа-
но, че в умели ръце
пълнителят с обем 17
патрона може да бъде
изстрелян прицелно за
4,6 секунди. Опитен
стрелец може да пора-
зи пет мишени за две
секунди. Ресурсът на
"Стриж" е разчетен за

100 000 изстрела.
През април Дмитрий

Стрешински заяви, че
руските силови струк-
тури са останали до-
волни от създадения
пистолет. За приемане-
то му на въоръжение
обаче е необходимо
той да премине дър-
жавни изпитания. В ме-
диите не се съобщава-
ше дали те са отмина-
ли и ако да - кога. От
думите на Рогозин мо-
жем да предположим,
че пистолетът се е ха-
ресал и на Министерс-
твото на отбраната. Во-
енното ведомство не-
веднъж е заявявало на-
меренията си да се из-
бави от остарелите
пистолети "Макаров",
които са с невисока
скорострелност, голям
откат и имат ниски по-
казатели за точност на
стрелбата. Сред прием-
ниците на "Макаров" се
сочеха два пистолета -
"Яригин" и "Грязев-Ши-
пунов".

Първото излизане на
Arsenal Firearms на па-
зара на бойните писто-
лети изглежда повече
от убедително. Остава
да се надяваме, че ако
бъде приет на въоръже-
ние пистолетът само
ще потвърди своята на-
деждност и наистина
ще замени остарелите
"Макаров" във войски-
те.

Ðóñêè êîðàá ñ âåðòîëåòè çà
Ñèðèÿ áåøå ñïðÿí â Øîòëàíäèÿ

Руски товарен морски съд с бойни вертолети и ракети
за Сирия беше спрян край бреговете на Шотландия, пи-
ше "Дейли Телеграф". Застрахователната компания Standard
Club анулира застраховките на всички съдове на руската
компания ФЕМКО по искане на британското правителст-
во. Товарният кораб "Алаид" (Alaed), на борда на който се
предполага, че има вертолети за Сирия, също принадле-
жи на тази компания.

Причина за анулирането е предполагаем товар, който
превозва кораба.  Компанията Standard Club вече инфор-
мира собственика на "Алаид" за своето решение.

Британските служби за сигурност потвърдиха, че са се
обърнали към застрахователната компания. Те съобщиха,
че предоставянето на застраховка на този кораб може да
бъде нарушение на санкциите на Европейския съюз по
отношение на сирийския режим. Службите за сигурност
следят морския съд откакто държавният секретар на САЩ
Хилари Клинтън съобщи, че той вози въоръжение за ре-
жима на Башар Асад.

"Дейли Телеграф" пише, че на борда на руския кораб се
намират вертолети Ми-25, които той е натоварил в Кали-
нинград. Това не са нови бойни вертолети, а стари, които
са преминали ремонт и друго техническо обслужване в
Русия. Сирийските власти са ги получили още по времето
на Съветския съюз.

След ескалирането на конфликта между сирийските влас-
ти и въстаниците Евросъюзът прие санкции по отношение
на Сирия. Сега на европейските страни е забранено не
само да доставят оръжие на Башар Асад или на неговите
противници, но и да предоставят застраховка за подобни
товари. Оказа се, че САЩ са уведомили Великобритания
за наличието на британска застраховка на кораба "Ала-
ид". Най-вероятно без тази застраховка той ще трябва да
се завърне в руско пристанище.

Министерството на
отбраната на САЩ има
намерение да закупи от
Русия десет самолета
амфибии Бе-200 във ва-
риант за нощни поле-
ти, съобщи във вторник
ИТАР-ТАСС, като се по-
зовава на източник в
отбранително-промиш-
ления комплекс.

Според агенцията
окончателното решение
за подписване на до-
говор ще бъде взето
след участието на рус-
кия самолет във воен-
номорски учения на Си-
лите със специално
предназначение във
Флорида през следва-
щата година. Според
събеседника на ИТАР-
ТАСС специално за те-
зи учения инженерите

Дмитрий Стрешински

Пистолетът
"Стриж"

Ïåíòàãîíúò êóïóâà äåñåò ñàìîëåòà àìôèáèè
ще подготвят Бе-200 за
използване със систе-
ми за нощно виждане.

Сега в САЩ премина-
ват изпитания на Бе-
200ЧС във вариант за
пожарогасене. След
първите тестови поле-
ти американските спе-
циалисти заявиха необ-
ходимостта в самолета
да се сработи система-
та за хвърляне на во-
да. В случай на успеш-
но завършване на из-
питанията Службата за
горска охрана на САЩ
планира да закупи де-
сет руски амфибии.

Самолетите Бе-200 в
Русия са на въоръже-
ние в Министерството
на извънредните ситу-
ации. Планира се в бъ-
деще ведомството  да

попълни парка си от
амфибии. Министерст-
вото на отбраната съ-
що има намерение да
закупи Бе-200. Един са-
молет амфибия има на
въоръжение в Азер-
байджан. Интерес към
руския Бе-200 проявя-
ват Франция, Португа-
лия, Италия, Малайзия
и Индонезия.

Самолетът Бе-200
развива скорост до 610
км/ч и преодолява раз-
стояние до 3100 км. То-
варният отсек на амфи-
бията във вариант Бе-
200ЧС има вместимост
до 12 куб. м вода, за-
реждането на който мо-
же да стане както на
вода (режим на глиси-
ране), така и на сухо-
пътно летище.

Бе-200ЧС

През та-
зи година
на въоръ-
жение в
подразде-
л е н и я т а
на Цент-
р а л н и я
военен ок-
ръг (ЦВО)
ще постъ-
пят десет
модерни-
з и р а н и
изтреби-
тели-прех-
в а щ а ч и
МиГ-31БМ,
съобщи в
понедел-
ник пред
ИТАР-ТАСС командва-
щият войските на 2-о
командване на ВВС и
ПВО на ЦВО генерал-
майор Виктор Севостя-
нов. Според него обно-
вените прехващачи ще
могат да взаимодейст-
ват с наземните ракет-
ни комплекси и да ко-
ординират действията
на другите изтребители
в звеното.

МиГ-31БМ може да
съпровожда до десет
въздушни цели с еднов-
ремемнно насочване
на оръжието към шест
от тях. Изтребителите Страницата подготви Влади Владков

Öåíòðàëíèÿò âîåíåí îêðúã ùå
ïîëó÷è ìîäåðíèçèðàíè ÌèÃ-31ÁÌ

могат да откриват це-
ли на разстояние до
320 км и да поразява
цели на разстояние до
280 км. Модернизира-
нето на изтребителите
до равнището МиГ-
31БМ няма да се отра-
зи на летателните им
характеристики. Само-
летите развиват ско-
рост до 2500 км/ч при
боен радиус до 720 км.

Модернизирането на
МиГ-31 става в рамки-
те на обновяването на
авиационния парк на

Централния военен ок-
ръг. Според Севостянов
до 2020 г. през модер-
низиране ще преминат
до 70% от самолетите
и вертолетите на окръ-
га.

Общо до 2020 г. ВВС
на Русия трябва да по-
лучат 60 модернизира-
ни МиГ-31БМ. През
февруари беше съоб-
щено за плановете на
ВВС да въоръжи изтре-
бителите МиГ-31 с но-
во поколение ракети от
класа "въздух-въздух".

МиГ-31БМ

Товарният кораб "Алаид"
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С
тарши треньорът
на украинския на
ционален отбор

по футбол Олег Блохин
е доволен от играта на
своите възпитаници в
загубения двубой в ма-
ча с англичаните: "Ис-
кам да поздравя своя
отбор с великолепната
игра. Имаме перспекти-
вен отбор и след мача
Рой Ходжсън веднага
призна това. Искам да
поздравя и нашите вер-
ни фенове. Не се сра-
мувам от играта на от-
бора."

На пресконференция
след мача той изрази и

Коментирайки ситуа-
цията с плачевните ре-
зултати от Евро-2012 за
руския национален фут-
болен отбор, министъ-
рът на спорта на Русия
Виталий Мутко заяви
във вторник, че държа-
вата е готова да се на-
меси в развитието на
футбола, но първи тряб-
ва да направи изводи-
те си Руският футболен
съюз. Министърът каза:
"По въпроса за футбол-
ния отбор на Русия, за
целия роден футбол е
необходим открит раз-
говор между всички за-
интересувани страни, а
не кулоарно обсъжда-
не на проблемите. Са-
мият аз нямам разби-
ране в какво направле-
ние върви футболът,
въпреки петнайсетго-
дишния ми опит в тази
област. Сега трябва да
дадем една пауза, да
видим какви изводи ще
направи самата феде-
рация, доколко тя мо-
же да се разбере със
самата себе си. Ако за-
дачата не бъде решена
- ще се намесим."

Според спортния чи-
новник държавата
просто е задължена да
намери лостове за вли-
яние. Той изрази съжа-
ление, че след Олимпи-
адата във Ванкувър не
е могъл да бъде приет
закон за спортните фе-
дерации, тъй като е
имал много противни-
ци - хора, които са про-
тив намесата на държа-
вата в техните дела.
Федерацията трябва да
разбере, че тя не е час-

Ìóòêî îïðåäåëè âèíîâíèòå
çà ïðîâàëà íà Åâðî-2012

тна лавка, че е по-доб-
ре да играеш с герба
на страната върху гър-
дите, а не с някаква не-
разбираема птица, ко-
ято сам си си нарису-
вал. Мутко изрази
убеждение, че през та-

зи година законът ще
бъде вкаран в парла-
мента, а в него отговор-
ността на спортната
федерация за пораже-
нията ще бъде изписа-
на абсолютно ясно, а
държавата ще получи
право на глас при наз-
начаването на треньо-
ра на националните от-
бори. Сега той няма та-
кива пълномощия.

Председателят на Ко-
митета по физическа
култура, спорт и рабо-
та с младежта на Ду-
мата Игор Ананских за-
яви, че руският парла-
мент се подготвя да
приеме специален за-
кон, който би позволил
на Държавната дума да
влияе върху назначава-

нето на старши треньо-
рите на националните
отбори. Той заяви:
"РФС, както и всяка
друга спортна федера-
ция, в значителна сте-
пен се спонсорира от
държавата. Затова дър-

жавата има право да
влияе върху назначава-
нето на ръководители-
те. Това е напълно пра-
вилна логика." Според
него сега за разглеж-
дане в комисиите на
Думата има законопро-
ект, засягащ дейността
на спортните федера-
ции. Той се подготвя за
второ четене и една от
поправките, която е
съгласувана с прави-
телството, гласи, че
държавата има право
да влияе върху назна-
чаването на ръководни-
те длъжности във фе-
дерациите, в това чис-
ло и на длъжността
старши треньор. Спо-
ред прогнозите на
Ананских законопроек-

тът може да бъде разг-
ледан на второ четене
или в самия край на
пролетната сесия, или
в началото на есенна-
та. Неутешителният ре-
зултат на "сборная" на
Европейското първенс-

тво по футбол е един
от стимулите за по-ско-
рошното приемане на
тези поправки, смята
парламентаристът.

Известно е вече, че
в събота националният

отбор на Русия загуби
с 0:1 от отбора на Гър-
ция и предсрочно на-
пусна Европейското
първенство, като не мо-
жа да излезе от група-
та си. Чуждестранните
медии нарекоха резул-
тата от този мач пър-
вата сензация на тур-
нира. В Русия пораже-
нието беше прието
крайно болезнено.

Съобщаваше се, че
капитанът на "сборная"
Андрей Аршавин едва
не се сбил с пиян де-
путат от Държавната
дума, обиден от резул-
тата на отбора. Крас-
нодарските депутати
пък дори предложиха
да накажат национал-
ния отбор със забрана
за футболистите да во-
дят комерсиална дей-
ност - да печелят па-
рите си само с ярка иг-

ра, а не със снимки в
реклами.

В Краснодар се под-
готвя и официално де-
путатско обръщение до
правителството на Ру-
сия. Инициаторите ис-

кат да знаят колко па-
ри от бюджета са из-
харчени за пътуването
на "сборная" във Вар-
шава, какви заплати са
получили футболистите
и треньорите. Съгласно
инициативата депутати-
те трябва да определят
кой от руските футбо-
листи е виновен за за-
губата и в каква степен.
В зависимост от това
на различните футбо-
листи трябва да бъде
наложено различно на-
казание. Аршавин нап-
ример след забраната
няма да може да рек-
ламира чипс (най-из-
вестният рекламен
клип с негово участие),
предлага се други да
бъдат лишени от въз-
можността за премина-
ване в чуждестранни
клубове или да бъдат
преведени в по-долни
футболни лиги.

Писмото с тези и дру-
ги инициативи беше из-
пратено до вицепреми-
ера Дмитрий Козак,
който отговаря за спор-
та.

На загубата на рус-
кия национален отбор
реагира и духовенство-
то. Според шефа на Си-
нодалния отдел за вза-
имоотношенията между
църквата и обществото
протойерей Всеволод
Чаплин, "сборная" е
претърпяла поражение
на Евро-2012 от отбора
на Гърция заради сво-
ята разпуснатост.

Áëîõèí íå ñå ñðàìóâà îò èãðàòà íà Óêðàéíà
възмущението си от
съдийската бригада, ко-
ято не зачете стопро-
центов гол във вратата
на Англия: "Не разбирам
защо на терена има пе-
ти съдия. Когато топка-
та преминава голлини-
ята, когато Тери играе
с ръка в наказателното
поле, когато Керъл уд-
ря с лакът в лицето наш
футболист... Преди Ев-
ро-2012 г. при нас дой-
де Колина (в миналото
изтъкнат футболен съ-
дия, а сега отговорник
за съдийската комисия
във Федерацията по
футбол на Украйна),
който ни говори много
за съдийството. Но днес
съдиите изобщо не ре-
агираха. Вие видяхте
всичко сами и аз не ис-
кам да говоря повече на
тази тема."

Блохин смята, че от-
борът на Украйна е до-
минирал и в двете по-
лувремена, пресирал е
англичаните, което на-

истина се потвърждава
и от статистиката на
мача. Според наставни-
ка отборът е играл по-
добре от съперниците
си: "Те вкараха гол след
рикошет, но ние не из-
ползвахме своите шан-

сове. Очевидно още не
е дошло нашето време."

Да напомним, че във
вторник отборът на Ук-
райна загуби на "Дон-
бас Арена" от англича-
ните с минималното
0:1. Единственият гол

бе вкаран от Уейн Ру-
ни. Украинците напус-
кат Евро-2012 заедно
със шведите, които по-
бедиха отбора на
Франция с 2:0. За чет-
въртфиналите се класи-
раха Англия и Франция.

Фаталната съдийска
грешка по време на ма-
ча Украйна-Англия раз-
буни духовете и на де-
путатите във Върховна-
та рада. В сряда от три-
буната на парламента
народният избраник

Юрий Кармазин заяви,
че УЕФА трябва да пре-
разгледа резултата от
този двубой: "Бяхме
свидетели на мошени-
чество от европейски
мащаб под английски
флаг", каза депутатът.
Той се обърна към дея-
телите на УЕФА с ду-
мите: "Или вие ще бъ-
дете нежелани в Украй-
на завинаги, или взе-
майте срочно решение
за анулиране на вче-
рашния мач."

Унгарският съдия Ка-
шаи в средата на вто-
рото полувреме не за-
чете чист гол на укра-
инския нападател Мар-
ко Девич.

След мача Украйна-

Англия за пореден път
президентът на ФИФА
Йозеф Блатер заговори
за необходимостта от
внедряване на система
за автоматично опреде-
ляне на попаденията
във вратите, написа са-
мият той в своята ин-
тернет страница. Спо-
ред него това вече не е
алтернатива, а необхо-
димост. На 5 юли на
специално съвещание в
Цюрих Международни-
ят съвет на футболните
асоциации, който е за-
конодател на футболни-
те правила, ще вземе
решение за бъдещето
на системата за авто-
матично определяне на
попаденията.

Дотук!

Голът, който изхпвърли
Русия от турнира

Непризнатият украински
стопроцентов гол


